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مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان:
16فیلم جشنواره فجر

 در بندرعباس اکران می شود
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان : 

هرمزگان پیشرو 
در کاداستر اراضی ملی است

اجرای طرح جمع آوری لوازم مستعمل منزل 
در محلات بندرعباس

مشکلی در تامین آب ابوموسی
براساس سرانه تعیین شده نداریم

کشف هشت دستگاه استخراج
 ارز دیجیتال در قشم

2

2

2

5

6

گروه گزارش // مسکن یکی از عمده مشکلات این روزهای مردم در اقصی نقاط کشور شده و افزایش  بی رویه 
قیمت مسکن و اجاره بها سبب شده بسیاری از مردم در تامین یک مکان مناسب برای زندگی به مشکل بر بخورند.

   در شــهر بندرعباس نیز رویه به همین گونه است و شاید نسبت به کشور افزایش قیمت مسکن و اجاره بها نیز بیشتر 
باشد و مردم در این زمینه مشکلات زیادی را به جان خریده و زیر فشار تامین مسکن هستند. علت این ماجرا در سالیان 
اخیر را می توان در عملکرد دولت پیشــین، عدم توجه آنها به حوزه مسکن مشاهده کرد؛ در جایی که وزیر وقت راه و 
شهرسازی افتخار می کرده یک واحد مسکن مهر نساخته و در جهت کمک به حوزه مسکن بر نیامده است.اما دود این 

ماجرا به چشم اجاره نشینان و زوج های جوانی رفته که قصد دارند برای خود مسکنی مهیا کرده و در آن زندگی خود 
را آغاز کرده و یا ادامه دهند. در شــهر بندرعباس هم اکنون به میزانی چشمگیر وضعیت اجاره بها بالا رفته که در توان 
هر شــخصی نیســت میزان رهن و اجاره بها را پرداخت کرده و بتواند در محلات متوسط شهر زندگی کنند. با سری به 
بازار رهن و اجاره و مراجعه به مشاورین املاک در محدوده های مختلف شهر، قیمت های سرسام آوری بیان می شود که 
مشخص می کند هیچ ساختار و سازوکار مناسبی برای اجاره بها و حمایت از اجاره نشینان در شهر بندرعباس دیده نشده 

و این بازار به حال خود رها شده است.

 انفجار امُیکرون 
در هرمزگان

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد

صدوردستور ترخیص فوری 
محموله های دو کشتی 
حامل ۱۳۴ هزار تن جو
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در دیدار با اهالی محله  چاهستانی های 
بندرعباس مطرح شد

از حل مشکل اسناد مالکیت 
در محلات تا بازگشایی 

معابر بافت فرسوده 

گروه خبر // رزمایش گرمای احسان با هدف 
توزیع بخاری و آبگرمکن های برقی و ۳۰ تن 
مواد پروتئینی بین مردم استان هرمزگان بین 
مردم مناطق محروم و فاقد امکانات اســتان 

هرمزگان توزیع شد. 
  آئیــن افتتاح رزمایــش گرمای احســان در 
حوزه علمیــه مدرســه النبی)ص( بندرعباس با 
حضور مسئولان اســتانی و حوزوی برگزار شد. 
حجت الاسلام والمسلمین نادر حقیقی مدیرحوزه 
علمیه هرمزگان در این مراســم اظهار داشــت: 
متاسفانه اســتان هرمزگان با وجود ظرفیت ها و 
پتانســیل های عظیمی که دارد نتوانســته  آن طور 

که باید و شــاید از ظرفیت هایش برای رفاه مردم 
اســتفاده کند .وی افزود: هر طرف از استان را که 
می نگریم بخشی از محرومیت ها را مشاهده می کنیم 
و بایــد تلاش کنیم تا با اســتفاده از ظرفیت های 
موجود دیگر نیازی به اجرای برنامه های حمایتی 
نباشد و خود مردم دیگران را تحت حمایت قرار 
دهند.منوچهر دانشمند مدیرکل ستاد اجرایی فرمان 
حضــرت امام)ره( هرمزگان نیــز در گفت وگو با 
خبرنگار تسنیم اظهار داشت: با توجه به زلزله ای 
که در ماه های اخیر در اســتان هرمزگان به وقوع 
پیوست اقدامات بسیار خوبی توسط ستاد  اجرایی 
فرمان حضرت امام )ره( انجام شد و در سیل اخیر 

گروه های جهادی وابسته به ستاد عملکرد امدادی 
داشتند و توزیع بســته های معیشتی و بالغ بر 50 
هزار پــرس غذای گرم پخته و توزیع شــد. وی 
افزود: با توجه به اینکه در خلال سیل لیست هایی 
توســط گروه های جهادی احصا شد که مردم نیاز 
به آبگرمکــن و بخاری داشــتند و ما 320 عدد 
آبگرمکن و 180 عدد بخاری را تهیه کردیم که بین  
مردم توزیع شود.به گزارش  تسنیم ؛ دانشمند تاکید  
کرد: با توجه به نیازی که در استان هرمزگان برای 
مواد پروتئینی وجــود دارد 30 تن مواد پروتئینی 
گوشت گوسفندی تهیه شــده  که  به زودی توزیع 

خواهد شد.

گروه خبر // در آســتانه ایام الله 
سالروز  چهل وسومین  و  دهه فجر 
انقلاب  شــکوهمند  پیــروزی 
اسلامی، حضرت آیت الله خامنه ای 

در نخستین ساعات صبح  دیروز 
در مرقد بنیان گذار کبیر جمهوری 

اسلامی حاضر شدند. 
  در آســتانه ایــام الله دهه فجــر و 

پیروزی  ســالروز  چهل وســومین 
حضرت  اسلامی،  انقلاب  شکوهمند 
آیت الله خامنه ای در نخستین ساعات 
صبح دیروز در مرقد بنیان گذار کبیر 
جمهوری اسلامی حاضر شدند و با 
قرائــت نماز و قرآن، یــاد و خاطره 
امام عظیم الشأن ملت ایران را گرامی 
داشتند.رهبر انقلاب اسلامی همچنین 
با حضور بر مزار شــهیدان عالی مقام 
بهشتی، رجایی، باهنر و شهدای حادثه 
هفتم تیر 13۶0، علوّ درجات آنان را 
از خداونــد متعال مســألت کردند.
به گزارش قــدس آنلاین، حضرت 
گلزار  در  خامنه ای ســپس  آیت الله 
شهیدان ســرافراز حضور یافتند و به 
ارواح مطهر مدافعان اســلام و ایران 

ادای احترام کردند.

توسط ستاد اجرایی فرمان امام )ره( هرمزگان ؛

 30 تن مواد پروتئینی بین محرومان توزیع می شود 

انجمن ضایعات نخاعی هرمزگان
 در رشته های زیر دعوت به همکاری می کند : 

فیزیوتراپ دو نفر

پرستار دو نفر

مددکار اجتماعی یک نفر

برای اطلاعات بیشتر

تلفن : 07633335560

آدرس : بلوار امام حسین )ع(
جنب اداره کل استاندارد

 *
 *

 *

 *  *

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای
شرکت فولاد هرمزگان جنوب - شماره 141193

EPC  فولاد هرمزگان  به روش LSF موضوع مناقصه : اجرای سیستم های اعلام و اطفاء حريق ساختمان های
مدت قرارداد : 6 ماه از تاريخ ابلاغ  

مناقصه گزار : شرکت فولاد هرمزگان جنوب 
 نحوه دریافت اســناد  : کلیه متقاضیان با ارسال اســناد ذيل به شــماره فکس 33530145-076 و آدرس ايمیل

 Gilani.r@hosco.ir  می توانند نسبت به دريافت اسناد مناقصه اقدام نمايند .
1- واريز مبلغ 500،000 ريال به شــماره حساب 0111111100008 نزد بانک ملی شعبه مرکزی هرمزگان ، به نام 

شرکت فولاد هرمزگان جنوب بابت خريد اسناد مناقصه 
2- نامه اعلام آمادگی شرکت در مناقصه با ذکر شماره تماس و ايمیل رسمی

توضیحات :
 1- تضمین شرکت در مناقصه به مبلغ  -/1/200/000/000)يک میلیارد و دويست میلیون( ريال خواهد بود .

2- نوع تضمین :   الف- ضمانتنامه بانکی به نفع کارفرما : مدت اعتبار تضمین بانکی حداقل سه ماه بوده و برای سه ماه 
ديگر نیز قابل تمديد باشد .

 ب- فیش واريز وجه نقد معادل مبلغ ضمانت نامه به شماره حساب 0111111100008 نزد بانک ملی  شعبه مرکزی هرمزگان 
3- شرکت کنندگان ملزم به ارائه گواهي صلاحیت ايمني ازسازمان تعاون ، کار و رفاه اجتماعی مي باشند .

4- شرکت کنندگان ملزم به ارائه گواهي صلاحیت پیمانکاری مي باشند .
ج( جدول زمانی انجام مناقصه :

روابط عمومی شرکت فولاد هرمزگان جنوب

نکته : تاريخ بازگشايی پاکات ج متعاقبا اعلام خواهد شد .
متقاضیان برای آگاهی بیشتر می توانند در ساعات اداری با شماره تلفن های 33530003 با کد 076 داخلی 3235 )اطلاعات 

بازرگانی(  و داخلی 8508 )اطلاعات فنی( تماس حاصل نمايند .
 قابل ذکر است که هزينه های چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه خواهد بود .

آخرین مهلت دریافت اسناد 
1400/11/16

تاریخ گشایش پاکات الف و ب 
1400/12/03

آخرین مهلت تحویل پاکات 
1400/12/02

امید مردم بندرعباس به  خانه دار شدن در آستانه نا امید شدن ؛

 جلوی اجرای مهم  ترین طرح دولت سیزدهم 
در شهرک علوی گرفته شود

 دولت آیت الله رئیسی و استاندار هرمزگان نباید اجازه دهند طرحی که می تواند مانع افزایش لجام گسیخته قیمت مسکن و حتی قیمت رهن و اجاره
 در مرکز مهم ترین شهر اقتصادی ایران اسلامی شود و امید را در دل مردم دیار خلیج فارس زنده کند، با سوء مدیریت و اجرای نادرست طرح از بین برود

حضور رهبر انقلاب 
در مرقد مطهر بنیان گذار جمهوری اسلامی 

مدیرکل نوسازی ، توسعه و تجهیز مدارس هرمزگان خبر داد 

بهره برداری از 75 پروژه فضای 
آموزشی در دهه فجر

گروه خبر // مدیرکل نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس هرمزگان گفت: 75 پروژه 
فضای آموزشی در دهه فجرسالجاری در 

استان به بهره برداری می رسد.
 ، دریــا  خبرنــگار  گــزارش  بــه      
ســیدفخر الدیــن هاشــمی در خصوص 
پــروژه های قابل افتتــاح در ایام الله دهه 
مبارک فجر در استان اظهار کرد: ۷5پروژه 
 آموزشی درقالب 30۷کلاس با زیر بنای35 
 هــزار و۶۶۷مترمربع در چهل و ســومین

  بهار پیروزی شــکوهمند انقلاب اســلامی ایران در هرمزگان بــه بهره برداری 
می رسد.

  وی با بیان اینکه اعتبار پروژه های فضای آموزشی از محل اعتبارات استانی، ملی 
و مشارکت خیرین مدرسه ساز تامین شده است، افزود: برای احداث این پروژه ها 

مبلغ 300 میلیارد تومان هزینه شده است.
  مدیرکل نوســازی، توســعه و تجهیز مدارس هرمزگان در ادامه ابراز داشــت: 
برنامه مجموعه نوســازی مدارس برای تکمیل پروژه های نیمه تمام ، اولویت قرار 
گرفتن و تکمیل پروژه های نیمه تمام اســت که در ســال های گذشته نیز تمرکز و 
 توجه بر این موضوع بوده اســت.  هاشمی با اشــاره به اینکه با مشارکت خیرین 
مدرسه ساز و نوسازی مدارس هرمزگان بیش از 2 هزار و 100 مدرسه به صورت 
مشــارکتی ساخته شده است، خاطرنشان ساخت: جهش مدرسه سازی در استان، 
 نشــان از عشق و علاقه مردم به کار خیر مدرسه سازی و توجه به تعلیم و تربیت 

دانش آموزان بوده است.
  به گفته وی، در مجموع 1۷2 مدرسه توسط مجموعه نوسازی مدارس استان در 
دست ساخت است که از این تعداد10۷ مدرسه با اعتبار یکهزار و ۷50 میلیارد ریال 

توسط خیران مدرسه ساز ساخته می شود.

ادامه در  صفحه 8

 

سالروز ورود  امام خمینی  )ره(  

به میهن اسلامی 

و آغاز دهه فجر  مبارک باد



مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان:
16فیلم جشنواره فجر در بندرعباس اکران می شود

  گروه خبر // مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان : چهلمین 
دوره از جشنواره ملی فیلم فجر همزمان با تهران در بندرعباس برگزار 
می شود و 1۶ فیلم بخش سودای سیمرغ در بندرعباس اکران می شود.
به گزارش خبرنگار دریا ، اسمعیل جهانگیری با اعلام این خبر گفت :  
چهلمین جشنواره فیلم فجر از تاریخ 15 الی 22 بهمن ماه در دو سالن 
سینما ستاره شهر و سالن سینما ستاره جنوب شهر بندرعباس هم زمان با 
تهران برگزار خواهد شد.وی افزود: در این دوره از جشنواره 1۶ فیلم از 
22 فیلم حاضر در بخش سودای سیمرغ در بندرعباس برای علاقه مندان 
و مخاطبین جشنواره اکران می گردد .جهانگیری تاکید کرد: طبق هماهنگی 
با ستاد جشنواره این 1۶ فیلم هر کدام سه نوبت اکران در دو سالن سینمای 
منتخب جشنواره در شهر بندرعباس خواهند داشت. مدیرکل فرهنگ 
 و ارشاد اسلامی هرمزگان اظهار کرد: مخاطبین جشنواره می توانند در 
زمان آغاز  بلیط فروشــی جهت دیدن آثار جشــنواره از ســه درگاه 
https:/cinematicket.org/ ، https://www.irantic.
ir.com/ ، https://gisheh۷/ بلیط های جشنواره را تهیه نموده و 
در زمان اعلام شده در سالن سینماهای منتخب جشنواره در بندرعباس 
فیلمهای چهلمین دوره جشــنواره فیلم فجر را با رعایت پروتکل های 
بهداشتی به تماشا بنشینید.گفتنی است:  1۶ فیلم بخش سودای سیمرغ 
چهلمین جشنواره فیلم فجر که در بندرعباس اکران می شوند به شرح 
ذیل می باشند.خائن کشی - مسعود کیمیایی ، مرد بازنده - محمد حسین 
مهدویان ، لایه های دروغ - رامین سهراب ،  ماهان -حمید شاه حاتمي ،  
مالقات خصوصي -امید شمس ، هناس- حسین دارابي ، بیرو -مرتضي 
علي عباس میرزایي ، بدونِ قرار قبلي -بهروز شعیبي ، موقعیت مهدي- 
هادي حجازي فر ، شــب طالیي- یوســف حاتمي کیا ، نمور - داوود 
بیدل ،  شادروان- حسین نمازي ، علفزار -کاظم دانشي ، شهرک -علي 

حضرتي، ضد - امیرعباس ربیعي ،  دسته -دختران منیر قیدي.

تقدیر مجمع نمایندگان هرمزگان از اقدامات مردمی 
رئیس کل دادگستری هرمزگان

  گــروه خبر // مجمع نمایندگان هرمــزگان از اقدامات مردمی رئیس 
کل دادگســتری این استان برای رفع مشکلات متعدد مردم با اقدام به موقع 
قضایی تقدیر و تجلیل کرد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ مجمع نمایندگان استان 
هرمزگان در مجلس شورای اسلامی از اقدامات مردمی و امیدآفرین رئیس 
کل دادگســتری هرمزگان در رفع مشکلات دیرینه مناطق مختلف استان با 
اقدام به موقع قضایی تقدیر کرد.در این نامه آمده است: اقدام به موقع قضایی 
در سال های اخیر که با هوشمندی و درایت مناسبی سبب گشایش در امور 
مردم مناطق مختلف استان و گره گشایی از بسیاری مشکلات و گرفتاری های 
کارگاه های تولیدی و خدماتی و زمینه اشتغال آفرینی و حفظ اشتغال موجود 
را فراهم آورده، نشانه مسیر درست و مردمی این دستگاه در ایران اسلامی و 
هرمزگان و تأکید بر تداوم این راه است.همدلی میان قوا برای پیگیری مسائل 
و مشکلات مردم و اقدام به موقع هر کدام از آنان در این عرصه، بدون شک 
سبب رشد و تعالی میهن اســلامی مان خواهد شد و توسعه توام با عدالت 
و پیشــرفت را به ارمغان می آورد.رصد مستمر مشکلات مردم در دستگاه  
قضایی، کاهش اطاله دادرسی، سرکشی مستمر به مسائل و مشکلات مردم و 
پیگیری ویژه حقوق عامه از سوی دادگستری هرمزگان سبب امید فراوان و 
مراتب تقدیر و تشکر ویژه از خانواده پر تلاش دادگستری هرمزگان و به ویژه 
رئیس کل محترم و معاونان و قضات و روسای دادگستری و دادستان های 
هر کدام از شهرهای استان است.شایان ذکر است ، مجتبی قهرمانی رئیس کل 
دادگستری هرمزگان در تازه ترین اقدام قضایی، مشکل 28 ساله 110 خانوار 
بندرخمیری را که در تعارض حقوقی با یک فرد مدعی زمین های واگذار شده 
به آنان از سوی اداره زمین شهری وقت بود را رفع و این خانواده ها اکنون در 

مسیر ساخت منازل مسکونی خویش قرار گرفته اند.
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سرمقاله

  سرعت ابتلا و بستری هرمزگانی ها به امُیکرون درحالی بسیار افزایش 
یافته است که پیش بینی می شود درصورت عدم اتخاذ تدابیر لازم، این 
بیماری در روزهای آینده تعداد بیشــتری را مبتلا کند واز ســویه های 
قبلی میزان ابتلایش بیشتر باشد. بیمارستان ها و مراکز درمانی دولتی و 
خصوصی ودرمانگاه ها و مطب ها مملو از بیمارانی است که برای درمان 
مراجعه کرده اند و بیشــتر خانواده ها با این بیماری درگیرند ویا درحال 
درگیر شدن هستند واز آن طرف هیچگونه تدابیر پیشگیرانه ای اتخاذ نشده 
اســت. دانش آموزان مبتلا به همراه دیگر دانش آموزان در کلاس های 
درس حاضر می شوند و میزان همه گیری را در مدارس افزایش داده اند. 
برخی خانواده ها در حال تدارک مراسم عروسی و... هستند و هنوز اعلام 
نشده است که برگزاری مراسمات ممنوع است و فرمانداران، بخشداران و 
دهیاران نباید اجازه برگزاری مراسمات را بدهند و ضرورت دارد دستگاه 
قضایی برخورد لازم را داشته باشد. تبلیغات برگزاری نمایشگاه ها و... در 
بندرعباس دیده می شــود. شلوغی بازارها، سواحل و... همچنان وجود 
دارد و بدتر اینکه شــهروندانی دیده می شوند که در این تجمعات بدون 
ماسک و حتی توجه به فاصله گذاری اجتماعی حضور دارند. تابستان 
سال گذشته فرمانداری بندرعباس و مرکز بهداشت استان طرحی را اجرا 
کردند و با استفاده از نیروهای بهداشتی و مردمی وبسیجی اقدام به تذکر به 
شهروندان، اصناف و... جهت استفاده از ماسک و رعایت فاصله گذاری و 
دستورالعمل های بهداشتی کردند که در آن مقطع زمانی در کاهش مبتلایان 
و فوتی ها اثرگذار بود و بنظر می رســد در شرایط فعلی هم نیاز است 
چنین طرح هایی اجرا شود تا میزان رعایت دستورالعمل های بهداشتی 
افزایش یابد. از آن طرف هم با متخلفان با شدت بیشتری نسبت به گذشته 
با توجه به افزایش میزان سرایت سویه جدید کرونا بایستی برخورد شود 
تا نوشدارو توسط مسئولان بعد از مرگ سهراب به مردم داده نشود. حتی 
در روستاها نیز بایستی شوراهای روستا و دهیاران از برگزاری مراسمات 
عروسی، جشن تولد ، ختم و دورهمی و... جلوگیری کنند. در یک مراسم 
عروسی که شادی است، ممکن است صدها نفر به امُیکرون مبتلا شوند و 
با توجه به رسم درآغوش گرفتن و بوسیدن عروس و دامادها و... توسط 
فامیل و دوستان، امکان ابتلای عروس و داماد و اقوام و فامیل و حتی فوت 
شان وجود دارد که در گذشته نیز چنین اتفاقاتی را شاهد بودیم و در واقع 
یک مراسم جشن  وعروسی به عزا تبدیل شد و خانواده هایی از برگزاری 
مراسمات پشــیمان شدند که این پشیمانی دیرهنگام سودی نداشت. در 
 حال حاضر بایستی در روستاها و شهرها اجازه برگزاری مراسمات در 
 خانه ها و ســالن ها و تالارها وباغ ها و... داده نشــود. از طرفی دیگر 
 محدودیت هایی بایستی در شهرها و روستاها اجرایی شود تا از شدت افزایش 
ابتلا ها کاســته شود. همچنین بایستی به این موضوع توجه شود که این 
وضعیت فشار بیشــتری را بر کادر بهداشت ودرمان استان وارد می کند 
وبرخی از فعالان این حوزه نیز مبتلا شــده اند. در حالت عادی استان 
کمبودهایی را در این حوزه از لحاظ نیروی انسانی و تجهیزات داشته است 
و کرونا باعث تشدید کمبودها شده است وشرایط فعلی نیز این کمبودها 
را تشدید کرده است وبایستی اقدامات پیشگیرانه و سختگیرانه را جهت 
پیشگیری از ابتلای شــهروندان به این بیماری توسط مسئولان مربوطه 

    علی زارعیشاهد باشیم.

انفجار امُیکرون در هرمزگان
گروه خبر // رئیس کل دادگســتری 
هرمزگان از صدور دستور ویژه قضایی 
بــرای پهلوگیری فوری دو کشــتی 
حامــل ۱۳۴ هزار تن جــو وارداتی و 
ترخیص محموله های آنها پس از ماه ها 

بلاتکلیفی در دریا خبر داد.
   بــه گــزارش خبرنگار دریــا ؛ مجتبی 
قهرمانی رئیس کل دادگســتری هرمزگان 
در ســی و چهارمین بازدید خود از بندر 
شــهید رجایی بندرعباس ضمن بازرسی 
از قسمت های مختلف این مجتمع بندری، 
گمــرک، اســکله ها وانبار هــا، اقدامات 
انجام شــده به منظور مقابله با قاچاق در 
 بندر و گمرک شــهیدرجایی را شــخصاً 
 مورد بررســی قرار داد و عــلاوه بر ارائه 
توصیه هــای لازم خطاب به مســئولین 
مربوطه به منظور تشدید تدابیر پیشگیرانه 
و مقابله ای، دستورات ویژه ای صادر کرد.
مجتبی قهرمانی در جریــان این بازدید با 

اشاره به دســتور مهم ریاست محترم قوه 
قضاییه برای پیگیــری و نظارت بر نحوه 
ورود، نگهداری و ترخیص کالا در گمرکات 
کشور و سازمان اموال تملیکی و ضرورت 
تعیین تکلیف آن ها در ســریع ترین زمان 
ممکن، اظهار داشت: در اجرای سیاست های 
کلان دســتگاه قضایی و از باب نظارت بر 
 حقــوق عامه، در جریــان بازدید از بندر 
شهید رجایی بندرعباس، تصمیمات لازم 
به منظور شــتاب بخشی به روند ترخیص 
کالاهای اساســی اتخــاذ گردید و بر این 
اساس، دســتگاه های متولی مکلف شدند 
نســبت به بســیج تمامی امکانات برای 
ترخیص فوری اقلام دپو شده در محوطه 
و انبارهای گمرک و بندر شهید رجایی، به 
سرعت اقدام نمایند.در ادامه این بازدید که 
مدیرکل بنادر و کشتیرانی استان هرمزگان، 
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم 
دامپزشکی،  مدیرکل  اســتان،  دادگستری 
مدیرکل پشــتیبانی امــور دام و جمعی از 
مســئولان قضایی و اجرایــی نیز حضور 
داشــتند، تصمیمات لازم به منظور تشدید 
اقدامات نظارتــی در جهت کنترل ورود و 
خروج به بندر و تســریع در جهت تعیین 

تکلیف و ترخیص کالا های اساســی دپو 
شــده در بنادر، گمرکات و در کشتی ها و 
لنگرگاه ها اتخاذ و به مســئولین مربوطه 
ابلاغ شــد.رئیس کل دادگســتری استان 
هرمزگان همچنین از صدور دستور ویژه 
قضایی برای نمونه بــرداری فوری از دو 
کشــتی حامل 13۴ هزار تن جو وارداتی 
جهت ترخیص محموله هــای آنها پس 
از چهار ماه بلاتکلیفــی در دریا نیز خبر 
داد و تصریــح کــرد: در بازدید صورت 
گرفته از بندر شهید رجایی بندرعباس و 
پس از کســب اطلاع از عدم تدبیر برای 
 پهلوگیری این کشــتی ها و عدم ترخیص 
محموله های بزرگ جــو وارداتی مورد 
نیاز کشــور، دســتورات ویژه قضایی به 
منظــور رفع موانع موجود و تســریع در 
پهلوگیری این کشــتی هــا و ترخیص 
محمولــه هایشــان صــادر شــد. وی 
 خاطر نشــان کرد: عــدم پهلوگیری این 
کشتی ها در بندر شهید رجایی بندرعباس 
ناشــی از عدم تعامل، عــدم پیگیری و 
ناهماهنگی میان ادارات و نهادهای متولی 
بوده اســت که با توجه به حجم زیاد جو 
وارداتی موجود در کشتی ها و مسائل به 

وجود آمده، باعث شــده بود کشتی های 
مذکور به مدت ۴ ماه معطل رها شــده و 
محمولــه 13۴ هزار تنی جــو روی دریا 
نگهــداری و در معرض خطر تضییع قرار 
گیرد. قهرمانی خاطرنشان کرد : به منظور 
 رفع مشــکل بــه وجود آمده بــرای این 
 کشــتی ها، مقرر گردید، در اســرع وقت 
ضمــن انجــام آزمایش هــای لازم و با 
 مشــخص شــدن وضعیت ســلامت این 
 محموله ها، نسبت به تخلیه کامل و ارسال 
آن ها به اســتان های مختلف برای تأمین 
بخش قابــل توجهی از غله مــورد نیاز 
کشــور اقدام گردد.رئیس کل دادگستری 
استان هرمزگان در ادامه با صدور دستور 
ویژه قضایــی جهت ترخیص فوری دیگر 
محموله های بــزرگ موجود در انبارهای 
بندر شــهید رجایی نیز تأکیــد کرد: باید 
فوراً بیــش از ۹ هزار تــن ذرت و بیش 
از 8 هــزار تن کنجاله ســویا از باب 10 
درصد کالاهای اساســی باقــی مانده نیز 
از این بندر، ترخیــص و پس از بارگیری 
 به اقصی نقاط کشــور ارســال شوند.وی 
در پایــان، اطمینان از ســلامت کالاها و 
از  جلوگیری  وارداتــی،  هــای   محموله 

خدشه دار شدن اعتماد فروشندگان خارجی 
و حفظ اعتبار ســرمایه داران و خریداران 
کالاهای وارداتی را خط قرمز مســئولان 
قضایی اســتان هرمــزگان در اقدامات و 
تصمیم گیری ها در جریان بازدید از بنادر 
و گمرکات برشــمرد و یادآورشد: دستگاه 
قضایی استان با توجه به این نکات اساسی 
و از بــاب صیانت از حقوق عامه، نظارت 
بر اجرای قانون و رســیدگی به جرایم و 
تخلفات احتمالی به موضوع تأمین کالاهای 
اساســی مورد نیاز کشــور ورود نموده 
است و امیدواریم با اجرای این دستورات 
و مصوبــات ، مقادیر قابــل توجهی جو، 
 کنجاله سویا و ذرت ترخیص و در اختیار 
مصرف کنندگان در اقصی نقاط کشور قرار 
گیرد. گفتنی است، بر اساس آمار، گمرک 
شهید رجایی بندرعباس، بزرگترین گمرک 
ایران است که به تنهایی بیش از 55 درصد 
صــادرات و واردات و ۷0 درصد ترانزیت 
کشــور را برعهده دارد و همچنین سالانه 
حدود 100 میلیون تــن کالا در بندر این 
گمرک تخلیه و بارگیری می شــود که این 
رقم معادل تخلیــه و بارگیری ۹0 درصد 

کالا های کانتینری کشور است.

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد

صدوردستور ترخیص فوری محموله های دو کشتی حامل ۱۳۴ هزار تن جو

پشت پرده سیاست 

  
خیز همتی برای 1404؟ 

همزمان با ســکوت و انفعال اردوگاه اصلاح طلبی، نقــد های هدفمند و آماری 
عبدالناصر همتی به دولت، او را به لیدر دولت در ســایه تبدیل کرده است .اگرچه 
تصور می شد با کنار رفتن اصلاح طلبان و جریان اعتدال از قدرت آن ها تبدیل به 
منتقدان دولت شــوند و نقش دولت در سایه یا اپوزیسیون دولت را ایفا کنند؛ اما 
شواهد نشــان می دهد اصلاح طلبان فعلًا در حال دادن فرصت به دولت هستند و 
منتظرند تا در بزنگاهی که شــاید چند ماه دیگر باشد استارت نقد دولت را بزنند.  
با وجود سکوت نصفه نیمه اصلاح طلبان، اما دولت رئیسی این روزها بدون منتقد   
نیست و از گوشه و کنار نیز صداهای انتقادی شنیده می شود.در این  میان اما صدای 
نقدهای رقیب انتخاباتی او این روزها رســاتر و بلندتر از بقیه است؛ نقدهایی که 
عبدالناصر همتی به تناسب مسائل مختلف طی چند ماه اخیر مطرح کرده تا کم کم 
نامش را به عنوان یک اپوزیســیون دولت یا لیدر دولت سایه به ثبت برساند. او 
طی چند ماهی که از عمر دولت گذشته نقدهای اقتصادی جدی به عملکرد دولت 
رئیســی و برخی ادعاهای اقتصادی دولتمردان داشته است؛ آن چنان که به ادعای 
افزایــش چهل درصدی ارزش صادرات نفتی واکنش نشــان داد. او که توئیتر را 
تریبون اصلی نقدهای خود کرده اســت، درباره افزایش صادرات نفتی نوشته بود؛ 
»خبر افزایش چهل درصــدی ارزش صادرات نفتی ایران خبری امیدبخش و در 
جهت کاهش تأثیر تحریم های ظالمانه بر بودجه و اقتصاد کشور است. قیمت جهانی 
نفت و فراورده های نفتی در ســال 2021 نســبت به سال 2020 بیش از شصت 
درصد افزایش داشته است. سهم دولت سیزدهم در خنثی سازی تحریم چقدر بوده 
اســت؟« سوال همتی حتی کار را به واکنش وزیر نفت دولت رئیسی نیز کشاند و 
جواد اوجی پاسخ داد؛ »ریاست محترم جمهور به درستی از افزایش چهل  درصدی 
میزان صادرات نفت در دولت سیزدهم خبر داده است.« چند ماه قبل نیز همتی به 
سخنان احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد، واکنش نشان داد. خاندوزی گفته بود دولت 
سیزدهم در شهریور بدون یک ریال اســتقراض جدید از بانک مرکزی توانست 
بودجه خود را تأمین کند و زودتر از پایان شــهریور حقوق کارکنان دولت واریز 
شــد . همتی در پاسخ در توئیتی نوشــته بود؛ »اعلام شد که از شهریور هیچ گونه 
استقراضی از بانک مرکزی نبوده است. خوب است بدانیم تأمین کسری از طریق 
فشار به بانک ها و صندوق های آن ها نیز منجر به اضافه برداشت سنگین از بانک 
مرکزی می شود که شده است. نتیجه، استقراض غیرمستقیم و بسط پایه پولی است. 
آمارهای پولی پایان مهر ماه مشــخص می کند!« همچنین در مرداد ماه همتی به 
سخنان رئیسی درباره نظارت جدی تر بانک مرکزی بر بانک ها واکنش نشان داد و 
در اینستاگرام خود نوشت: »بانک مرکزی در سه سال گذشته اقدام های جدی برای 
نظارت بر بانک ها، رفع ناترازی آن ها، ادغام و سرپرستی بانک های مشکل دار و 
امهال تســهیلات با رعایت الزامات فقهی و شرعی انجام داد. لازمه تحقق نظارت 
جدی تــر بر بانک ها به ویژه توانگری مالی آن ها در اولین قدم تأمین حداقل 250 
هزار میلیارد تومان سرمایه برای تحقق کفایت سرمایه لازم بانک ها و در غیر  این  
صورت محدودسازی تسهیلات تکلیفی دولت به بانک هاست که منتظر تحقق وعده 
اقدام دولت در این  زمینــه می مانیم.« همتی البته فقط نقدهای اقتصادی به دولت 
نداشته و یکی از جنجالی ترین نقدهای او در واکنش به اخراج دو استاد دانشگاه بود

 که رئیسی و همسرش را خطاب قرار داد و در توئیتی نوشت؛ »تسویه استادان از دانشگاه ها به  
دلایل سیاسی می تواند نشانه تصمیم برای درهم  ریختن ساختار نیروی انسانی کشور باشد. اخراج 
دکتر محمد فاضلی از دانشگاه بهشتی تأسف بار است. امیدوارم آقای رئیسی و همسرشان به عنوان 
عضو کمیته جذب این دانشگاه جلوی این گونه اقدامات بایستند.»گاه فقط حتی یک رأی؛ آری 
یک رأی می تواند سرنوشت یک ملت را نه برای چهار سال بلکه برای چهل سال آینده تعیین 
کند.« این بخشی از نامه عبدالناصر همتی به مردم ایران در آخرین ساعات تبلیغات انتخاباتی بود. 
او در ایام مناظرات نیز بارها بر سرنوشت ساز بودن تک رأی ها تأکید کرده بود و حال این روزها 
گویا تلاش دارد »تک منتقد« باشد و یک دولت سایه تک نفره را تشکیل دهد. به گزارش قرن 
نــو، همتی که همچنان از اصلاح طلبان به خاطر عدم حمایت اکثریتی از او در انتخابات 1۴00 
دلخور است، این روزها تک و تنها و با تریبونی به نام توئیتر یا اینستاگرام تلاش دارد جایگاه 
یک منتقد و اپوزیسیون دولت و حتی دولت سایه را ایفا کند.همتی نه مانند سعید جلیلی جلسات 
دولت سایه برگزار می کند نه مانند برخی منتقدان از جنس احمدی نژاد بی پروا دولت و نظام را 
به باد نقد می گیرد او تلاش دارد از یک مهارت ویژه خود یعنی تسلط بر زیر و بم اقتصاد کشور 
و آمارهای اقتصادی کشور، دولت رئیسی را از همین نقطه به چالش بکشد. نقدهای اخیر او به 
اظهارات رئیس جمهور و دولتمردان نشان می دهد همتی بنایش را بر این گذاشته که شعارها و 
وعده ها و عملکردهای اقتصادی دولت رئیسی را در چهار سال پیش رو زیر ذره بین ببرد؛ خاصه 
که این روزها نقدها به تیم اقتصادی دولت و چندپاره بودن این تیم بالا گرفته است. شاید این مسیر 

او را در حالت آماده باش برای کاندیداتوری در انتخابات 1۴0۴ نگه دارد؛ آماده باشی تک نفره.
 نشریه آمریکایی: ایران، توانمندی های موثری در حفظ حریم هوایی خود دارد

نشریه »نشنال اینترســت« به تازگی در تحلیلی به قلم »کارلب لارسون« تحلیلگر امور 
دفاعی و نظامی در خصوص امکان حمله ایران به ماهواره های دشــمن در فضا نوشــت، 
نیروهای موشــکی ایران ابزاری قوی برای اعمال قدرت ایران به دشمنان و تهدیدی قابل 
اعتماد برای ایالات متحده و نیروهای نظامی این کشور در منطقه هستند. این نشریه آمریکایی 
در بخش دیگری از گزارش خود نوشــت :» گزارش آژانس اطلاعات آمریکا تمایل ایران 
برای شــکل دادن به میدان نبرد فضایی را تایید کرده است. ایران  متوجه ارزش راهبردی 
فضا و قابلیت های ضد فضایی اســت و تلاش خواهد کرد مانع اســتفاده دشمن از فضا و 
قلمروی هوایی خود در طول یک درگیری شود. ایران به دلیل زرادخانه متنوع موشکی چنین 
قابلیت هایی دارد.« نشنال اینترست در خاتمه با ذکر عملیات جنگال ایران در سال 2011 
و شکار پهپاد »آرکیو-1۷0« نوشت، توانمندی های ایران بیشتر بر عدم امکان دشمنان در 
به کارگیری فضا و قلمروی هوایی متمرکز است، نه این که عملًا خود آن را کنترل کنند. در 
سال 2011، ایران توانست یک پهپاد آمریکایی )پهپاد آرکیو 1۷0(  را با پارازیت انداختن 
سیگنال جی پی اس پهپاد و سیگنال جعلی جی پی اس دیگر به زمین بنشاند، بنابراین انجام 
این کار بســیار ساده تر از هدف قرار دادن یک ماهواره است. گفتنی است که در تاریخ 30 
خــرداد 13۹8 یک فروند پهپاد نورثروپ گرومن آر کیو-۴ گلوبال هاوک که وارد حریم 
هوایی ایران شده بود در منطقه مجاور کوه مبارک استان هرمزگان توسط سامانه پدافند هوایی 
»سوم خرداد«  نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی  منهدم شد. وبگاه »میلیتری« 
در آن برهه نوشت که در روز سرنگونی پهپاد »آرکیو-۴ گلوبال هاوک« بیش از 12  فروند 
هواپیمای نظامی آمریکا در نزدیکی مرزهای ایران در حال پرواز بوده اند. بعد از سرنگونی 
پهپاد گلوبال هاوک، »دونالد ترامپ«، رئیس  جمهور وقت آمریکا مدعی شده قصد حمله به 

3 نقطه در داخل ایران داشته، اما این حملات را 10 دقیقه قبل از آغاز آن لغو کرد./ فارس

الیزه در نقش پلیس خوب؟
رئیســی در گفت و گوی تلفنی با ماکرون : لغو تحریم ها راســتی آزمایی و ضمانت معتبر 
مبانی اساســی توافق است . مذاکرات دور هشــتم وین در حالی با هدف اتخاذ تصمیمات 
سیاســی متوقف شــده که ناظران بیش از هر زمانی به آینده گفت وگوها خوش بین  هستند 
و نتیجه ای از نگاه تیم دیپلماتیک ایران، برُد محســوب می شــود که مطالبات تهران از قبیل 
لغو تحریم ها و راستی آزمایی، تضمین لحاظ شود. مسئله ای که رئیس جمهور کشورمان نیز 
در گفت و گوی تلفنی اخیر خود با همتای فرانســوی اش به آن اشــاره و خاطر نشان کرد 
 که  لغو تحریم ها، راستی آزمایی و ضمانت معتبر مبانی اساسی توافق است. به گزارش ایسنا،  
آیت ا...رئیســی رئیس جمهوری در این گفت و گو با اشــاره به اعتراف آمریکا به شکست 
سیاست فشار حداکثری، تأکید کرد: » جمهوری اسلامی در فرایند مذاکرات، اراده و جدیت 
خود را برای حصول توافق اثبات کرده است و هر تلاشی از طرف مقابل، در این رابطه باید 
شامل لغو تحریم ها، راســتی آزمایی و ضمانت معتبر باشد.« رئیس جمهور با تأکید بر این 
کــه ثبات و امنیت منطقه تنها از طریق راه حل های درون منطقه ای قابل تحقق اســت و نه 
مداخلات خارجی، خواســتار توجه جامعه جهانی به بحران انسانی در یمن و رفع محاصره 
مردم مظلوم این کشور شد. رئیس جمهور فرانسه نیز در این گفت وگو تأکید کرد که جمهوری 
اسلامی ایران حق دارد که به آمریکا بی اعتماد باشد چرا که این ایالات متحده بوده که باعث 
ایجاد بحران شــده است. از ســوی دیگر اما »الیزه«  روایت دیگری  از گفت و گوی تلفنی 
 ماکرون و رئیســی ارائه کرد و ریاســت جمهوری فرانسه طی بیانیه ای در این باره نوشت :
» رئیس جمهور بر اعتقاد خود بر امکان پذیر و ضروری بودن راه حل دیپلماتیک تاکید کرد و 
گفت که هرگونه توافق مستلزم تعهد روشن و کافی از سوی همه طرف هاست. چند ماه پس 
از  شروع مجدد مذاکرات در وین، )ماکرون( بر لزوم تسریع برای دستیابی سریع به پیشرفت 
ملموس در این زمینه تاکید کرد. او در یک تبادل نظر طولانی با همتای ایرانی خود خواستار 
رویکرد سازنده و بازگشت به اجرای کامل تعهدات از سوی ایران شد. رئیس جمهور فرانسه 
همچنین خواســتار آزادی فوری »فریبا عادلخواه« ایرانی-فرانسوی زندانی در ایران شد و 
درباره وضعیت »بنجامین بریر« تبعه فرانسوی زندانی در ایران ابراز نگرانی کرد.« این روایت 
 درحالی انجام می شــود که کمی قبل تر رویترز تصریح  کرده بود که پاریس معتقد اســت ؛ 
» نشانه هایی وجود دارد که مذاکرات وین می تواند موفقیت آمیز باشد« در عین حال اما باید 
گفت که  پیش از این بیشــتر فرانسه نقش پلیس بد را به عهده داشت و با خط و نشان های 
توخالی اش برای پایان مذاکرات نشان داد بازیگر خوبی برای این نقش نیست. نقشی که گویا 
این روزها و با ورود مذاکرات به مراحل پیچیده و حساس فنی و نیز اتخاذ تصمیمات سیاسی،از 
فرانسه گرفته و به انگلیس واگذار شده و  از این پس به نظر می رسد که پاریس می خواهد  
نقش پلیس خوب را  بازی کند.  اما نکته جالب ماجرا این جاست که لندن  در نقش جدیدی 
که برای خود تعریف کرده به رویکرد غیر سازنده و البته بی نتیجه که پیش از این پاریس آن را 
پیموده بود پافشاری دارد و به عنوان نمونه وزیر امور خارجه انگلیس در تازه ترین اظهار نظر 
خود ادعا کرد:» ایران باید اکنون انتخاب کند که آیا می خواهد به توافق دست یابد یا مسئول 
فروپاشی برجام باشد و اگر برجام فروپاشد، همه گزینه ها روی میز قرار می گیرد.« در این بین 
اما آن چه پرواضح است این که ایالات متحده آمریکا و طرف غربی باید هزینه خروج یک 
جانبه آمریکا و رفتار منفعلانه در قبال توسعه تحریم های غیر انسانی را بپردازد موضوعی که 
القدس العربی نیز در گزارش اخیر خود به آن اشاره کرده و در این باره تاکید می کند: »فرهنگ 

تجار بازار فرهنگ اصیل ایرانی است که در سیاست تجلی پیدا کرده است.

تازه های مطبوعات
فرهیختگان- این روزنامه باتیتر » نامه های مردمی در دولت رئیســی 1۶ برابر شد« 
نوشت: در نگاهی به جدول فراوانی موضوع نامه های ارسالی، با نکات نگران  کننده ای 
مواجه می شــویم. آمار نامه هایی که با درخواست مســاعدت مالی ارسال شده اند، 
تکان دهنده است. 33.5 درصد! یعنی نزدیک به یک سوم نامه های ارسال شده خطاب به 

رئیس جمهور، طلب پول برای گذران زندگی ا ست.
کیهــان- این روزنامه نوشت: مشــکل غربزده ها آدامس پوتین نیست، کسادی دکان 
دونبش صرافی و دلالی آن ها و موفقیت ســفر مســکو است. به فضل خدا اگر نگاه 
هوشمندانه و عاقبت اندیش به شرق و بازارهای نزدیک، اجرایی شود و دولت، باوجود 
شیطنت دشمنان و تحریک کنندگانِ غوغازیستِ کنارزده شده، بتواند تمرکز خود را بر 
حل مشکلات موجود حفظ کند، به زودی مردم طعم خدمت واقعی و انتخاب حقیقی را 
خواهند چشید و چهل وچهارمین سال انقلاب اسلامی، آغاز دوران رونق ایران خواهد 

شد.
 آفتاب یزد- این روزنامه با تیتر »مگر کیهان صاحب دولت اســت؟!« نوشت: نگاه از 
بالا به پایین این رسانه بیش از آن که حمایت اش از دولت را نشان بدهد، نشان دهنده 
این است که کیهان خود را صاحب دولت می داند و حالا با صدور بخشنامه های مختلف 
سعی دارد برای دولت خط مشی تعیین کند! کارشناسان حوزه رسانه بر این اعتقادند که 
کیهان دیگر از حوزه رسانه خارج شده و برای دولتی که آن را بخشی از اموال شخصی 

خود می داند تعیین تکلیف می کند.
 ایران - این روزنامه  از رشــد چشمگیر درآمدهای ارزی کشور در سایه دیپلماسی 
فعال اقتصادی دولت سیزدهم با وجود تحریم ها خبر داد و در گزارشی با تیتر »درآمد 
ارزی 1۴00 معادل سال اجرای برجام« نوشت : پیش بینی می شود مجموع درآمد نفتی 

و غیرنفتی امسال ایران به 80 میلیارد دلار برسد.
انعکاس

تابناک نوشت :  سایت آموزشکده توانا، وابسته به تروریست های منافقین هک و تصویر 
شهید صیاد شیرازی در آن به نمایش گذاشته شد. آموزشکده توانا به عنوان مرکز فنی و 
عملیاتی سایبری منافقین و تحت حمایت مستقیم وزارت خارجه آمریکا فعالیت می کند.
  اعتدال مدعی شد  :  یکی از سوالات بسیار مهم برای اقتصاد بحران زده ورزش ایران 
به درآمد واقعی سازمان صداوسیما از محل تبلیغاتی ناشی از پخش مسابقات ورزشی 
باز می گردد که تا کنون به صورت صریح در رابطه با آن پاســخی  داده نشده اما یک 
مقام مسئول در وزارت ورزش مدعی شد که این عدد ۷00 تا 800 میلیارد تومان است! 
این درحالی است که سازمان صداوسیما عدد بسیار ناچیزی را از میزان درآمد تبلیغاتی 

پخش مسابقات ورزشی به حساب خزانه واریز می کند.
 انتخاب نوشــت :  یک ایرانی به رهبری سبزهای آلمان برگزیده شد. امید نوری پور، 
شهروند ایرانی تبار ۴۶ ساله، کارشناس سیاست خارجی و »ریکاردا لانگ«، فمنیست 
جوان هدایت این حزب قدرتمند و بلندپرواز حاضر در دولت ائتلافی اولاف شولتس را 
به دست گرفتند. هدف رهبری جدید حزب سبزهای آلمان تسخیر جایگاه صدراعظمی 

در سال 2025 اعلام شده است.

 گروه خبــر // سرپرســت منطقه دو 
از اجرای هفته  بندرعباس  شــهرداری 
نخست طرح جمع آوری لوازم مستعمل 
نایبند  قدیم،  فرودگاه  محلات  در  منزل 

جنوبی و نخل پیرمرد خبر داد. 
    مهــدی احمــدی  افــزود: هر ســال با 
نزدیک شــدن به  نوروز سنت زیبای خانه 
تکانی توسط شهروندان انجام می شود. این 
سنت برای استقبال از بهار است و برگرفته 
از تازگی و نو شــدن است.وی با بیان اینکه 
یکی از مسائلی که همکاران ما در معاونت 
 خدمات شهری با آن مواجه هستند رهاسازی 
وسایل مستعمل خانگی ست که با توجه به 
 نزدیک شــدن به نوروز این موضوع بیشتر 
به چشــم می خــورد و برای پیشــگیری 
از نامناســب شــدن چهره محلات و شهر 
اقدام به راه اندازی طرح خانه تکانی شــده 
اســت و در این طرح بــه محلات مختلف 
اطــلاع رســانی می شــود کــه در زمان 
مشخص وســایل بدون اســتفاده خود را 
در مکان های تعیین شــده بیــرون بگذارند 

 تا همکاران ما اقدام بــه جمع آوری آن ها 
کننــد. سرپرســت منطقه دو شــهرداری 
از  هــدف  خصــوص  در   بندرعبــاس 
راه اندازی این طرح بیان کرد: مشارکت جویی، 
مشــارکت پذیری و حضــور حداکثــری 
شــهروندان در اقدامــات و فعالیت هــای 
شــهرداری از مهم ترین اهــداف این طرح 
است.احمدی خاطرنشــان کرد: طرح خانه 
تکانی با همکاری فعالانه سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشــی شــهرداری بندرعباس 
برگزار می شود و در این طرح آموزش های 
لازم به کودکان به واسطه نمایش، بازی های 

مشارکتی و ... داده می شود.
  وی اظهار کــرد: تلاش ما در انجام چنین 
برنامه هایی داشتن نقشی مشارکت جویانه و 
تسهیل گرانه است چراکه بر این باور هستیم که 
هرچه مشارکت مدنی در برگزاری برنامه های 
مختلف شهری افزایش یابد، تأثیرگذاری آن 
نیز بیشتر خواهد بود.احمدی در خصوص 
نحوه اطلاع رســانی این طرح به محلات 
عنوان کرد: اطلاع رســانی این طرح توسط 

آموزشگران انجام می گیرد و نحوه تبلیغات 
در هر محله با توجه به بافت آنجا متفاوت 
اســت و اقلام تبلیغاتی شامل پوستر، بنر و 
 تراکت برای اطلاع رسانی در محلات توزیع 
 می شــود.وی خاطرنشــان کرد: یکی از 
 شــاخص هــای ارتبــاط در ایــن طرح 
ارتباط گیری رؤسای نواحی و آموزشگران 
با مساجد، پایگاه های بسیج، قرارگاه های 
تحول محلات و معتمدین اســت.وی ابراز 
امیدواری کرد: بــا افزایش هم افزایی میان 
شــهروندان و مدیریت شهری شاهد شهری 
فعال و خلاق با شــهروندانی مشارکت پذیر 
خواهیم شــد.به گزارش ایسنا ؛ سرپرست 
منطقه دو شــهرداری بندرعباس در پایان 
گفت: هفته نخســت طرح خانه تکانی در 
محلات فــرودگاه قدیم، نایبنــد جنوبی و 
نخل پیرمرد برگزار شــد و پنج شــنبه این 
هفته 1۴ بهمن ماه نیز در کوی شفا، بوستان، 
چاهستانی ها و نایبند مرکزی برگزار می شود 
و این طرح تا 1۹ اسفند ماه هر هفته برگزار 

خواهد شد.

سرپرست منطقه دو شهرداری بندرعباس خبرداد

اجرای طرح جمع آوری لوازم مستعمل منزل در محلات بندرعباس
گروه خبر // مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان گفت: هرمزگان 

به عنوان استان پیشرو در کاداستر اراضی ملی و انفال می باشد.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ سیدمحمدنورموسوی گفت: ۹۶درصد اراضی 
ملی استان هرمزگان کاداستر تهیه شده و تا پایان سال 1۴00 صددرصد 
اراضی ملی کاداســتر می شود.وی افزود: بنا داریم تا پایان امسال اسناد 
کاداستر حریم ۶0متری ســواحل آماده شده و دیگر هیچگونه واگذاری 
انجام نخواهد گرفت تا مردم بتوانند با آســودگی خاطر از سواحل استان 
بهره ببرند.مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان تاکید کرد: مهمترین 
الویت منابع طبیعی هرمزگان حفاظــت و صیانت از اراضی ملی و انفال 
است که با توجه به حضور نیروهای یگان حفاظت در عرصه و مشارکت 
همیاران و مردم بیشــترین محافظت وصیانــت را از اراضی ملی داریم. 
موسوی با اشاره به اقدامات آبخیزداری طی سال های اخیر در هرمزگان 
گفت: وجود 8500 ســازه آبخیزداری در هرمــزگان وجود دارد که در 
بارندگی های اخیر نقش مهم خود را به خوبی ایفا نمودند؛ اســتحصال 
رواناب ها، کنترل ســیل، افزایش سطح آبهای زیرزمینی، تقویت پوشش 
گیاهی از جمله کارکردهای مهم آبخیزداری است که در هرمزگان به خوبی 
نمود یافته اســت.وی تصریح کرد: با اقدامات انجام شده می توان گفت 
هرمزگان استان پیشرو در آبخیزداری است و حضور خیرین آبخیزداری 
در غرب استان و شهرستان بستک با احداث اولین پارک آبخیز نشان داد 
که میزان مشــارکت های مردمی در استان بسیار بالاست که باید بتوانیم 
از این ظرفیت استفاده کرده و با همیاری و همراهی مردم از عرصه های 

طبیعی به خوبی صیانت نماییم.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان : 

هرمزگان پیشرو در کاداستر اراضی ملی است
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از نمایشگاه مجازی کتاب تا یخ در بهشت 
نمایشگاه  کتاب حضوری!

1- به نظرشما بزرگترین تفاوت )مزیت یا عیب( نمایشگاه های 
مجازی و حضوری چیست؟

الف( تو حضوری یخ در بهشت میدن
ب( دیگه استوری های ست رنگ کتاب و لاک نمی بینیم راحتیم

ج( بلاگرها در روز کتاب از کار بی کار میشن
د( طاقچه های خونه خالی نمی مونه واسه عید

۲-شعار نمایشگاه کتاب مجازی امسال از دیدگاه شما چیست؟
الف( نمایشگاه مجازی، ضامن پایین آمدن سطح ازدواج

ب( نمایشگاه ها هر چه مجازی تر، کافه ها در ولنتاین خلوت تر
ج( بیایید برای خانه ای زیباتر کتاب بخریم
د( زیبایی دکور اتاقتان را به ما بسپارید 

۳- از کدامیک از نوشته های روی بیلبورد در نمایشگاه کتاب 
لذت بردید؟

الف( نان داغ کباب داغ
ب( سس خردل و فرانسوی موجود است

ج( غذا حاضر است
د( یک پازل بخرید، دو پازل جایزه بگیرید

۴-هدف شما برای شرکت در نمایشگاه کتاب چیست؟
الف( یادگیری و دانش بیشتر )۰درصد پاسخ(

ب( الگوسازی برای خواندن کتاب )۵/. درصدپاسخ(
ج( بالارفتن سطح فرهنگ )۰درصد پاسخ(

د( هیچکدام )99/۵ درصد پاسخ(
۵-بعد از خرید در نمایشگاه کتاب چه می کنید؟

الف( مراجعه به سایت دیوار 
ب( پست کردن عکس امضای نویسنده

ج( فروختن کلیه جهت پرداخت اقساط کتاب
د( کتابایی که امضا ندارن رو خودم امضا می کنم دوبله می فروشم
   سحر کرداریان

طنز

جنوب کشور

 آرزو توکلی سرویس اســتان ها // رییس 
دانشگاه علوم پزشکی بم از افزایش تقریبی 
۲ برابری بیماران سرپایی کرونا در بیمارستان 
پاستور بم خبر داد و گفت: در چهار روز اخیر 
تعداد بیماران سرپایی مبتلا به ویروس کرونا 

از ۴۸ نفر به ۸5 نفر رسیده است. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر مازیار اویسی در 
جلسه ستاد مقابله با کرونا در شهرستان بم با اظهار 
نگرانی از افزایش مبتلایان به کرونا در روزهای 
اخیر اظهارداشت: متاسفانه سویه جدید امُیکرون 
با شدت بیشتری واگیردار است و به همین دلیل 

با افزایش تعــداد مبتلایان و فوتی ها نیز مواجه 
خواهیم شــد.وی بیان کرد: همیشه قبل از اینکه 
وارد پیک )دوره اوج( شــویم اول تعداد بیماران 
سرپایی افزایش پیدا کرده و سپس تعداد بیماران 
بستری افزایش می یابد؛ اینک نیز ۱۷ بیمار مبتلا 
به ویروس کرونا در پاســتور بم بستری شده اند 
که پنج نفر در بخش ICU بستری هستند.رییس 
دانشگاه علوم پزشــکی بم افزود: واکسیناسیون 
مهمترین عامل جلوگیری از ابتلا به سویه جدید 
کرونا امیکرون است و تزریق دُز سوم این واکسن 
نیز از اهمیت بیشتری برخوردار است.اویسی ادامه 

داد: تزریق دز سوم کرونا از دانشگاه علوم پزشکی 
شروع شده است و تمامی پرسنل این دانشگاه باید 
در مدت یک هفته دز سوم خود را تزریق کنند؛ 
همچنین تیم سیار ما آمادگی کامل دارد تا با حضور 
در ادارات و اصناف دز سوم را تزریق کنند.به گفته 
وی طبق آمار سامانه سیب تاکنون ۲۲۱ هزار نفر 
در شرق کرمان دز واکسن تزریق شده است یعنی 
۸۵ درصد افراد زیرپوشــش این سامانه واکسن 
دریافت کرده اند که این آمار نســبت به میانگین 
کشوری پایین تر است.اویسی اظهارداشت: ۵۴ 
هزار و ۷۰۰ دز سوم یعنی حدود ۲۳ درصد افراد 

ذیل سامانه سیب واکسن دریافت کرده اند. رییس 
دانشگاه علوم پزشکی بم بیان کرد: شهرستان بم 
مهمترین مکانی است که باید تزریق دز سوم در 
 آن اتفاق بیفتد چون در آمار یکســاله که رصد 
کرده ایم بالای ۷۰ درصد بیماران بستری  کرونا در 
شرق استان مربوط به شهرستان بم هستند.اویسی 
تاکید کرد: تزریق واکسن دز سوم بسیار با اهمیت 
است و از همه شهروندان درخواست داریم هر چه 
سریعتر برای واکسیناسیون اقدام کنند. وی گفت: 
متاسفانه رعایت پروتکل های بهداشتی در حوزه 
زیرپوشش دانشگاه علوم پزشکی بم نزدیک به 

۴۰ درصد کاهش یافته که نشــان می دهد مانند 
آمار کشوری افت کرده و بسیار نگران کننده است.
شهرستان بم در فاصله ۱۹۵ کیلومتری شرق استان 
کرمان قرار دارد و طبق رنگ بندی رسمی وزارت 

بهداشت آبی است.خدمات بهداشتی و درمانی در 
استان کرمان از طریق چهار دانشگاه کرمان، بم، 
جیرفت و رفسنجان و نیز دانشکده علوم پزشکی 

سیرجان ارائه می شود.

افزایش ۱۰۰ درصدی بیماران سرپایی کرونا در شرق کرمان 

طرح :  فاطمه  هوشنگی

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی تأکید کرد

لزوم اجرای همسان سازی حقوق بازنشستگان 

آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // 
رئیس کمیســیون اقتصادی گفت: بر 
برنامه  ششم توسعه   اســاس قانون 
همســان ســازی حقــوق کلیــه 
اجرایی  و  باید عملیاتی  بازنشستگان 

شود. 
  بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ به نقل از 
روابــط عمومی دفتــر ارتباطات مردمی 
نماینده مردم کرمــان و راور محمدرضا 
پورابراهیمی نماینده مردم این دو شــهر و 
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی در نشست هم اندیشی با فرماندهان 
و پیشکسوتان دوران دفاع مقدس اظهار 
 کرد: انقلاب شــکوهمند اسلامی ایران با 
همه ی دشــواری ها و موانع پیش رو راه 
خود و مســیر خود را بــا صلابت ادامه 
خواهد داد . وی افزود: اگر تفکر اسلامی، 
انقلابی شیعی نبود ما الان در چه فضایی 
زندگی می کردیم و چه جایگاهی داشتیم و 
باید تا حد توان قدردان بنیانگذار جمهوری 
اسلامی ایران باشیم .پورابراهیمی با اشاره به 
اینکه دشمنان برای اینکه این نظام و انقلاب 
اسلامی از هیچ کوششــی دریغ نمی کند 
ادامه داد:  اگرتنها ده درصد از  تحریمهای 

اقتصادی و شوکهای ارزی بر کشوری دیگر 
اعمال می شد ظرف مدت کمتر از شش ماه 
آن کشور دچار فروپاشی می شد. نماینده 
مردم کرمان و راور در مجلس افزود: علاوه 
بر تحریمهای ظالمانه، نگاه دولت قبل به 
غــرب و برجام بود که بــا یک وادادگی 
و سیاســتهای اشــتباه و در برخی مواقع 
ضریب فزاینده نیز برای تحریمها صورت 
می گرفت .وی با اشــاره به اینکه مشکل 
دشمنان تنها بحث هسته ای ایران نیست 
افزود: آنها اساسا با تفکر شیعی و انقلابی و 
اسلامی مخالف هستند و با سندهای ننگین 
میخواهند جوانان  ترفندها  ۲۰۳۰و سایر 
ایران را از اســلام و انقــلاب دور کنند . 
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس دستاورد 
سفر آیت الله رئیسی به روسیه بسیار خوب 
و مفید دانست و افزود: و راهکارها و تفاهم 
نامه های بسیار خوبی در این سفر عملیاتی 
واجرایی  شــد.وی با اشــاره به عملکرد 
ضعیــف  دولت قبــل در تخریب تمامی 
شاخص های اقتصادی کشور افزود:امروز 
با اعلا م بانک جهانی نرخ رشد اقتصادی و 
تراز تجاری ایران مثبت شده و در این راستا 
درآمد منابع دولــت نیز قطعا افزایش می 
یابد. پورابراهیمی با اشاره به عدم مناسب 
اصلاح ســاختار بودجه ۱۴۰۱ بیان کرد: 
انتظار داشتیم دولت ســیزدهم تحولات 
ساختار بودجه را ارائه دهد . پورابراهیمی 
 بــا توجه به اینکــه در بودجــه ۱۴۰۱ 
صندوق های اســتانی نیز پیش بینی شده 
اســت افزود: همسان ســازی حقوق و 
دستمزد و افزایش حقوق را در بودجه مد 
نظــر قرار داده ایم اما باید قدرت خرید را 

بالا ببریم منابع غیر پایدار باعث میشــود 
نقدینگــی افزایش پیدا کنــد و تورم هم 
افزایش می یابــد و قدرت خرید کاهش 
پیدا می کند. وی با اشاره به اینکه همسان 
سازی حقوق کلیه بازنشستگان براساس 
قانون برنامه  ششــم توسعه باید عملیاتی 
شود بیان کرد: در این راستا با تمام وجود 
تلاش می کنیم تا همســان سازی حقوق 
تمامی بازنشستگان بر اساس قانون اجرایی 

شود.
  نماینده مــردم کرمان و راور در مجلس 
بیان کرد: در اســتان کرمان بستری فراهم 
شده با مشارکت شرکتهای بزرگ معدنی 
از طرحهــای کوچک تــا مقیاس بزرگ 
حمایت شــود تــا نیازهــای تولیدی با 
کیفیت بــالا برای شــرکتهای معدنی در 
استان تامین شــود .پورابراهیمی با اشاره 
 به آغاز عملیات اجرایی طرح های بزرگ 
تولیــدی و اقتصادی  در کرمــان افزود؛ 
با پیگیری هــای انجام شــده کارخانه 
تولید لاســتیک ماشــین آلات سنگین 
معدنی ،کارخانه پلاســمای خون، تولید 
الکترودهــای گرافیتی، تولید ســلولهای 
پنلهــای انرژی خورشــیدی، ایجاد بندر 
خشک و لجســتیک جنوبشرق، شرکت  
روکش لاستیک راور، شرکت  فولاد راور 
و دههــا طرح دیگر در حــال راه اندازی 
 اســت.وی در  پایان افــزود: انتقال آب 
خلیج فارس به کرمــان و راور نیز مورد 
موافقت وزارت نیرو قرار گرفته است و با 
مشارکت شرکتهای صنعتی و معدنی استان 
عملیات اجرایی آن آغاز شده است و آب 

با کیفیت بالا به کرمان خواهد رسید .

آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار کرمان با تاکید بر اینکه مقصر 
عقب ماندگی طرح های اقتصاد مقاومتی این استان باید معرفی شود 
گفت: در این مورد مســامحه نکنید، سرمایه گذاری که کوتاهی کرده 

حتماً باید خلع ید شود.
   به گزارش خبرنگار دریا ، علی زینی وند در نشســت ســتاد فرماندهی 
اقتصاد مقاومتی استان کرمان با گلایه از عقب ماندگی تعدادی از طرح های 
 اقتصاد مقاومتی افزود: پروژه های اقتصاد مقاومتی بســیار اهمیت دارند و 
عقب ماندگی آنها تحقق تعهد اشتغال استان را هم می تواند با چالش روبرو 
کند.وی اظهار داشــت: استان کرمان از نظر تهیه و تدوین اسناد و راهبردها 

وضعیت خوبی دارد، اما باید برای اجرای آنها تمرکز شود. 
    استاندار کرمان با بیان اینکه دستور فراقانونی نمی توانیم به دستگاه های 
اجرایی و بانک ها بدهیم، عنوان کرد: دستگاه ها و بانک ها موظف هستند در 

چارچوب قانون پروژه ها را پیش ببرند. 
 وی افزود: بانک ها براســاس ضوابط خودشان تا سقف اختیارات قانونی 
همکاری می کنند، اما بعضاً ســرمایه گذار رغبتی برای اجرای کار ندارد و 

همراهی نمی کند. 
   استاندار کرمان ابراز داشت: در ستاد اقتصاد مقاومتی به تناسب ظرفیت های 
استان، مباحث راهبردی و اجرایی طرح می شود.زینی وند اضافه کرد: استان 
کرمان به لحاظ اسناد و راهبرد در وضعیت خوبی است، اما باید برای اجرای 

آنها تمرکز گذاشته شود.
 وی همچنین از مباحث کارشناســی شورای گفت و گوی دولت و بخش 
خصوصی کرمان در حوزه فضای کســب و کار و رفع موانع پیش روی آن 
نام برد و گفت: شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی این استان به 

لحاظ محتوا و مجموعه اقدامات جزو برترین های کشور است.

علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها // رئیس 
دانشگاه یزد از ایجاد مرکز اشتغالزایی در دانشگاه 
یزد خبر داد و گفت: این اقدام در راســتای کاهش 
نرخ بیکاری فارغ التحصیلان دانشگاهی یزد انجام 

می شود.
   به گزارش خبرنگار دریا ، عباس کلانتری در نخســتین 
نشست خبری خود با بیان اینکه در حال حاضر ۱۴ هزار 
و ۷۵۰ دانشجو در دانشگاه یزد مشغول به تحصیل هستند، 
اظهار داشت: کمتر از پنج درصد از این دانشجویان خارجی 
هستند که لازم است طی یک برنامه چهار ساله این تعداد 
به ۱۵ درصد برسد.وی عنوان کرد: دانشگاه یزد برای جذب 
دانشجویان خارجی از نظر علمی حساسیت زیادی دارد به 
نحوی که اکنون تنها رتبه یک تا ۳۰۰ کنکور افغانستان در 
دانشگاه یزد جذب می شوند.کلانتری با تشریح وضعیت 
علمی دانشجویان خارجی مشغول به تحصیل در دانشگاه 
یزد بیان کرد: تلاش ما جذب دانشــجویان نخبه ســایر 

کشورهاست.رئیس دانشگاه یزد ادامه داد: در حال حاضر 
۴۷ کدرشته کارشناسی، ۱۱۵ کدرشته کارشناسی ارشد و 
۵۵ رشته دکتری فعال است و ۴۷۲ نفر نیز به عنوان عضو 
هیئت علمی در این دانشگاه مشغول به کار هستند.کلانتری 
با بیان اینکه در حال حاضر به ازای هر ۲۸ دانشجو، یک 
عضو هیئت علمی مشغول فعالیت است، عنوان کرد: تلاش 
داریم با جذب اعضای هیئت علمی جدید، این ســرانه را 
بــه یک عضو هیئت علمی به ازای هر ۲۵ نفر برســانیم.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود در پاسخ به سئوال 
خبرنگار در مورد اقدامات دانشــگاه یزد در قبال بیکاران 
فارغ التحصیل که بخش عمده ای از بیکاران استان یزد را 
تشــکیل می دهند، اظهار داشت: با فنی و حرفه ای استان 
یزد تفاهمنامه ای منعقد شده که بر اساس آن، دانشجویان 
متناســب با رشــته تحصیلی خود، مهارت کسب کرده و 
گواهینامه معتبر کســب می کنند تا بعد از فارغ التحصیلی 
بتوانند تسهیلات بانکی دریافت و کارآفرینی کنند.رئیس 

دانشــگاه یزد ادامه داد: علاوه بر این، در دانشگاه یزد نیز 
مرکز اشتغالزایی در زمینه مختلف و متنوع ایجاد خواهیم 
کرد که هم اکنون روند آن در حال انجام اســت.کلانتری 
تاکید کرد: باید از اساتید بنام کارآفرینی کشور در این زمینه 
استفاده کنیم تا در دانشجویان روحیه کارآفرینی ایجاد کنیم 
زیرا اگر آموزش وجود نداشــته باشد، از همان ابتدا مسیر 
کارآفرینی درست طی نمی شود.وی در بخش دیگری از 
سخنان خود با بیان اینکه یزد از استان های دارای رتبه برتر 
در زمینه سرانه دانشجویی است، افزود: در شرایطی که یزد 
در دوران قبل از انقلاب تنها یک دانش ســرا داشت اکنون 
در تولید علم در کشور رتبه شانزدهم را داراست.کلانتری 
تاکید کرد: البته نباید به این رتبه راضی باشــیم و تلاش ما 
مطرح کردن دانشگاه یزد در سطح بین المللی است که البته 
با مقالات ISI و تولیدات علمی نخبگان و اعضای هیئت 
علمی دانشــگاه، این روند آغاز شده است.رئیس دانشگاه 
یزد در این نشست همچنین به تشریح برنامه های عمرانی 
پرداخت و اظهار داشت: تقویت آزمایشگاه ها، ایجاد چهار 
خوابگاه جدید با اعتبارات سفر ریاست جمهوری، بهسازی 
رستوران های دانشگاه و … بخشی از این برنامه هاست و 
در کنار تمام برنامه ها، برنامه های فرهنگی را با قوت ادامه 

می دهیم و برنامه های جدید نیز خواهیم داشت.

استاندار کرمان :

عوامل عقب ماندگی پروژه های اقتصاد مقاومتی کرمان معرفی شود

       

حسن سیلاوی سرویس استان ها // مدیرکل بنیاد شهید 
و امور ایثارگران خوزستان با اشاره به اینکه ۱۰ هزار ایثارگر 
بیکارند، گفت: دستگاه های متخلف را به دادگستری معرفی 

کردیم.
   به گزارش خبرنگار دریا ، عبدالرضا فرجیان در نشست خبری 
به مناسبت دهه فجر اظهار کرد: در ستاد استانی دهه فجر مصوباتی 
داشتیم که بر اساس آن برگزاری جلسات مستمر با دستگاه های 
فرهنگی - اجرایی برگزار و بعد از جمع بندی نیز برنامه های آنها 
را به شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی ارائه کردیم.وی با اشاره 
به برگزاری ۳۰ برنامه اصلی و محوری در دهه فجر که مهمترین 
آنها عطرافشانی و گلباران گلزار شهداست، افزود: همچنین اجرای 
برنامه شب خاطره چهارشنبه سیاه در محل یادمان سردار شهید 
علی هاشمی برگزار شد؛ برنامه بعدی نیز اجرای طرح سپاس در 
دهه فجر اســت که تحت عنوان فجرآفرینان از ۱۰ تا ۲۲ بهمن 

برگزار می شود و با خانواده شهدا و ایثارگران نیز دیداری داریم.
مدیرکل بنیاد شــهید و امور ایثارگران خوزستان تصریح کرد: 
نواختن زنگ انقلاب و برپایی نمایشگاه در مدارس از ۱۲ بهمن، 
حضور پیام آوران ایثار در دستگاه های اجرایی برای خاطره گویی 
ویژه کارکنان دولت، پوشش برنامه ها توسط مرکز صداوسیمای 
خوزستان و دعوت از ایثارگران برای خاطره گویی، برپایی جشن 
انقلاب در مساجد و حسینیه ها، برگزاری مراسم درختکاری به نام 
شهدا و ساخت کلیپ و موشن گرافی از شهدای انقلاب و انتشار 
در فضای مجازی از جمله برنامه های دهه فجر در استان هستند.
فرجیان با اشاره به اجرای پویش پرچم انقلاب در دهه فجر خبر 
داد: تجلیل از دانشجویان نخبه، قاریان و برترین های حوزه قرآنی، 
دیــدار نمایندگان ولی فقیه در خوزســتان با خانواده شــهدا، 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدای نبل الزهرا و جشنواره هفت ولی 
عصر، تجلیل از خانواده شهدای مدافع حرم در قطعه شهدای مدافع 
حرم، تجلیل از فعالان فرهنگی ترویــج کننده فرهنگ ایثار و 
شهادت، فضاسازی و تبلیغات محیطی، برگزاری جشنواره ملی 
عکس نوشــت اقلیم ققنوس، تهیه کلیپ و انتشار آن در فضای 
مجازی، تشــکیل کمیته ایثارگران و برنامه ریزی برای ملاقات 
خانواده شهدای انقلاب با نماینده ولی فقیه و استاندار خوزستان از 
دیگر برنامه های دهه فجر در استان هستند.وی با اشاره به اجرای 
برنامه شب خاطره در بهمن ماه امسال با محوریت شهدای مدافع 
حرم ادامه داد: برنامه ریزی برای اجرای برنامه های شاخص ویژه 
ایثارگران به صورت مشترک، همکاری بنیاد با کمیته هنری دهه 
فجر برای برپایی نمایشــگاه و اجرای تئاتر و برگزاری مراسم 
محفل انس با قرآن در سالن اجتماعات ادارات، مراسم عطرافشانی 
و گلباران مزار شــهدا توسط دانش آموزان در تاریخ ۱۳ بهمن، 
اعزام راهیان و پیــام آوران ایثار به مراکز مذهبی، ســخنرانی 
مسئولان در مراکز مذهبی و مساجد با محوریت انقلاب، برگزاری 
شب شعر عربی )۲۴ بهمن در مجتمع طلاییه جنب گلزار شهدای 
اهواز( و برپایی نمایشگاه شهدای روحانی در جنوب کشور نیز از 
جمله برنامه های دهه فجر در استان هستند.مدیرکل بنیاد شهید و 
امور ایثارگران خوزستان با اشــاره به برگزاری نمایشگاه های 
مفهومی دیروز، امروز و فردا با روایتگری برای دانش آموزان )با 
همکاری انجمن اســلامی دانش آموزان( بیــان کرد: برگزاری 
مسابقات عاشق ترین ســردار و پویش نماز حاج قاسم که به 
صورت ملی و مجازی در حال برگزاری است از دیگر برنامه های 
دهه فجر در خوزستان محسوب می شــود.فرجیان با اشاره به 
رعایت پروتکل های بهداشتی اعلامی از سوی ستاد ملی در همه 
برنامه ها عنوان کرد: امروز اولین یادواره شــهدای شرکت گاز را 

داریم و به صورت کلی ایام دهه فجر و اسفند ماه را برای برنامه ها 
و یادواره های خاص شهدا انتخاب کردیم؛ امیدوارم در ایام روز 
بزرگداشت شهدا )۲۲ اسفند( با برگزاری هرچه باشکوه تر برنامه ها 
بتوانیــم گام های خوبی را در راســتای ترویج فرهنگ ایثار و 
شهادت و گرامیداشت یاد و خاطره شهدا برداریم.وی یادآور شد: 
سالروز تأسیس بنیاد شهید ۲۲ اسفند ماه است و سنوات گذشته 
از یک هفته قبل این تاریخ برنامه هایی را برای حوزه توســعه 
فرهنگ ایثار و شــهادت برگزار می کردیم؛ امسال نیز بیست و 
یکمین شورای ترویج و توســعه فرهنگ ایثار و شهادت را به 
ریاست استاندار خوزستان برگزار و برنامه ها را به دستگاه ها ابلاغ 
می کنیم.مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران خوزستان اضافه کرد: 
گلباران مزار شهدای گلزار مرکزی اهواز شاخص برنامه های روز 
شــهید است و حضور خانواده های معظم شهدا در صداوسیمای 
مرکز خوزستان برای اعلام خاطرات شهدا و اجرای برنامه های 
رادیویی نیز از دیگر برنامه های این روز است.فرجیان با اشاره به 
ســخنرانی و ارائه گزارش پیش از خطبه های نماز جمعه گفت: 
دیدار فرماندهان نظامی انتظامی و مســئولان با خانواده شهدا و 
همچنین برگزاری یادواره شهدای مهندس در روز مهندس )پنجم 
اســفند( نیز از دیگر برنامه های روز شهید است.وی با اشاره به 
وجود دو هزار و ۷۵۰ آزاده در خوزستان خبر داد: در بنیاد شهید 
و امور ایثارگران خوزستان بالغ بر ۱۶ هزار شهید پرونده تشکیل 
شــده ولی شهدای خوزستانی در کشور ۲۳ هزار نفر هستند که 
پرونده برخی از آنها به استان های دیگر منتقل شد؛ همچنین ۳۵ 
هزار جانباز در خوزســتان داریم که ۱۱ هزار نفر آنها بالای ۲۵ 
درصد و ۲۴ هزار نفر هم زیر ۲۵ درصد است.مدیرکل بنیاد شهید 
و امور ایثارگران خوزستان با اشاره به اینکه تا امروز هم ۷۴ شهید 
مدافــع حرم را ثبت ســامانه داریم که تعــدادی از آنها نیز در 
استان های دیگر پرونده دارند، افزود: در زمینه شهدای سلامت تا 
امروز دو نفر تأیید شده ولی ۲۴ پرونده تشکیل و به ستاد احراز 
کشور در وزارت بهداشت ارسال شده است.فرجیان تصریح کرد: 
با پیگیری های کشوری اقداماتی برای رسمی شدن فرزندان شهدا 
و ایثارگر انجام شده که در قانون ماده یک بودجه ۱۴۰۰ بود ولی 
به دلیل کمبود وقت جلســاتی را با کمیسیون اجتماعی مجلس 
برگزار کردند که چون دستگاه ها از اجرای آن عقب افتادند اجرای 
آن یک سال تمدید شود و به تبع با نظر موافقت کمیسیون روبه رو 
شدیم.وی بیان کرد: برای اجرای قانون جامع ایثارگران در ماده 
۲۱ )جذب فرزندان شــاهد و ایثارگر( برخی از شــرکت ها و 
مؤسسات غیر دولتی و یا خصوصی مقاومت نشان می دهند که 
جلساتی را با شرکت های مناطق نفت خیز، حفاری، منطقه آزاد 
اروند و در حوزه جذب و استخدام دولتی و مجوزهای مربوطه با 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه و معاونت اقتصادی اســتاندار 
خوزستان برگزار کردیم؛ مقرر شده تا کمیته اشتغال ذیل شورای 
تأمین تشکیل و از دستگاه ها ارائه گزارش اقدامات را بخواهیم.

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران خوزستان عنوان کرد: یک 
جلســه با مدیرعامل و معاونان فولاد داشتیم و قول دادند که در 
جذب ۵۰۰ نفر نیروی جدید ۳۰ درصد را برای جذب فرزندان 
شاهد، ایثارگران، رزمندگان و آزادگان اجرایی کنند؛ ما در زمینه 
پیگیری دستگاهی نیز چند دستگاه را به رئیس کل دادگستری 
معرفی کردیم که پیگیر بازخواست آنها هستیم تا حتماً پاسخگو 
باشند.فرجیان در ادامه با اعلام این خبر که مدیران سابق مناطق 
نفت خیز جنوب، فولاد خوزستان و توسعه نیشکر را به سازمان 
بازرسی و دادگستری معرفی و اعلام شکایت کردیم که نتایج 
خوبی داشته و در حال جذب هر چند به صورت محدود هستند، 

گفت: تقریباً ۱۰ هزار نفر در جامعه ایثارگری فاقد شغل هستند 
که باید جذب دستگاه های مختلف شوند یا از طریق شبکه بانکی 
بتوانیم از ظرفیت تسهیلات برای اشتغالزایی آنها بهره مند شویم.
وی تصریح کرد: در آزمون ابتدای امسال از ۱۲ هزار نفر سهمیه 
کشور ۶ هزار و ۶۰۰ نفر آنها قبول شدند که یک هزار و ۲۰۰ 
نفر آنها به خوزستان تعلق گرفت و بالاترین سقف کشور را بعد 
تهران داشتیم؛ بنابراین از یک هزار و ۹۰۰ فرزند شهید و جانباز 
۷۰ درصد بیکار و حدود ۷۰۰ نفر باقیمانده که ابتدای ســال 
۱۴۰۱ در آزمون دوم جذب می شــوند چون دولت در برنامه 
ششــم مکلف شده بود تا فرزندان کل جامعه ایثارگری )فرزند 
شهید و جانباز ۷۰ درصدی( را شاغل کند.مدیرکل بنیاد شهید و 
امور ایثارگران خوزستان اظهار کرد: در آزمون اول چون وزارت 
نفت قبول نکرد که جذبی داشته باشد، اخیراً ۵۵۰ نفری را مجوز 
گرفتند که پیگیری می شود تا در آزمون دوم برای وزارت نفت 
هم جذب انجام شــود چون در آزمــون اول فارغ التحصیلان 
رشته های مرتبط امکان حضور در آزمون نداشتند.وی افزود: 
سال ۹۹ تفاهمنامه ای با استانداری داشتیم که دو هزار و ۱۸۴ نفر 
و در ســال های بعد نیز سالانه مســکن دو هزار نفر از جامعه 
ایثارگران و خانواده شــهدا از سوی استانداری و سازمان راه و 
شهرسازی تأمین شود؛ با پیگیری های انجام شده بخشی از آن 
سهمیه سال ۹۹ آماده، واگذاری زمین در شهرستان ها انجام و 
برای اهواز هم ۵۵۰ مجوز ۱۰ روز قبل از سوی وزارت راه و 
شهرسازی تأیید شده است.فرجیان بیان کرد: ۵۵۰ قطعه زمین 
در دزفول، ۲۲۰ قطعه در بهبهان، ۵۵۰ قطعه در ماهشهر و ۲۰۰ 
قطعه شوشتر و گتوند مهیا شده است؛ دو هزار و ۵۰۰ نفر از ۱۰ 
هزار نفر جامعه ایثارگری و خانواده شهید فاقد مسکن در آبادان 
و خرمشهر هستند که از اختیار راه و شهرسازی خارج است و 
برای همین تفاهمنامه ای با مدیرعامل منطقه آزاد داشتیم که تأمین 
زمین را در محله های مرغوب شهر انجام و به زودی کار معرفی 
افراد را انجام می دهیم.وی ادامه داد: در زمینه تسهیلات بانکی 
هم افرادی که فاقد مسکن هستند هیچ مشکلی برای معرفی افراد 
نداریم؛ پنج هزار نفر ســهمیه معرفی تسهیلات مسکن استان 
خوزستان بود که مشکلی برای اعطا نداریم.فرجیان اظهار کرد: 
جانبازان ۷۰ درصدی که مسکن نامناسبی دارند نیز می توانند با 
معرفی به کمیسیون موارد خاص از این تسهیلات استفاده کنند؛ 
وام مسکن شهرســتانی ۲۵۰ میلیون تومان و مراکز استانی با 
جمعیت بالای یک میلیون و ۵۰۰ هزار نفری نیز ۳۰۰ میلیون 
تومان است؛ این تسهیلات به صورت قرض الحسنه پرداخت 
می شود.افراد تحت پوشش بیمه فعال ۵ هزار و ۲۵۱ نفر هستند؛ 
کل افراد تحت پوشش بنیاد شهید استان هم ۱۱۰ هزار و ۲۷۵ 
نفر هســتند.وی افــزود: تا امــروز دو هــزار و ۱۷۵ نفر در 
کمیسیون های پزشکی حضور پیدا کردند که بخشی از آنها به 
صــورت مجازی پرونده ها را ارســال کردیــم؛ بیمه تکمیلی 
خانواده های غیر نیروهای مســلح اســت که غیرنظامی ها و 
انتظامی ها نیز از سوی بنیاد شهید انجام می شود.فرجیان بیان کرد: 
یکــی از تفاهم نامه هایــی که با بنیاد شــهید صورت گرفت 
ساماندهی گلزار شهدا است؛ در کشور بالغ بر ۷۰۵ گلزار داریم 
کــه حدود ۱۶ هزار مزار هم در آنها داریم.وی افزود: یک تک 
مزار در روستاها یک گلزار محاسبه می شود، بر همین اساس 
گلزارهای تک مزاری تا ۱۰ مزاری خوزستان یک هزار و ۲۰۰ 
 مورد هســتند که در تفاهم نامه با اســتانداری بنا شــد منابع 
قابل پذیریشی را تخصیص دادند که گلزارها را ساماندهی کنیم؛ 
به صورت کلی ۳۰ میلیارد تومان اعتبار برای این کار نیاز داریم.

فرجیان با اشاره به اینکه سه هزار و ۴۰۰ شهید در گلزار شهدای 
اهواز داریم، گفت: ۶۱ درصد گلزارها ساماندهی شده اند و مابقی 
هم نیمه کاره انجام شده اند که برای گلزارهای شهری ۵۰ میلیارد 

تومان اعتبار نیاز داریم.

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران خوزستان:

۱۰ هزار ایثارگر خوزستانی بیکار هستند

رئیس دانشگاه یزد:

مرکز اشتغالزایی در دانشگاه یزد ایجاد می شود

مهران سلطانی نژاد ســرویس استان ها //
رئیس سازمان صنعت، معدن وتجارت استان 
بوشهر گفت: به مناسبت گرامیداشت دهه 
فجرانقلاب اسلامی، ۱7 واحد صنعتی استان 

آماده بهره برداری شده است. 

  به گزارش خبرنگار دریا ؛ سید حسین حسینی 
اظهار کرد: همزمان با فرا رســیدن ایام الله دهه 
مبارک فجرانقلاب اسلامی  سال جار  ۱۷ طرح 
صنعتی با حجم ســرمایه گذاری ۱۱۰۸ میلیارد 
ریال و با اشــتغال ۱۵۶ نفر در اســتان بوشهر 

 آماده افتتاح و بهره برداری است.حســینی عنوان 
کــرد : صطرح هــای صنعتــی مذکورشــامل 
پودرمیکرونیزه کربنات کلسیم، لوله تک جداره 
آب پلی اتیلن، بتن ســیال، محصولات بتنی غیر 
مســلح از بتن معمولی، چراغ های LED دار، 
ساخت انواع کشتی خدماتی و تدارکاتی و غیره 
است که بیشترین با تعداد ۶  واحد در شهرستان 
بوشهر و مابقی در شهرســتان های دیگر استان 
است.رئیس سازمان صنعت، معدن وتجارت استان 
 اعلام کرد: در ۱۰ماهه امسال تعداد ۵۱ فقره پروانه 
بهره برداری با سرمایه گذاری ۱۶۰۲میلیارد ریال 
 با اشــتغال ۴۰۹ نفر در استان بوشهر صادر شده

  است. وی  تشــریح کرد: از مجموع  ۵۱ پروانه 
بهره برداری تعــداد ۴۴ فقره در بخش تولیدات 
صنعتی با سرمایه گذاری ۱۵۱۹ میلیارد ریال با 
اشتغال ۳۷۹ نفر و ۷ فقره دیگردر زمینه فعالیت 
رمز ارز،  انبار، طراحی و مونتاژ آسانســور بوده 

است.

۱۷ واحد صنعتی استان بوشهر دهه فجر افتتاح می شوند
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اقتصادی

حاشیه خلیج فارس ، مقصد جدید کالاهای ایرانی
  ســرویس اقتصادی // با وجود آنکه ایران در سال های گذشته از ورود به 
بازارهای صادراتی متنوع استقبال کرده است اما به نظر می رسد همچنان بخش 
مهمی از تمرکز کالاهای ایرانی بر بازار کشورهای همسایه قرار خواهد داشت. 
بر اساس برآوردهای صورت گرفته از آمار تجاری ایران در سال های گذشته، 
جز چین که همچنان به عنوان اصلی ترین شریک تجاری کشور شناخته می شود، 
بخش مهمی از برنامه ریزی های صادراتی حول محور بازار کشورهای همسایه 
و منطقه متمرکز شده است.عراق، امارات متحده عربی، ترکیه و افغانستان چند 
مقصد اصلی صادراتی ایران به شــمار می روند و این در حالی است که ایران 
رابطه خوبی نیز با کشورهایی مانند سوریه، عمان و قطر دارد اما هنوز نتوانسته 
جایگاه خود را در بازار این کشورها گسترش دهد.براوردها نشان می دهد که 
کشــورهای حاشیه خلیج فارس در طول سال، چند صد میلیارد دلار واردات 
کالا انجام می دهند اما ســهم ایران از بازار این کشورها بسیار محدود است، به 
این ترتیب یکی از اصلی ترین برنامه های دولت سیزدهم، افزایش توان ایران در 
بازار صادراتی کشورهای منطقه اعلام شده و آن طور که معاون سازمان توسعه 
تجارت اعلام کرده، وزیر صمت، شــخصا پیگیر بهبود اوضاع تجاری ایران با 
تعدادی از کشورهای منطقه است.مدیرکل دفتر عربی و آفریقایی سازمان توسعه 
تجارت ایران از سفر وزیر صنعت، معدن و تجارت به کشورهای امارات و عمان 
خبر داد و گفت: وزیر صمت به همراه رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران و 
برخی از نمایندگان دستگاه های دولتی در رأس هیأت بزرگ تجاری از بخش 
خصوصی به عمان و امارت ســفر می کند.فرزاد پیلتن با بیان این خبر اظهار 
کرد: وزیر صمت کشورمان  از 1۷ تا 1۹ بهمن ماه سال جاری در رأس هیات  
بزرگ تجاری و اقتصادی از بخش خصوصی و با همراهی برخی از نمایندگان 
سازمان های دولتی به کشور امارات  سفر می کند.وی افزود: این سفر با هدف 
بازدید از نمایشگاه اکسپو و شرکت در نشست تجاری با حضور فعالان اقتصادی 
و تجاری ایرانی مقیم امارات و همچنین حضور در نشست مشترک تجاری بین 
فعالان اقتصادی و تجاری عضو هیات همراه با فعالان تجاری و اقتصادی مقیم 
دبی از کشورهای مختلف خواهد بود.مدیرکل دفتر عربی و آفریقایی ادامه داد: 
طی برنامه ریزی صورت گرفته، فاطمی امین در این ســفر با مقامات دولتی و 
 خصوصی کشور امارات در حوزه های اقتصادی و تجاری نیز دیدار و گفتگو 
می کند.پیلتن اضافه کرد: همچنیــن، وزیر صنعت، معدن و تجارت از 1۹ الی 
21 بهمن ماه به منظور شــرکت در کمیسیون مشترک جمهوری اسلامی ایران 
و سلطنت عمان در راس یک هیات دولتی و خصوصی متشکل از بخش های 
مختلف اقتصادی و تجاری، به عمان سفر  خواهند کرد و در خلال این رویداد نیز 
با مقامات سیاسی، اقتصادی و بخش خصوصی این کشور دیدار و گفتگو خواهد 
کرد.وی یادآور شد: دو کشور در جریان نوزدهمین اجلاس کمیسیون مشترک 
جمهوری اســلامی  ایران و سلطنت عمان قرار است در خصوص زمینه های 
اقتصادی به ویژه سرمایه گذاری های، تجاری، صنعتی، معدنی، حمل و نقل هوایی 
و دریایی و ترانزیت، حوزۀ انرژی، خدمات فنی و مهندسی، گردشگری، فرهنگی 
و همچنین موضوعات قضایی، کنسولی، کار و در حوزه بهداشت مذاکره می کنند.
مدیر کل دفتر عربی و آفریقایی  بیان کرد: این دو ســفر در راستای برنامه های 
دولت سیزدهم به منظور توســعه دیپلماسی اقتصادی و تجاری با کشورهای 
منطقه به ویژه همســایگان جنوبی ایران طراحی شده و بر اساس رویکردهای 
سازمان توسعه تجارت ایران در زمینه فراهم کردن هر چه بیشتر بسترهای لازم 
برای فعالیت بخش خصوصی ایران در کشورهای همسایه، قرار است مسائل و 

مشکلات این بخش در دستورکار جلسات و مذاکرات قرار گیرد.

خبر

   

ســرویس اقتصادی // در شرایطی که 
حدود نیمی از روســتاهای کشور طی 
چهار دهه گذشــته مقاوم سازی شده 
است، بنا به دستور رئیس جمهور، سود 
از  روستایی  مسکن  ساخت  تسهیلات 

۱۸ به 5 درصد کاهش یافت. 
  همزمان با اجرای طرح نهضت ملی مسکن 
با هدف ساخت سالیانه یک میلیون واحد 
مسکونی، به دستور سید ابراهیم رئیسی ـ 
رییس جمهور ـ نرخ سود تسهیلات ساخت 
مسکن روستایی از  18 درصد به 5 درصد 

کاهش یافته است.
   این خبــر  را اکبر نیکزاد ـ رییس بنیاد 
مســکن ـ اعلام کرده و گفته است: برای 
ســاخت مسکن روســتایی 200 میلیون 

تومان وام با ســود 5 درصد در نظر گرفته 
شــده و این نهضت باید ادامه پیدا کند؛ به 
گونه ای که تا ســال 1۴10 هیچ مســکن 
غیرمقاوم روستایی در کشور نداشته باشیم.

مدتی قبل مدیرکل مســکن روســتایی 
 بنیاد مسکن به ایســنا اعلام کرده بود که

 طبــق برنامه تا ســال 1۴05 بالغ بر ۷0 
درصد واحدهای مســکونی مقاوم سازی 

می شود.
   بنا به گفته حمیدرضا ســهرابی، تا قبل 
از ســال 138۴ که طرح نوسازی مسکن 
روستایی شروع شد تنها ۷ درصد واحدها 
مقــاوم بودند. البته 10 ســال پیش از آن 
طرح بهسازی داشتیم اما بیشتر به نوسازی 
واحدهای آسیب دیده در سوانح پرداخته 

می شــد. از ســال 138۴ به شکل جدی 
مقاوم سازی سالانه حدود 200 هزار واحد 
کلید خورد که با فراز و فرودها یک میلیون 
و 853 هزار واحد در این 1۶ سال نوسازی 
شده است. در بخش واحدهای آسیب دیده 
در ســوانح نیز 550 هزار واحد بازسازی  
شــد که جمعا با ۷ درصد قبلی به حدود 
 2 میلیــون و 800 هزار واحد یعنی تقریبا
 50 درصــد کل واحدهــای روســتایی 

می رسد.
  وی خاطرنشــان کرد: عــلاوه بر بحث 
نوسازی و بهسازی، بنیاد مسکن برنامه های 
مختلفی شامل ساخت 25 هزار واحد برای 
اقشار کم درآمد و آسیب پذیر، احداث 115 
هزار واحد در روستاها و حاشیه شهرها، 

ساخت ۷0 هزار واحد با پرداخت کمک و 
تسهیلات از حساب 100 امام )ره(، ساخت 
2000 واحد برای ایتــام و ۶500 واحد 
برای خانوارهای دومعلولیتی روستایی را 

در دستور کار دارد.
  از ســوی دیگر اکبر نیکزاد ـ رئیس بنیاد 
مســکن انقلاب اســلامی ـ درخصوص 
عمران روستایی بیان داشت: طرح هادی 
جزو اولویت ها بوده که ســال گذشــته 
اعتبار ایــن طرح 33 میلیارد تومان بود و 
 امسال این اعتبار به سه برابر افزایش یافته

است.
  تهیه طرح هادی را برای ۴0هزار روستای 
بالای 20 خانوار کشور در نظر داریم. افق 

طرح هادی 10 ساله است.

به دستور رئیس جمهور انجام شد

کاهش سود وام ساخت مسکن روستایی به ۵ درصد

سرویس اقتصادی // کارشناسان بر 
قیمت خرید  افزایش  که  باورند  این 
گندم، تصمیم منطقی بوده اســت؛ 
اما همراه با آن باید درباره قیمت نان 
نیز تصمیمات مناسب اتخاذ شود در 
غیر این صورت نتایج منفی به دنبال 

خواهد داشت. 
   رحیم زارع، ســخنگوی کمیسیون 
ســال 1۴01  بودجه  لایحــه  تلفیق 
مجلس، با اشــاره بــه مصوبه امروز 
نمایندگان گفت: نمایندگان در نشست 
امروز این کمیســیون با افزایش قیمت 
خرید تضمینی گندم تا سقف ۹ هزار و 
500 تومان موافقت کردند.وی تصریح 
کرد: مجلس با هدف حمایت از تولید 
داخــل و کشــاورزان و جلوگیری از 
قاچاق کالا، قیمت خرید تضمینی گندم 
را از کشاورزان از مبلغ 5 هزار تومان 
ســال 1۴00 به رقــم ۹ هزار و 500 

تومان افزایش دادند.
  همچنیــن، ولی اســماعیلی، رئیس 
کمیســیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی، در مطلبی در صفحه شخصی 
خــود در توئیتر این خبر را تایید کرد. 
وی نوشت: »در حمایت از کشاورزان 
کشــور و مخصوصا نگین کشاورزی 
ایران مغــان مبلغ خرید تضمینی گندم 
 بــه ۹ هزار و 500 تومان افزایش پیدا 

کرد.
    معیشــت مردم و سفره مردم خط 
قرمــز مجلــس انقلابی اســت؛ ارز 
ترجیحی محدود با نظارت قوی برای 

سال آینده، مصوبه تلفیق است.«
  همانگونه که نمایندگان مجلس اعلام 
کردند ایــن افزایش قیمــت با هدف 
حمایت از کشاورزان انجام شده است؛ 
اما ایــن نگرانی را ایجاد می کند که با 
افزایش چند برابری قیمت گندم، قیمت 

نان تا چه اندازه گران خواهد شد؟
احمــد خزاعی، رئیــس هیئت مدیره 
مجمع ملی خبرگان کشاورزی کشور با 
تاکید بر لزوم افزایش قیمت گندم این 
اقدام کمیسیون تلفیق را اقدامی درست 

ارزیابی کرد. 
  وی ادامــه داد: هزینــه تمام شــده 
جمله  از  کشاورزی  محصولات  تولید 
گندم افزایش قابل توجه داشــته است 
و افزایش قیمت خرید تضمینی گندم 

برای تداوم تولید ضروری بود. 
  خزاعــی با بیان اینکــه عدم تطابق 
قیمت خرید با هزینه تمام شــد نتایج 
منفی زیادی به دنبال خواهد داشــت، 
افــزود: چنانچه قیمت خرید محصول 
پاســخگوی هزینه تمام شــده تولید 
نباشــد، کشــاورزان تمایلی به کشت 
نخواهند داشت و این موضوع درباره 
گندم که محصولی اســتراتژیک است 

بسیار مهم است. 
  به گفته وی؛ بــا ادامه تورم و گرانی 
کالاهــای مصرفی شــرایط اقتصادی 
کشاورز بدتر شده و جمعیت زیادی از 
آن ها در تامین معیشت خود با مشکل 

مواجه شده اند. 

  وی در پاســخ به این پرســش که 
افزایش قیمت گندم مــردم را نگران 
افزایش قیمت نان کرده اســت، گفت: 
افزایش قیمت نان بــا افزایش قیمت 
خرید تضمینی گنــدم اجتناب ناپذیر 
 اســت و این اتفاق خواهــد افتاد و
  ایــن نگرانی وجــود دارد که تامین

 نان اقشار کم درآمد با مشکل مواجه 
شــود. خزاعی تصریح کــرد: دولت 
راهکارهایی را برای تامین نان اقشار 
کم درآمد با قیمت مناســب را باید در 
دســتور کار قرار دهد تا این قشر از 

افزایش قیمت گندم کمتر آسیب ببیند.
وی ایــن راهکارها را افزایش پله ای 
قیمت، افزایش نسبی قیمت و همچنین 
عرضه یارانــه نان برای این اقشــار 

برشمرد. 
  خزاعی این هشدار را داد که چنانچه 
قیمت نان همراه با قیمت گندم افزایش 
پیدا نکند خطــر مصرف نان به عنوان 
خــوراک دام وجود دارد.رئیس هیئت 
کشاورزی  ملی خبرگان  مجمع  مدیره 
کشــور، در عین حال معتقد اســت؛ 
هــر چند تصمیــم نماینــدگان برای 
افزایش قیمت گندم درســت بوده؛ اما 
آن ها علاوه بــر در نظر گرفتن منافع  
کشــاورزان، باید مصرف کننده را نیز 
در تصمیمات خــود در نظر بگیرند و 
 همراه با تصمیم برای قیمت خرید گندم 
بــرای قیمت نان نیــز  تدابیر لازم را 

بیندیشند.

افزایش قیمت تضمینی خرید گندم ، نان را گران می کند؟

  
    *

روابط عمومی   // اقتصادی   ســرویس 
شرکت تولید برق خلیج فارس خبرداد 

با عبور از ســقف تولید برق اعلام شده 
توسط مدیریت شــبکه، تولید برق در 

ابتدای  تا  نیروگاه گاری خلیج فــارس 
بهمن در سال تولید، پشتیبانی ها، مانع 
زدایی ها به میزان ۱۲ درصد نســبت به  
مدت مشابه ســال قبل افزایش یافت و 
به میزان پنــج میلیون ۸۰ هزار و 7۸9 

مگاوات رسید.
  بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ؛  زیر 
مجموعه هلدینگ مدیریت توســعه انرژی 
تامین، وابســته به شرکت ســرمایه گذاری 
 تامین اجتماعی )شســتا(، نیــروگاه گازی 
خلیج فارس با عبور از سقف تولید برق به 

میزان چهار میلیــون و ۷00 هزار مگاوات 
ساعت مشخص شده توسط مدیریت شبکه 
بــرق حدود دو ماه زودتر موفق به کســب 
ایــن مهم گردید در نتیجــه تلاش کارکنان 
متخصــص و زحمتکش نیروگاه در ســال 
 1۴00، میــزان تولید برق نیــروگاه  گازی 
خلیج فــارس تا ابتــدای بهمــن 1۴00 
بــا افزایــش 12 درصد نســبت به مدت 
مشــابه در ســال گذشــته از مــرز پنج 
میلیون و 80 هزار ۷8۹ مگاوات ســاعت 
گازی  نیــروگاه  روابط عمومی   گذشــت. 

خلیج فارس خاطر نشان کرد؛ علیرغم وجود 
محدودیت های بســیار در تامین مواد اولیه 
مورد نیاز در ســاخت قطعات و تجهیزات 
مورد نیاز به واســطه تحریم های موجود، 
نیروگاه  به منظور حفظ ســطح آمادگــی 
جهت تولید انرژی در پیک ســال 1۴00، 
تعمیرات اساســی  واحد  gt21 در سال 
جاری برنامه ریزی و در حال انجام اســت. 
سرپرســت روابط عمومی گفــت؛ کارکنان 
نیروگاه خلیج فارس تمــام تلاش خود را 
برای گذر از پیک تابســتان با تمام توان به 

کار خواهند گرفت تا برقی مطمئن و پایدار 
به شبکه برق تحویل داده شود.لازم به ذکر 
است از نیروگاه گازی خلیج فارس به عنوان 
حامی  محیط زیست در  تولید انرژی پاک 
و عاری از هر نوع آلودگی  بارها توســط 
سازمان محیط زیست استان هرمزگان  تقدیر 
شده اســت. این نیروگاه دارای شش واحد 
 gt 13 _ e2 1۶5/1 مگاواتــی از نوع
می باشد که در جنب شهر قلعه قاضی قرار 
دارد و بیشــتر از یک سوم تولید برق استان 

هرمزگان را بر عهده دارد.

سقف تولید برق در نیروگاه گازی خلیج فارس زده شد

ســرویس اقتصادی // یکی از چالش های نظام بانکی 
در قراردادهای مــدت دار چون بیع، نســیه و قرض، 
امتناع بدهکار از پرداخت به موقع بدهی است که نظام 
بانک داری کشــورها تلاش می کنند با دریافت سود از 
دیرکرد اقساط تســهیلات به مقابله با آن بپردازند، اما 
دریافت این مبالغ ازنظر احکام شرعی و فقهی اسلامی 

محل اشکال است. 
  سال هاست تحول نظام بانکی براساس تطبیق با اصول فقهی 
و شرعی از سوی متولیان این حوزه دنبال می شود ولی هنوز 
نظام بانکی نتوانسته در پوشش بانک داری اسلامی در کشور 
قد علم کند. هرچند مدتی است دریافت سود از جرایم دیرکرد 
تسهیلات ممنوع شده و بانک مرکزی به دنبال تدابیری برای 
اجرایی شدن کامل این مهم در شبکه بانکی کشور است، اما 
موضوع چگونگی لغو اخذ ســود از دیرکرد اقساط وام ها و 
تســهیلات بانکی همچنان محل بحث است.فتوای شرعی 
برخی آیات عظام دریافت جریمــه دیرکرد را در حکم ربا 
می دانند برخی دیگر نیز معتقدند بانک ها و مؤسسه های مالی 
اگر براساس عقود شرعیه رفتار کنند صحیح است در غیر این 

صورت در حکم رباست.
* کــژکار کــردی در نظام اقتصادی با بخشــش 

بدهکاران
  گزارش مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی با هشدار 
این موضوع که بخشش جریمه دیرکرد مضاعف وام گیرندگان 
ممکن است به تشویق بدحسابی در مردم بینجامد، می گوید: 
این اقدام هرچند ممکن است در کوتاه مدت و به صورت فردی، 
گشایشی را ایجاد کند ولی به طورقطع به دلیل افزایش انگیزه 
عدم بازپرداخت تسهیلات به این امید که روزی قانون گذار، 
تنبیه مالی ناشی از تأخیر پرداخت تسهیلات را خواهد بخشید، 
موجب کژکارکردی در کل نظام اقتصادی و مالی می شــود و 
نظم حاکم بر نظام پولی و بانکی را از بین خواهد برد.آن طور 
که بازوی پژوهشی قوه مقننه تأکید دارد با تصویب طرح الزام 
بانک ها و مؤسســه های اعتباری غیربانکی به حذف سود و 
جریمه مضاعف از بدهی تســهیلات گیرندگان، این اقدام در 

میان مدت و بلندمدت به کاهش توان تسهیلات دهی بانک ها و 
افزایش نرخ سود تسهیلات منجر خواهد شد که اتفاقاً همواره 
مورد انتقاد فعالان تولیدی و مســئولان اجرایی و نمایندگان 

مجلس بوده است.
* اســتمهال وام، فرصت دوباره یا ایجاد سود بر 

سود
  سوی دیگر این ماجرا فعالان اقتصادی هستند که با مشکلات 
ناشــی از تورم، تأمین مواد اولیه و کاهــش تقاضای بازار 
مواجه اند و در این شرایط باید علاوه بر سود تسهیلات، جریمه 
دیرکرد و سود مرکب نیز بپردازند. فعالان اقتصادی می گویند: 
»هرچند اســتمهال بدهی در ظاهر فرصتی برای بنگاه برای 
تنفس در بازپرداخت بدهی است اما اتفاقی که می افتد تنها به 
سود بانک هاست. به این صورت که بانک در سر موعد تصفیه، 
بدهی و وام را یکجا محاســبه کرده و بر آن سود تسهیلات 
اعمال می کند و این سود بر سود را به اضافه اصل وام در آمار 

خود به عنوان وام جدید اعلام می کند«.
* حرمت دریافت ســود و وجه التــزام از جرایم 

دیرکرد
  حجت الله فرزانی، کارشــناس حوزه بانکی به پرسش هایی 
درباره دریافت سود از جریمه دیرکرد و امهال بانکی و شبهات 
مربوط به آن پاسخ می دهد.این کارشناس حوزه پولی و بانکی 
می گویــد: آنچه در بحث دیدار رئیــس کل بانک مرکزی با 
مراجع عظام هم مطرح  شــده است دریافت سود و وجه التزام 
از جرایم دیرکرد است که مراجع معظم آن را حرام دانسته اند 
و حرمت این موضوع موجب شده است تا بانک مرکزی نیز 
در بخشــنامه ها به طرق مختلف به این موضوع تأکید کند که 
گرفتن سود و وجه التزام از جرایم دیرکرد صحیح نیست. گواه 
این موضوع هم دســتورالعمل اجرایی نحوه امهال مطالبات 
مؤسسه های اعتباری در سال ۹8 است که بانک مرکزی پس از 
تأیید شورای فقهی بانک مرکزی از طریق شورای پول و اعتبار 
مصوب و به شــبکه بانکی ابلاغ کرد. )وجه التزام مبلغی است 
که در قراردادها پیش بینی می شود تا درصورتی که هر یک از 

طرفین به تعهد خود عمل نکند، آن را به طرف دیگر بپردازد(.

*  تودیع ســود جرایم دیرکرد به مشــتریان در 
صورت اثبات

   کارشــناس حوزه بانکی می افزایــد: از لحاظ اجرایی اگر 
بانک ها روی وجه التزام یا جرایم دیرکرد، سودی گرفته باشند، 
مشتری می تواند برای اثبات این ادعا شکایت کند و اگر این 
موضوع در ســازوکار رسیدگی به شکایات توسط مقام ناظر 
بررسی و تأیید شود، این مبلغ قابل تودیع است. فرزانی با اشاره 
به ابلاغ بخشنامه وزیر اقتصاد به شبکه بانک های دولتی در این 
خصوص می افزاید: تاکنون موردی درباره شکایت مشتریان و 
تودیع سود جرایم دیرکرد به آن ها رسانه ای نشده که البته این 
امر می تواند به خاطر فرایند اثبات این موضوع باشــد. وی با 
تأکید بر اینکه درباره دغدغه مهم مراجع عظام یعنی اخذ سود 
از جرایم دیرکرد به لحاظ مقرراتی خلائی وجود ندارد، تأکید 
می کند: شبکه بانکی کشور به لحاظ عملیاتی چنین اجازه ای را 
ندارد و منابع اطلاعاتی بانک ها و پایگاه هایی که در نزد بانک 
مرکزی است نیز چنین چیزی را تأیید نمی کنند که روی جرایم 
دیرکرد ســود یا وجه التزامی گرفته  شده است و اگر موردی 
باشــد باید مشــتری ادعا کند و بانک مرکزی هم به صورت 

موردی بر رویه بانک ها دراین باره نظارت کند.
*  پابرجا بودن جریمه تأخیر در پرداخت تسهیلات
  به گــزارش قدس آنلاین ؛ فرزانی با اشــاره به اینکه یک 
برداشــت اشــتباه موجب شــده برخی فعالان اقتصادی و 
واحدهای تولیدی تصور کنند که کل وجه التزام تسهیلات قرار 
است بخشیده شده یا حذف شود، می افزاید: این برداشت اشتباه 
است چون درصورتی  که شما تأخیری دربازپرداخت داشته 
باشــید هم قانون و هم مقررات این اجازه را می دهد که بابت 
تأخیر در پرداخت اقساط تسهیلات جریمه بشوید. نپرداختن 
جریمه دیرکرد هیچ گاه مدنظر مراجع عظام نبوده و در شورای 
فقهی بانک مرکزی هم  بارها مورد تأیید قرار گرفته است که 
مشتری چنانچه تأخیری در پرداخت اقساط دارد باید جریمه 
تأخیر را پرداخت کند. در حقیقت قسمتی که حرمت دارد و 
ممنوع است این بخش است که این وجه التزام بعداً مبنایی شود 

که دوباره روی آن سود یا وجه التزام بگیرند.

دریافت سود از جرایم دیرکرد تسهیلات؛ آری یا خیر؟

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت اول
جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت اول شرکت تعاونی  مرزنشینان خلیج فارس پارسیان در ساعت  16:00 روز 
شنبه مورخه 1400/12/14 در محل سالن شهید تندگويان تشکیل می گردد . لذا از کلیه اعضاء دعوت می شود رأس ساعت 

مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانید و يا وکیل / نماينده خود را کتباً معرفی نمايید .
ضمناً به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آئین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی ، تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر 3 رأی 
و هر شخص غیرعضو تنها يک رأی خواهد بود و اعضای متقاضی اعطای نمايندگی ، می بايست به همراه نماينده خود حداکثر تا 
تاريخ  1400/12/13 در محل دفتر تعاونی حاضر تا پس از احراز هويت و تأيید وکالت ، برگه ورود به مجمع را دريافت دارند .

دستور جلسه :
* طرح و تصويب ترازنامه وصورتهای مالی سال 99

* انتخاب اعضاء اصلی و علی البدل هیئت مديره
* انتخاب اعضاء اصلی و علی البدل بازرس/ بازرسان

* تعیین روزنامه دريا جهت درج آگهی های شرکت
داوطلبان تصدی سمت های هیئت مديره و بازرسی به موجب ماده )2( دستورالعمل موظفند حداکثر ظرف يک هفته از انتشار 

آگهی دعوت فرم داوطلبی را تکمیل و تحويل دفتر تعاونی نمايند .

طرح :  بیتا  هوشنگی

   

 سرویس اقتصادی // رئیس هیات مدیره 
تهران  اســتان  اتحادیه مرغ تخم گذار 
دلایل کوچک شدن اندازه تخم مرغ ها را 

تشریح کرد.
  در ماه های اخیر اندازه تخم مرغ هایی که 

به بازار عرضه می شوند بسیار کوچک 
شده  تعجب خریداران  موجب  و 

است. در همین زمینه یکی از 
خریــداران تخم مرغ گفت: 
تخم مرغ هــا، اندازه تخم 
بلدرچین شــده اند و اگر 
آنها  پوسته  روی  تفاوت 
نبود، نمی شد این دو را از 

هم تشخیص داد.
این خانــم خریدار عنوان 

کرد که قبلًا یک یا دو تخم 
مرغ یک فرد بزرگسال را سیر 

می کرد اما الان حتی 5 تخم مرغ 
برای یک فرد کافی نیست.

  یکی دیگر از خریداران آقایی است که با 
مغازه دار بر سر انتخاب تخم مرغ بحث کرده 

است.
    وی در این زمینه گفت که می خواستم چند 
عدد تخم مرغ بخرم، فروشنده به من گفت که 
از شــانه هایی که جلوی در مغازه چیده، تخم 
مرغ های مورد نیازم را بردارم. زمانی که شروع 
به انتخاب کردم متوجه شــدم که سایز بعضی 
از تخم مرغ ها بســیار ریز است و قاعدتاً من 
هم تخم مرغ های درشت را انتخاب کردم اما 
فروشنده عصبانی شد و عنوان کرد که چرا تخم 

مرغ های درشت را جدا می کنی؟

فروشــنده تخم مرغ ها نیز در این زمینه گفت: 
اخیراً در یک شانه تخم مرغ، فقط چند تخم مرغ 

درشــت 

د  جو و
مابقــی  و  ر دارد  بسیا

 ریز هســتند اگــر افــرادی مانند ایــن آقا 
 تخم مرغ های درشــت را جدا کنند کسی آن 
 تخــم مرغ هــای ریــز را هم خریــداری 

نمی کند.
   وقتی چنین مباحثی پیش می آید به این نتیجه 
می رسم که فروختن کیلویی و دانه ای تخم مرغ 
کار درستی نیســت و فقط باید شانه ای آن را 
بفروشــم.در این راستا، ناصر نبی پور، رئیس 

هیأت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار اســتان 
تهران درباره دلایل کوچک شــدن سایز تخم 
مرغ ها گفت: دلیل این مساله آن است که 
جوجه ریزی زیاد شده و مرغ ها 
خیلــی جوان هســتند. 
مرغ  سن  که  زمانی 
اندازه  باشد  کم 
تخم مرغ هم 
چــک  کو
د  می شو
هــر  و 
چه مرغ 
تــر  پیر
د  می شو
زه  نــدا ا
مرغ  تخم 
بزرگ تر  نیز 
شد.وی  خواهد 
اضافه کرد: بسیاری 
از مرغ هایی که در حال 
حدود  می کنند  تخــم  حاضر 
هشت ماه سن دارند و همین مساله روی 
اندازه تخم مرغ تولیدی مؤثر اســت.این فعال 
صنعت طیور در گفتگویی دیگر خاطرنشــان 
کرد: از سوی دیگر وقتی وضعیت نهاده خوب 
نیست و به طور خاص سویا که منبع پروتئین 
جیره طیور است کاهش می یابد، به دلیل کمبود 
پروتئیــن خود به خود تخــم مرغ کوچک تر 
می شود.وی تصریح کرد: در حقیقت اندازه تخم 
مرغ با میزان پروتئین جیره مرغ رابطه مستقیم 

دارد.

چرا تخم مرغ ها کوچک شده اند؟

شرکت تعاونی  مرزنشینان خلیج فارس 
تاریخ انتشار:1400/11/12



ســرویس حوادث// رئیس پلیس فتا استان کرمان گفت: 
کلاهبردارن سایبری با درج آگهی های دروغین و جعلی در 
سایت های واسط تبلیغاتی از متقاضیان کلاهبرداری می کنند. 
ســرهنگ امین یادگار نژاد در این رابطه بیان کرد: کلاهبرداران 
با سوء اســتفاده از بستر سایت های واســط، با درج آگهی های 
غیــر واقعی و تعیین قیمت های عمدتا پایین تر از عرف بازار از 
مشتریان درخواســت مبلغی به عنوان بیعانه می کنند و این در 
صورتی است که پس از واریز بیعانه توسط خریدار، کلاهبردار یا 
همان فروشنده، دیگر پاسخگوی تلفن خود نبوده و از تحویل و 

یا استرداد وجه یا کالا امتناع می ورزد.
وی افزود: کلاهبرداران ســایبری به صورت گروهی یا انفرادی 
با استفاده از سیم کارت  با هویت نامعلوم و حساب های بانکی 
اجاره ای و با درج آگهی های مختلف در ســایت های واســط 

تبلیغاتی از هموطنان کلاهبرداری می کنند.
این مقام انتظامی یادآور شد: کلاهبرداران در برخی مواقع اقدام 
به فروش محصولات بی کیفیت کرده و کاربران را به درگاه های 
پرداخت اینترنتی جعلی هدایت کرده که نهایتاً منجر به برداشت 

غیرمجاز از حساب مشتریان می شود.
سرهنگ یادگار نژاد ادامه داد: تا قبل از رویت و کسب اطمینان 
از اصالت کالا از واریــز هر گونه مبلغی تحت عنوان بیعانه به 
فروشندگان خودداری کنند و به ماهیت فریبنده سایر آگهی هایی 
که در شبکه های اجتماعی و پیام رسان ها منتشر می شود توجه 

نکرده و پس از رویت کالا نسبت به پرداخت آن اقدام کنند.
رئیس پلیس فتا استان کرمان از شــهروندان درخواست کرد: 
توصیه هــای پلیس فتا را جدی گرفته و در صورت مشــاهده 
 موارد مشــکوک آن را از طریق ســایت پلیس فتا به آدرس

مرکــز  لینــک   https: //www.cyberpolice.ir  
فوریت های سایبری با ما درمیان بگذارید.

ســرویس حوادث// چهار برادر که در پی انتقام 
از پسر عموی خود، گوش هایش را بریده و تحت 

تعقیب پلیس بودند، بازداشت شدند. 
عصر 30آبان امســال مردی با پلیس110 تهران تماس 
گرفت و اعلام کــرد، مردی زخمی و غرق در خون در 

خیابان امام خمینی )ره( افتاده است.
مأموران با حضور در محل، مشاهده کردند گوش راست 
شاکی کنده شــده و گوش چپش تا نیمه بریده شده که 

بعداز انتقال به بیمارســتان زنده مانــد. در تحقیقات از 
وی معلوم شد آن شــب مشغول جمع آوری بازیافت و 
ضایعات بوده که چهار مرد ماســک زده با چوبدستی 
به وی حمله کرده و 12ضربه به او زدند و دو نفرشــان 

گوش هایش را بریدند.
 مأموران در بازبینی فیلــم دوربین چند مغازه، صحنه 
حادثه را به دســت آوردند که شــاکی با مشاهده فیلم، 
مهاجمان را که پســر عموهایش بودند شناسایی کرد و 

گفت: برادر آنها دامادمان بود که در تصادف فوت کرد. 
خواهرم خواست دوباره ازدواج کند که عمویم موضوع 
را به چهار فرزندش گفت و از آنها خواست بین خودشان 
یک نفر را مشــخص کنند تا با خواهرم ازدواج کند که 
موافقت نکردند و او با مرد دیگری ازدواج کرد. اختلافی 

نداشتیم و نمی دانم چرا این بلا را سرم آوردند.
بعد از چند ماه جست وجو، روزهای پایانی هفته گذشته 
پلیس چهار متهم فراری را بازداشــت کــرد. یکی از 

آنها مدعی بود که خودش گوش های شــاکی را بریده 
و ســه مرد معتاد را با پرداخت 200هزار تومان اجیر 
کرده تا پســر عمویش را کتک بزننــد و برادرانش در 
ماجرا نقشی نداشــتند اما در تحقیقات بعدی او و یکی 
از برادرانش اعتراف کردند اجیر شــده ای در کار نبوده 
و خودشان گوش های شــاکی را بریده اند. یکی از آنها 
گفت: سر آبیاری و زمین کشــاورزی، پدرانمان با هم 
اختلاف داشتند. یک روز شاکی، برادر و پدرش به خانه 

پدر معلولم حمله کردنــد و او را کتک زدند و عروس 
باردارمان هم مصدوم و فرزندش سقط شد. برای گرفتن 
انتقام به ایران آمدیم. دو برادرم با چوبدستی کتکش زدند 
و من و برادر دیگرم گوش هایش را بریده و خواســتیم 

بینی اش را هم ببریم که مردم سر رسیده و فرار کردیم.
محمد جواد شفیعی، بازپرس شعبه پنجم دادسرای جنایی 
تهران در این باره بــه جام جم گفت: برای متهمان قرار 

قانونی صادر شد و تحقیقات از آنها ادامه دارد.

بریدن گوش های پسرعمو برای انتقام 

حوادث جهان
سیل و رانش زمین در برزیل قربانی گرفت

 مقام های برزیلی اعلام کردند: بر اثر سیل و رانش زمین ناشی از 
بارندگی های شدید آخر هفته در »سائو پائولو«، پرجمعیت ترین ایالت 
این کشور دســت کم 1۹ نفر جان خود را از دست داده اند. مقامات 
برزیل همچنین تاکید کردند که بالا آمدن سطح آب رودخانه ها، بیش 
از 500 هزار خانواده را مجبور به ترک خانه هایشان کرده و تعدادی 
از جاده ها و بزرگراه ها نیز در پی این بارش های سیل آســا مسدود 
شده است.همچنین به دلیل اختلالات ناشی از این حوادث طبیعی و 
بارش های شدید، در شهر سائو پائولو برنامه فعلی واکسیناسیون علیه 
کرونا لغو شده اســت.مقامات محلی مناطق آسیب دیده را ارزیابی 
کرده و نیاز به 2.8 میلیون دلار کمک مالی به شــهرهای آسیب دیده 

را تخمین زده اند.

آتش سوزی در یک ملک مسکونی در اسکاتلند 
 در پی وقوع حریق در یک منزل مســکونی واقع در شهرســتان 
»لانارکشرِ« اسکاتلند، پنج تن به بیمارستان منتقل شدند. گزارش ها 
حاکیست که این خانه یک ملک دو طبقه در منطقه »ویشاو«  واقع در 
لانارکشر اسکاتلند بوده است.به گفته مقامات محلی اسکاتلند، شش 
مصدوم تحــت مراقبت های اورژانس قرار گرفتند که به گفته پلیس، 
پنج تن از آنها به دلیل شــدت جراحات به بیمارستان منتقل شدند.
مقامات پلیس محلی همچنین اعلام کردند که تحقیقات برای مشخص 

شدن علت وقوع این حادثه در حال انجام است.

جسد خلبان نیروی هوایی آمریکا در ژاپن کشف شد
 جسد خلبان نیروی هوایی آمریکا نزدیک پایگاه هوایی »میساوا« 
در ژاپن کشــف شد.جسد یک خلبان نیروی هوایی آمریکا در منزل 
خود نزدیک پایگاه هوایی »میســاوا« )Misawa( واقع در شمال 
شــرقی ژاپن پیدا شــد.فرمانده آمریکایی این پایگاه بدون اشاره به 
هویت این فرد، از انجــام تحقیقات در این خصوص با هدف یافتن 
علت اصلی این مرگ خبــر داد و گفت که پس از تحقیقات لازم و 
یافتن سرنخ در این زمینه اطلاع رسانی خواهد شد.این در حالیست 
که تا کنون چندین مورد مرگ نظامیان آمریکایی در پایگاه های این 

کشور در کشورهای مختلف جهان مخابره شده است.

ریزش مرگبار ساختمانی در کراچی پاکستان
 در پی ریزش یک ســاختمان در حال ســاخت واقع در کراچی 
پاکستان، یک تن جان باخته و چندین تن دیگر نیز زیر آوار محبوس 
شدند. مقامات محلی اعلام کردند که بر اثر ریزش سقف طبقه اول این 
ســاختمان، 12 نفر زیر آوار گرفتار شدند.تیم های امدادی در تلاش 
برای بیرون آوردن افراد محبوس شــده در میان آوار این ساختمان 
هســتند.همچنین گزارش ها حاکیست که یکی از دو مجروح نجات 
یافته از این حادثه در راه انتقال به بیمارستان بر اثر شدت جراحات 
جان خود را از دست داده است.بنابر گزارش مقامات پلیس محلی، 

تاکنون علت ریزش این ساختمان مشخص نشده است.
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حوادث

فرا رسیدن سالروز ورود امام خمینی)ره( به ایران اسلامی و آغاز دهه فجر،  دهه ی رسیدن به اوج بلندی و قدرت
بر شما مبارک

  روابط عمومی اداره کل
شیلات هرمزگان

  

قصد  اعتیاد همســرم  دلیل  به  روزی 
داشتم از او طلاق بگیرم اما کار به جایی 
او پیشی  از  اعتیاد  رسید که خودم در 
گرفتم به طوری که مواد غذایی خانه ام 

را پنهانی می فروختم و... 
این ها بخشــی از اظهارات زن 22 ساله ای 
است که هنگام ســرگردانی در خیابان های 
مشهد مورد ظن نیروهای گشت پلیس قرار 
گرفته بود. این زن جوان که مدعی بود برای 
تهیه مواد مخدر از خانه مادرش خارج شده 
است، درباره سرگذشت تلخ خود به مشاور 
و مددکار اجتماعی کلانتری گفت: پنج سال 
بیشــتر نداشتم که پدرم را از دست دادم و در 
کنار مــادرم بزرگ شــدم. آن روزها مادرم 
بــرای تامین هزینه های زندگی به ســختی 
تلاش می کرد اما همــواره در تنگنای مالی 
قرار داشــت چرا که درآمدش از کارگری در 
منازل مردم کفاف هزینه های زندگی و اجاره 
خانه را نمی داد از ســوی دیگر من هم که از 
مهر و عاطفه پدری بهره ای نبرده بودم مدام 
به فکر فرار از خانه بودم. احساس می کردم 
در بیرون از ایــن خانه غم هایم را فراموش 
می کنم و به ســعادت و خوشبختی می رسم. 
به همین دلیل مادرم همواره نگران من بود و 
نمی دانســت چگونه این افکار را از ذهن من 
دور کند. در این شــرایط و در حالی که 13 
سال بیشتر نداشتم با پســر همسایه ارتباط 
برقرار کردم. با آن که »جاوید« پســر ســر 
به راهی نبــود و اهالی محل از رفتارهای او 
دل خوشی نداشتند اما من تصمیم به ازدواج 
با او گرفتم و با وجود مخالفت های شــدید 
مادرم پای سفره عقد نشستم. جاوید که 10 
سال از من بزرگ تر بود با خلافکاران زیادی 
رابطه داشت به همین دلیل فقط یک ماه بعد 
از ازدواج متوجه اعتیاد او به مواد مخدر شدم. 
وقتی موضوع را برای مادرم بازگو کردم خیره 
به چشمانم نگریست و گفت: »این آشی است 

که خودت پخته ای!« وقتی گفتم می خواهم 
طلاق بگیرم گفت: »آبروریزی نکن با لباس 
سفید رفته ای، با کفن هم از خانه اش خارج 
می شــوی!« زمانی که فهمیدم باید با این 
شرایط بســازم دیگر مخالفتی با رفتارهای 
نامتعارف همسرم نداشتم. صاحب دو فرزند 
شده بودم و آرام آرام برای تسکین دردهایم 
مواد مخدر مصرف می کردم. طولی نکشید 
که من هم به یک معتاد حرفه ای تبدیل شدم 
اما همسرم هزینه های مصرف مواد مخدر 
را نمی پرداخــت به همین دلیل به صورت 
پنهانی طلاهایم را می فروختم تا مواد مخدر 
تهیه کنم. در همین روزها بود که با پیشنهاد 
یکی از فروشــندگان مواد مخدر با شیشه 
آشنا شدم اما نمی دانستم مواد مخدر صنعتی 
روزگارم را سیاه می کند، فکر می کردم برای 
هربار مصرف پول کمتری می پردازم ولی در 
مدت کوتاهی مواد مخدر صنعتی زندگی ام را 
دگرگون کرد به گونه ای که مجبور بودم برای 
تهیه شیشه مواد غذایی خانه ام را بفروشم. 
وقتی جاوید متوجه اعتیادم به شیشــه شد 
مدتی بــه من فرصت داد تا اعتیادم را ترک 
کنم اما من توان این کار را نداشــتم و نمی 
توانســتم خماری را تحمل کنم بنابراین به 
مصرف مواد ادامــه دادم تا جایی که دیگر 
مســئولیت های مادرانه ام را از یاد بردم و 
خانواده ام را به فراموشــی سپردم. در این 
شــرایط جاوید هم خیلی راحت مرا طلاق 
داد و از زندگی اش بیرون انداخت. به ناچار 
نزد مادرم بازگشتم اما او هم چشم دیدن مرا 
نداشت چرا که به وضعیت اسفبار و آشفته ای 
رسیده بودم. حال و حوصله نصیحت های او 
را نداشــتم و مدام با هم درگیر بودیم تا این 
کهیک روز وقتــی برای تهیه مواد مخدر از 
خانه خارج شدم و در خیابان ها سرگردان 
بودم ماموران گشت کلانتری به من مشکوک 

شدند و

از شوهرم خلافکارتر شدم!
پرداخت بیعانه در خرید از سایت های واسط ممنوع!در امتداد تاریکی

سرویس حوادث// منزل فرهاد مجیدی 
سرمربی استقلال مورد دستبرد سارقان 

قرار گرفت. 
فرهاد مجیــدی که در یک خانــه دو طبقه 
ویلایی به همراه مادرش زندگی می کند، منزل 
خود را ترک کرده و به طبقه بالا رفته اســت 
تا به مادرش ســر بزند که در بازگشت بعد 
از دقایقی کوتاه، ناگهان متوجه ســرقت گاو 
صندوقی می شود که در آن اموال شخصی و 
اوراق بهادار خود را نگه می داشته است. این 
سرقت عجیب، سریع و باورنکردنی با حضور 
نیروی انتظامی و صورت جلسه کردن وضعیت 

موجود همراه شد  و ماموران انتظامی به دنبال 
کشف سارقان منزل سرمربی استقلال هستند. 
از میزان خسارتی که در این سرقت به مجیدی 
وارد شده، اطلاع خاصی منتشر نشده اگرچه به 
نظر می آید خسارت سنگینی متوجه سرمربی 
استقلال باشد.  در عین حال  دزدیده شدن گاو 
صندوق از داخل منزل از آن اتفاقات عجیبی 

است که کمتر گزارش شده است.
به سرمربی استقلال گفته شده شانس بزرگش 
این بوده که با سارقان رودررو نشده وگرنه 
با توجه به ابعاد ســرقت ممکن بوده اتفاق 
بدی بیفتد. فارس نیز نوشت: در گاو صندوق 

منزل مجیدی، چند ساعت گران قیمت، پول 
نقد، دلار و چندین فقره چک وجود داشت 
و ســارقان در اقدامی عجیب گاو صندوق 
سنگین خانه مجیدی را در فرصت مناسب 
از منزل وی خارج کرده اند. همچنین پیگیری 
باشگاه خبرنگاران جوان حاکی از این است 
که دو ســارق در زمانی کــه خانه خالی از 
ســکنه بوده، با تخریــب در  ورودی وارد 
آن شــده و اقدام به تخلیه گاوصندوق خانه 
کردند.  با حضــور ماموران پلیس در محل 
و بازبینی دوربین های مدار بســته مشخص 
شد که   ســارقان صورت خود را پوشانده 

بودندو در ادامه اقدام به ســرقت مقدار قابل 
توجهی ارز »درهــم« از داخل گاوصندوق 
کردند. در همین خصوص معاونت اجتماعی 
فرماندهی کل نیــروی انتظامی تهران اعلام 
کرد: »از منزل فرهاد مجیدی ســرمربی تیم 
استقلال تهران  سرقت شده است. همچنین 
از منزل وی مقادیری وجه نقد به سرقت رفته 
اســت و پرونده مراحل قانونی خود را طی 
می کند.« چندی قبل ماجرای سرقت گردن 
بند علی دایی نیز سر و صدای زیادی به راه 
انداخت که خیلی ســریع سارقان آن توسط 

پلیس پیدا شدند.

جزئیات سرقت از خانه فرهاد مجیدی

طرح : فاطمه هوشنگی

سرویس حوادث// دو زن جوان که به خاطر اختلاف 
با همکارشان تصاویر وی را در فضای مجازی منتشر 

کرده بودند از سوی پلیس دستگیر شدند.
چند روز قبل خانمی 3۴ ساله با مراجعه به پلیس مدعی 
شد فرد یا افرادی ناشناس در فضای مجازی با انتشار 
عکس وی به همراه مطالب کذب و نادرست برای او و 

خانواده اش ایجاد مزاحمت کرده اند.
پس از این شــکایت رسیدگی به این پرونده  به صورت 

ویژه در دستور کار کارشناسان پلیس  فتا قرار گرفت.
سرهنگ »حشمت ســلیمانی« رئیس پلیس فتا استان 
فارس اظهار داشت: مأموران پلیس فتا با اقدامات فنی و 
پلیسی و جمع آوری مدارک و مستندات لازم، دو نفر از 
همکاران این خانم را شناسایی و آنها را احضار کردند. 
متهمان که دو خانم 31 و 33 ساله بودند، ابتدا همه چیز 
را انکار کردند ولی پس از مواجهه با مدارک و مستندات 

لب به اعتراف گشودند.

در بازجویی اولیه مشــخص شــد که متهمــان به دلیل 
مشــکلاتی که در محیط کار با شاکی داشته اند اقدام به 

انتشار تصاویر وی در فضای مجازی کرده بودند.
وی افزود: برابر قانون هرگونه توهین، اهانت و یا پخش 
تصاویر شخصی افراد در فضای مجازی جرم محسوب 
شــده و عواقب جبران ناپذیری برای فرد به همراه دارد، 
پــس رعایت اخــلاق در فضای ســایبر و بخصوص 

شبکه های اجتماعی امری مهم محسوب می شود.

تسویه حساب مجازی با خانم همکار

ســرویس حوادث// دومین جلســه 
رســیدگی به پرونده قتل مرموز پسر 
نوجوان در حالی با حضور ۳ شاهد در 
دادگاه کیفری استان تهران برگزار شد 

که متهم همچنان منکر قتل است.
رسیدگی به این پرونده از یک  سال پیش با 
قتل پسر 1۴ ساله ای به نام سینا در شرق 
تهران آغاز شد. به دنبال گزارش این ماجرا 
بلافاصله مأموران به محل مورد نظر اعزام 
شــدند. پدر مقتول به مأموران گفت: یک 
ساعت قبل پســرم برای بردن زباله ها از 
خانه خارج شد و پس از حدود 20 دقیقه 
یکی از بســتگانمان با من تماس گرفت و 
گفت که سینا با ارسال پیامکی به او گفته 
که دزدیده شــده و درخواست کمک کرده 
به همین خاطر به سرعت به داخل کوچه 
دویدم و با صدای بلند پسرم را صدا زدم. 
در همان موقع در خانه همسایه باز شد و 
ســینا در حالی که از ناحیه گردن بشدت 
مجروح شده بود بیرون آمد و لحظاتی بعد 
هم جان باخت. پسرم حتی نتوانست حرف 
بزند و بگوید چه کســی به او ضربه زده 
است.پس از اظهارات پدر مقتول جسد با 
دستور مقام قضایی به پزشکی قانونی انتقال 
یافت و مأموران در جریان تحقیقات پسر 
جوانی به نام شــهرام را بازداشت کردند. 

شهرام 20 ســاله پس از حضور در اداره 
آگاهی منکر قتل سینا شد و انگشت اتهام 
را به سمت دوستش میلاد گرفت و گفت: 
او سینا را به قتل رســانده و بعد هم فرار 
کرده است.با گذشت یک سال از ماجرا و 
درحالی  که شهرام منکر قتل و متهم دیگر 
متواری بــود، پرونده برای رســیدگی به 
شعبه هفتم دادگاه کیفری یک استان تهران 

فرستاده شد.
 جلسه اول دادگاه

در ابتدای جلسه پدر و مادر سینا درخواست 
قصاص کردند و گفتند: شب حادثه پسرمان 
توسط متهم و همدستانش ربوده شده بود. 
اما متهمان نمی دانستند که سینا تلفن همراه 
دارد. پسرم آن شب به چند نفر پیامک داده 
و درخواست کمک کرده بود. من شهرام را 
عامل قتل پسرم می دانم. متهم برای اینکه 
گناهش را کمتر کند در اعترافاتش مدعی 
شده سینا خودش به آن خانه آمده بود در 
حالی که اگر این گونه بود با پیامک از کسی 
کمک نمی خواست، متهم دروغ می گوید. ما 
حاضر به گذشــت نیستیم و درخواستمان 
فقط قصاص است.پس از اولیای دم متهم 
به جایگاه رفت و گفت: از ادعایی که پدر 
ســینا مطرح می کند چیزی نمی دانم اما نه 
آدم ربایــی در کار بــوده و نه من مرتکب 

قتل شده ام. من و سینا سال ها باهم دوست 
بودیم. شب حادثه هم او خودش به خانه 
ما آمد تا باهم مشروب بخوریم که در این 
میان او با میلاد درگیر شــد و میلاد هم با 

چاقو ضربه ای به گردن سینا زد.
قاضی از متهم پرسید: چون میلاد متواری 
اســت و امکان دفاع از خودش را ندارد 

می گویی قتل کار او بوده؟
متهم گفت: من از همان ابتدا که بازداشت 
شــدم منکر قتل شــدم و عنوان کردم که 
بی گناه بازداشت شــده ام. اگر میلاد کاری 
نکرده چرا متواری است؟ چرا خودش را 

معرفی نمی کند؟
قاضی ســؤال کرد: اگر میلاد و سینا باهم 
درگیر شــدند چرا مانع زدن ضربه چاقو 

نشدی؟
- میلاد آنقدر سریع ضربه زد که نتوانستم 
کاری بکنم. حالا زندگی ام نابود شــده و 
متهم اصلی راحت زندگی می کند. در ادامه 
قضات ادامه رسیدگی به این پرونده را به 
جلســه بعد موکول کردند تا شاهدان این 
پرونده هم با حضور در دادگاه ابعاد تاریک 

این پرونده را روشن کنند.
 جلسه دوم دادگاه

در جلسه دوم رسیدگی به این پرونده بار 
دیگر اولیای دم با حضور در جایگاه عنوان 

کردند که به هیچ عنوان مصالحه نمی کنند 
و عامل قتل پسرشان باید قصاص شود.

پــس از آن متهم به جایگاه رفت و باز هم 
اتهام قتل عمدی را رد کرد و مدعی شد که 
بی گناه بازداشت شده است.در ادامه نوبت 
به شــاهدان ماجرا رسید. یکی از شاهدان 
گفت: پس از اینکه متوجه شدم در کوچه 
سر و صدا شــده است خودم را به جلوی 
در رساندم و دیدم متهم با یک قمه که در 
دســتش بود داد می زد که سینا کشته شده 
است.شــاهد بعدی دایی مقتــول بود که 
به جایگاه رفت و گفت: آن شــب بیرون 
از خانه بودم کــه پیامکی از خواهرزاده ام 
دریافت کردم. سینا در پیامک نوشته بود 
چند نفر در حال آزارم هســتند که من به 
اتفاق دوستانم خودمان را به نشانی ای که 
داده بود رســاندیم. در یک لحظه سینا را 
دیدیم که به داخــل پارکینگ خانه متهم 
رفت و وقتی بیرون آمد دیدیم که از ناحیه 

گردن بشدت مجروح شده است.
شاهد سوم هم که از دوستان دایی مقتول 
بود عنوان کرد: پس از اینکه دوستم پیامک 
را دریافت کرد ماجرا را به من گفت ما هم 
با چاقو و قمه بــه محل مورد نظر رفتیم. 
وقتی به آنجا رسیدیم به یکباره دیدیم سینا 
در حالی که چاقو خورده روی زمین افتاد. 
اما ندیدم چه کسی به او چاقو زده بود.بعد 
از اظهارات شــاهدان قضات برای صدور 

رأی وارد شور شدند.

گره کور در قتل مرموز پسر نوجوان

کشف هشت دستگاه استخراج ارز دیجیتال در قشم
انتظامی  سرویس حوادث//  سرپرست فرمانده 
قشم گفت: پلیس قشــم ضمن شناسایی یک 
استخراج  دستگاه  هشت  ارز،  استخراج  مزرعه 
ارز دیجیتال)ماینــر( به ارزش ۲ میلیارد و 7۰۰ 
میلیون ریال در این شهرســتان کشــف کرد. 

مجتبی راست خدیو افزود: به همراه این دستگاه ها 
تعداد هشت دست پاور اتصال دستگاه بیت کوین 

نیز کشف و ضبط شد.
وی ادامه داد: در این رابطه یک متهم دستگیر و با 
تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانونی به مراجع 

قضایی معرفی شــد. به گزارش ایرنا، راست خدیو 
تصریح کرد: امنیت اقتصادی از جمله مطالبات مهم 
مردم اســت و پلیس در این راستا تمام قدرت و 
اختیارات قانونی خود را برای مقابله و برخورد با 

قاچاق سازمان یافته به کار می گیرد.

به دلیل  سرویس حوادث// مرد میانســالی که 
اختلاف خانوادگی، همســر خود را با سلاح سرد 

به قتل رسانده بود دستگیر شد.
سرهنگ نجم الدین مرادی، فرمانده انتظامی شهرستان 
قرچک گفت: با اعلام  وقوع یک مورد قتل با استفاده 

از ســلاح سرد در شهرستان قرچک، پلیس تحقیقات 
خــود را به منظور شناســایی قاتل آغــاز کرد. در 
تحقیقات اولیه پلیس مشخص شد که مردی میانسال 
به دلیل اختلاف خانوادگی و درگیری، همسر خود را 
با چاقو به قتل رسانده است. با تلاش مأموران گشت 

کلانتری و اشراف اطلاعاتی و اقدام به موقع، قاتل که 
از صحنه جرم فرار کرده بود، در کمتر از 3 ســاعت 

دستگیر شد.
متهم انگیزه خود را از این جنایت اختلافات خانوادگی 

و درگیری با همسرش عنوان کرد.

همسرکشی در قرچک



سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// در 
نشست مشترک آب و فاضلاب و فرمانداری 
و  بررسی  این جزیره  ابوموسی وضعیت آب 

تصمیمات لازم اتخاذ شد.
به گزارش خبرنــگار دریا، امین قصمی در این 
نشست با اشــاره به اقدامات آبفا در تامین آب 
مردم شهرستان ابوموســی گفت: آبفا در حال 
حاضر مشــکلی در تامین آب ابوموســی بر 

اساس سرانه تعیین شده ندارد و تولید روزانه بر 
این اســاس در حال انجام است.وی با اشاره به 
دغدغه مطرح شده از سوی فرماندار ابوموسی 
برای تامین آب این شهرستان گفت: برای بررسی 
وضعیت ابوموسی پایش های لازم طی روزهای 
آینده از سوی کارشناسان آبفا انجام و تصمیمات 
لازم اتخاذ خواهد شد.مدیرعامل آبفا همچنین 
از تخصیص سرجمع اعتبارات تنش آبی برای 

رفع مشکل کم آبی ابوموسی خبر داد و گفت: با 
تخصیص این اعتبار، اقدامات لازم برای افزایش 

ظرفیت ذخیره آب در ابوموســی و تنب بزرگ 
انجام خواهد شد.

مدیرعامل آبفای هرمزگان:
 مشکلی در تامین آب ابوموسی 
براساس سرانه تعیین شده نداریم
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سرعت، عامل اصلی وقوع تصادفات خودروها در کیش است
 سرویس شهرستان//  رییس پلیس راهور فرماندهی انتظامی کیش 
گفت: تخلف سرعت غیرمجاز خودرو ها در معابر جزیره کیش افزایش 
یافته و عامل اصلی وقوع تصادف ها اســت. سرهنگ مهدی توانگر با 
اعلام این خبر افزود: فرهنگ ترافیک یکی از زیبایی های جزیره کیش 
بوده و در این راستا ســرعت مجاز در ترددهای شهری ۶0 کیلومتر و 
برون شهری 80 کیلومتر تعیین شده است.وی افزود: در دو ماه گذشته 
شاهد بروز تخلف عدم رعایت سرعت توسط کیشوندان هستیم که در 
شبانه روز بیش از 10 خودرو متخلف توسط تیم های نامحسوس توقیف 
می شود.رییس پلیس راهور فرماندهی انتظامی ویژه گفت: با توجه به 
روند افزایشی تخلفات، تیم های تخصصی پلیس راهور به صورت شبانه 
روزی فعال که ماهیانه بیش از 120 خودرو به علت عدم رعایت سرعت 
مجاز به پارکینگ منتقل می شود.سرهنگ توانگر افزود: تعداد زیادی از 
تخلفات عدم رعایت ســرعت هم از طریق دوربین های کنترل سرعت 
ثبت می شود در بررسی به عمل آمده عمده تخلفات توسط کیشوندان 
انجام شده است.به گزارش ایرنا، وی یادآور شد: در بین متخلفین افرادی 
کــه ادعای حفظ فرهنگ ترافیک و ارتقای آن را دارند بعضا در فضای 
مجازی نســبت به کاهش اعتبار این فرهنگ در کیش گله مند هستند 
شــاهد هســتیم.رئیس پلیس راهور فرماندهی انتظامی ویژه کیش از 
شهروندان خواست نسبت به رعایت قوانین اهتمام ویژه داشته و تخلفات 

را از طریق سامانه 120 به پلیس راهور اعلام کنند.

خرمای پیارم حاجی آباد برندسازی می شود 
  ســرویس شهرستان// نشستی با سرپرست فرمانداری حاجی آباد 
و پاسکال برنادوئی مشــاور بین المللی نشان جغرافیایی در راستای 
برندســازی خرمای پیارم حاجی آباد برگزار شد.  پاسکال برنادوئی 
مشــاور بین المللی نشــان جغرافیایی به شهرستان حاجی آباد سفر و 
با علی خرم نسب سرپرســت فرمانداری حاجی آباد دیدار کرد. علی 
خرم نسب سرپرست فرمانداری حاجی آباد در این دیدار ضمن عرض 
خوش آمد گویی و تقدیر از ســفر مشاور بین المللی نشان جغرافیایی 
به شهرســتان حاجی آباد با اشــاره به موقعیت جغرافیایی شهرستان 
حاجی آباد اظهار کرد: شهرستان حاجی آباد ظرفیت های خوبی برای 
تولید محصولات متفاوت بخصوص خرمای پیارم را دارد. وی با بیان 
سایر محصولات تولیدی شهرستان اضافه کرد: برندسازی محصولات 
می تواند اقتصاد و درآمد خانوارها را متحول و به دنیا معرفی کند. خرم 
نسب یادآور شــد: مردم شهرستان حاجی آباد مردمی سخت کوش و 
علاقه مند به کسب و کار هستند و همکاری خوبی در اجرای این طرح 
خواهند داشــت. همچنین دستگاههای اجرایی شهرستان نیز همکاری 
های لازم در این راستا را خواهند داشت. به گزارش فارس، برنادوئی 
با تشریح مراحل برندســازی و بازاریابی و فروش محصولات گفت: 
با اجرای طرح پایلوت برندسازی خرمای پیارم در شهرستان حاجی 
آباد، بستر این دانش برای ســایر محصولات ایجاد می شود. سمینار 
برندســازی خرمای پیارم با حضور باغداران، انجمن خرمای استان و 
تعاونی نخلداران شهرستان در سالن کنفرانس فرمانداری حاجی آباد در 

حال برگزاری است.

خبری

روابط عمومی اداره کل
 منابع طبیعی و آبخیزداری  هرمزگان           

۱2 بهمن؛ سالروز بازگشت امام خمینی)ره( به ایران 
و آغاز دهه فجر مبارک

 

گروه گزارش//شهر جناح از شهرهای جنوب ایران 
اســت که جامعه مدنی و طبقه سوم در آن همواره 
نمود خوبی دارد. ســرمایه اجتماعی در این شهر 
همواره پر رنگ است. اعتماد، اعتبار و مشارکت های 
مردمی که از ارکان مهم سرمایه اجتماعی هستند در 
این شــهر همواره وجود داشته و در حال حاضر نیز 
مشارکت های مردمی برای کمک به شهر بین تمامی 
اقشار این شهر نمایان است. در بسیاری از موارد از 
جمله در زمان سیل، زلزله، عمران و آبادانی جناح و 
غیره مردم شهر جناح نسبت به شهرشان ادای دین 
می کنند و تلاش دارند هر کدام از آن ها گوشــه ای 
از کار را بر عهده گرفته و به انجام برسانند. در یک 
زمان شنیده می شود که جوانان جناحی به صورت 
خودجــوش در زمان بارندگی اقدام به پاکســازی 
آبراه های برکه ها نموده تا به ذخیره ســازی آب در 
شهر خود کمک نمایند و سعی می کنند این برکه ها 
را به عنوان نماد معماری سنتی جنوب نگهدارند. در 
زمان دیگر شنیده می شود که جوانان و معتمدین 
این شهر راه خور را پس از آمدن سیلاب در کوه از 
گل ولای تمیز می نمایند تا تردد کنندگان با مشکلات 
عدیده در تردد از این مسیر مواجه نگردند. سمن ها 
یا ســازمان های مردم نهاد می توانند در پایداری 
جامعه مدنی در یک شهر نقش مهمی داشته باشند و 
در جناح قدیم و کنونی سازمان های مردم نهاد اعم 
از موسسه اندیشه که مدتی فعالیت می کرد و غیره 
همواره فعال بودند. شهر جناح تا زمان تبدیل شدن 
به بخش و تاسیس بخشــداری در این شهر، دارای 
ادارات دولتی محدودی بوده اســت. اما مردم این 
شــهر در هر زمینه ای فعال بوده و بسیاری از کارها 
در شــهر توسط خود مردم صورت می گرفته است. 
تجاری بودن این شــهر باعث گردید تا جناح دارای 
خاندان تاجر در داخل و خارج از کشور باشد. ایجاد 
ثروت تجار و کمک آن ها به مردم شهر در پیشبرد 
جامعه مدنی در این شهر تاثیرگذار بوده است. این 
نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی 
شهر جناح و شهردار فرهنگ دوست و پرتلاش این 
شــهر جناب آقای مهندس محمد جلالی به رشته 
تحریر در می آید در نظر دارد به مشــارکت های 
اجتماعی در شــهر جناح و نقش آن در پیشرفت و 

توسعه این شهر بپردازد.
با بررسی اسناد و مدارک تاریخی، انجام مصاحبه های 
مختلف در شــهر جناح و بودن در این شهر در کنار 
مردم توسط نگارنده مشخص گردید که مشارکت های 
مردمی در شــهر جناح در بستر تاریخ وجود داشته 
است. در بسیاری از موارد در زمان های قدیم امنیت 
شــهر که در مســیرهای تجاری قرار داشته توسط 
مردم این شهر و با مشــارکت مردم تامین می شده 
اســت. گزارش های زیادی در مورد غارت شــهر 

جناح در تاریخ شــفاهی و مکتوب این شــهر نظیر 
سال مختاری، حمله ســپاهیان نادرشاه افشار برای 
دســتگیری محمد خان بلوچ از مســیر فرامرزان و 
جناح به کیش و غیره وجود دارد و مردم این شــهر 
در بستر زمان راهکارهای متعددی را برای حفاظت 
از این شــهر در پیش گرفته بودند که از جمله آن ها 
ایجاد کوچه های تنگ و اقامت اقوام نزدیک در یک 
محله و پیوستگی سقف خانه ها به همدیگر بود. این 
مســایل باعث گردیده بود تا مشارکت های مردمی 
در این شهر بیشتر گردد. از سوی دیگر با بسته شدن 
راه خور جناح و در حاشــیه قرار گرفتن این شــهر 
در دورانی از تاریخ باعث می گردید که بزرگان این 
شهر به صورت خودجوش برای آوردن امکانات به 
این شــهر تلاش های زیادی بنمایند. انجمن جناح 
و بزرگان این شــهر برای ایجاد تاسیســات در این 
شهر در دوران گذشته ســنگ تمام بگذارند. اسناد 
و مکاتباتــی در ارتباط با ایجــاد مدارس و تلاش 
افرادی نظیــر مرحوم حاج احمــد درود و مرحوم 
شــرفا شــرفایی و دیگر بزرگان شهر برای تاسیس 
مدارس دخترانه و پسرانه در شهر جناح وجود دارد 

که نشــان می دهد این بزرگان تلاش های زیادی در 
این زمینه انجام دادند. اســتاد احمد مدان به صورت 
خودجوش برای ایجاد کارهای هنری و شــهروندی 
تلاش های وافری انجام داده و کلکسیون عکس های 
او در این ارتباط بی نظیر است. دیگر بزرگان شهر و 
خاندان های این شهر نظیر خاندان عباسی، خسروانی 
و غیره نیز خدمات فرهنگی زیادی انجام داده که در 
نوشتارهای دیگر بیشتر به آن پرداخته می شود. در 
مصاحبه هایی که در شهر جناح راجع به آوردن آب 
و برق به این شــهر صورت گرفت مشخص گردید 
که خاندان کارگر، عباسی، سعادت، شرفایی، درود، 
ارجمندی، خســروانی، مدنی، خاور، بنی عباسی و 
دیگر خاندان های جناحی هر یک گوشه ای از کار را 
بر عهده گرفته و به صورت داوطلبانه کارهای شهر را 
پیش می بردند. در آن زمان مسیر از بندرلنگه به جناح 
بسیار ناهموار بود و وسایل برای ایجاد لوله کشی در 
جناح به سختی چه از راه بندرلنگه و چه از راه لار به 
سختی به شهر جناح می رسید. گاهی رودخانه شمال 
شهر جناح در فصل زمستان یک هفته تا دو هفته به 
دلیل بارندگی قابل عبور نبود و ماشین های حمل بار 

مجبور بودند تا مدت زمانی را پشت رودخانه بمانند. 
از سوی دیگر گردنه گوچی و گردنه شورد هم مسیر 
ها را به سمت منطقه بستک و شهر جناح با مشکلات 
موجه ســاخته و ماشین های ســنگین به سختی از 
این مسیرها، وسایل امکانات شهری را به جناح می 
رساندند. اما مشارکت های مردمی مردم شهر جناح 
و کمــک و همکاری آن ها باعث مــی گردید تا به 
هر طریقی اســباب و وسایل عمران شهری به جناح 
برســد. در بسیاری از موارد آموزگارانی که از لار به 
جناح می آمدند، به پشتگرمی و وساطت بزرگان شهر 
جناح به این شهر آمده و علیرغم نبودن امکانات در 
جناح قدیم، در این شــهر به تعلیم می پرداختند که 
در سفرنامه شرفا شرفایی به این مهم به خوبی اشاره 
گردیده اســت. برای آوردن آب شهری از هرنگ و 
لوله کشی داخل شهری مشکلات عدیده ای در جناح 
قدیم وجود داشت، اما جناحی ها در این زمینه همه 
نوع همکاری داشتند تا شهرشان دارای لوله کشی آب 
بشــود. در ابتدای امر از خانواده های فقیر در جناح 
انشــعاب آب گرفته نشــد تا همگان بتوانند از آب 
شهری استفاده نمایند. علاوه بر آموزش و آبرسانی در 

زمینه بهداشت نیز بزرگان شهر جناح با همکاری مردم 
با ایجاد تاسیسات و ساختن مکان درمانگاه، به آوردن 
پزشک به این شهر کمک نمودند و دکتر پوریوسف در 
شــهر جناح از پزشکان قدیمی این شهر بوده و نقش 
زیادی در درمان مردم شــهر جناح و مناطق اطراف 
داشته اســت. جمعیت شهر جناح و فعال بودن آن ها 
و مشــارکت های مردمی باعث می گردید تا به افراد 
کم بضاعت در این شهر کمک گردد و در حال حاضر 
نیز این کار توسط خیرین صورت می گیرد. این اقدام 
خداپســندانه همواره باعث گردیده است تا خانواده 
های کم بضاعت در این شهر احساس تنهایی ننمایند. 
در گذشــته در شــهر جناح خانه های خیریه وجود 
داشت و دانش آموزان مناطق دیگر که برای تحصیل 
به شــهر جناح می آمدند، می توانستند در این خانه 
ها اقامت نمایند و به تحصیلات خود مشغول گردند. 
مکتــب خانه های قدیمی در شــهر جناح نیز باعث 
جذب افراد از روستاهای اطراف در شهر جناح شده 
و شاگردان مکتب خانه ها می توانستند در خانه های 
اقــوام خود و یا منازل خیریه اقامت نمایند. بین مردم 
شــهر جناح و مناطق اطراف همبستگی و پیوستگی 
زیادی وجود داشته و دارد و ازدواج های متعددی بین 
مردم شــهر جناح و روستاهای اطراف صورت گرفته 
اســت.از دیگر عرصه های همکاری و همیاری مردم 
شهر جناح، مســئله ورزش و به ویژه ورزش فوتبال 
اســت. تیم های قدیمی در این شهر به همت جوانان 
و خیرین ایجاد شــده و با مشارکت مردمی و کمک 
خیرین از گذشــته تا کنون فعالیت می نمایند. تداوم 
فعالیت این باشــگاه ها نشان از همکاری و همیاری 
داوطلبانه مردم جناح با یکدیگر دارد. چون بسیاری 
از تیم های فوتبال پس از شکل گیری در بستر زمان 
منحل می شوند. ولی در شهر جناح عمر باشگاه ها و 
تیم های فوتبال بیشتر می باشد و فردی با هر شیوه ای 
که می تواند برای ورزش و ســلامت جوانان پیشگام 
می شــود. در گذشته در مسایلی نظیر تمیز کردن کف 
برکه مشارکت مردمی در شهر جناح زیاد بوده و افراد 
به صورت داوطلبانه در این کارها مشــارکت نموده و 
آن را ثواب می دانستند. در حال حاضر هم مواردی 
این گونه در شــهر جناح زیاد مشاهده می گردد. در 
عروسی های قدیم مشارکت داوطلبانه برای کمک به 
صاحب عروســی زیاد بود و در زمانی که عروسی ها 
هفت شبانه روز بود، زنان و مردان به صحرا رفته هیزم 
و چوب برای پخت خوراک عروسی جمع می کردند، 
زنان برای خوراک عروســی نان محلی درست کرده 
و بیشتر کارهای عروســی نظیر آوردن آب از برکه 
و غیره توسط مردم شــهر جناح و جوانان این شهر 
صورت می گرفت در بســیاری از موارد کمک مالی 
یا کمک خوراکی نیز به صاحب عروسی می شد. این 
اقدامات همه اش داوطلبانه بوده و صاحب عروســی 
زیاد در فشار قرار نمی گرفت. حتی در ساخت خانه 
و کارهای ساختمانی نیز مردم شهر جناح به همدیگر 
 کمک می دادند و مشــارکت مردمــی در این زمینه

 زیاد بود.   

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

آگهی مزایده اجاره باغ خرما
     در نظر است نسبت به اجاره و نگهداری يک قطعه باغ )نخلستان( واقع در استان هرمزگان، شهرستان حاجی آباد، 

35 کیلومتری جاده حاجی آباد به سیرجان، روستای علی آباد شاهوران از طريق مزايده عمومی اقدام شود.
 لذا متقاضیان محترم می توانند از تاريخ انتشــار آگهی )دوشــنبه مورخ 1400/11/11 ( تا پايان روز يکشنبه مورخ 
1400/11/17 همه روزه از ساعت 8 الی 17 و روز دوشنبه مورخ 1400/11/18 از ساعت 8 الی 10:30 جهت اطلاع 
از شــرايط و تهیه اوراق شرکت در مزايده به آدرس بندرعباس ، بلوار جمهوری اسلامی، نرسیده به سه راه جهانبار ، 

خیابان نمايشگاه عرضه مستقیم کالا ، پلاک 20  مراجعه نمايند. تلفن تماس 33468820 – 33468821 – )076(
ملاحظات :

- اخذ درخواست های پیشنهادی به همراه فرم شرکت در مزايده و اصل يک فقره چک بانکی در وجه ستاد اجرايی 
فرمان حضرت امام )ره( به شناسه ملی 14003127610 بدون پشت نويسی به میزان 5 % قیمت پايه اجاره بهاء 

در روزهای اعلام شده و ساعات تعیین شده صورت می پذيرد.
- باغ مزبور مشــتمل بر 1500 اصله نخل ، 1000 اصله مرکبات، شش دانگ قنات ، يک واحد مسکونی و دو باب 

انبار با انشعابات آب و برق می باشد.
- بازگشايی پاکتهای پیشنهادی راس ساعت 11 روز دوشنبه مورخ 1400/11/18 در محل ستاد به نشانی فوق  

برگزار می شود.
- پیشنهادهای فاقد سپرده ، مشروط، مخدوش، قیمت پیشنهادی کمتر از قیمت پايه و يا ارائه شده پس از مهلت 

تعیین شده قابل پذيرش نمی باشد.

نوبت اول

مبلغ سپرده )ریال(

600/000/000

مبلغ پایه اجاره )ریال(

12/000/000/000

مشخصات

شش دانگ باغ به مساحت 89 هکتار )حدود 20 هکتار نخلستان مثمر(

مجمع عمومی انجمن صنفی کارگری مسئولین ايمنی استان هرمزگان ساعت 8 صبح روز  دوشنبه  مورخ   1400/12/16  
به صورت الکترونیکی برگزار می گردد.

لذا از کلیه اعضاء محترم انجمن مذکور دعوت مي شود در جلسه مذکور شرکت نمايند./
 * دستور جلسه : 

-اصلاح اساسنامه در خصوص برگزاری الکترونیکی مجمع عمومی 

هیات مدیره انجمن کارگری ایمنی استان هرمزگان 

تاريخ انتشار آگهی 1400/11/12آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده                                                  

اولین مجمع عمومی انجمن صنفی مذکور ساعت 9 صبح روز  دوشنبه  مورخ   1400/12/16  به صورت الکترونیکی 
برگزار می شود.

از کلیه اعضاء محترم دعوت مي شود در جلسه مذکور شرکت نمايند./
 * دستور جلسه : 

1- بررسی عملکرد هیات مديره و بازرسان و تصويب صورتهای مالی
2- انتخاب اعضاء اصلی و علی البدل هیات مديره و بازرسان 

هیات مدیره انجمن کارگری ایمنی استان هرمزگان 

آگهی دعوت مجمع عمومی
انجمن صنفی کارگری مسئولین  ايمنی استان هرمزگان                                                

تاريخ انتشار آگهی 1400/11/12

نقش مشارکت های مردمی 
در پیشرفت شهر جناح

فرماندار  با حضور  درساره سرویس شهرستان//  امین 
بندرخمیر ،معاون عمرانــی و برنامه ریزی  فرمانداری، 
شــهردار و اعضای شــورای شــهر، معاون راهداری 
اداره کل راهــداری هرمزگان و همچنین مدیران اداره 
راهداری، بنیاد مسکن آب و نماینده اداره برق، برخی 
ایجاد  از جمله  از مطالبات مردمــی محله لشــتغان 
دسترســی در جاده اصلی حد فاصل آبگرم تا کارخانه 
اراضی شهرک  سیمان و همچنین مشــکلات مالکان 

لشتغان مورد بررسی قرار گرفت.
به گزارش خبرنــگار دریا؛ فرماندار بندرخمیر در پایان این 
بازدیدها اظهــار کرد: در بازدید میدانی از جاده لشــتغان، 

موضوع ایجاد دسترسی و جانمایی محلی جهت تردد افراد 
در دو ســمت جاده اصلی مورد بررسی قرار گرفت. رئیس 
شورای ترافیک شهرستان بندرخمیر افزود: در این بازدید که 
معاون راهــداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
استان نیز حضور داشت مقرر شد طی هفته جاری، نمایندگانی 
از اداره راه و شهرسازی طرح مطالعاتی در این مسیر را انجام 
داده و تصمیم گیری نهایی در این باره در جلسه ای با حضور 
نمایندگانی از فرمانداری، شــهرداری و شورای شهر، اداره 
راهداری، شرکت زیرساخت و همچنین کارخانه سیمان انجام 
شود.  خواستار در خصوص تعریض جاده غرب میدان حاج 
قاسم سلیمانی نیز عنوان کرد: با توجه به کم عرض بودن این 

محدوده و ایجاد خطر برای رانندگان، در این بازدید از اداره 
راهداری خواسته شــد پس از انجام کارشناسی های لازم، 
طرح تعریض این نقطه را در دســتور کار قرار دهد. وی در 
ادامه به مسائل و مشکلات شهرک مسکونی در حال ساخت 
واقع در لشتغان اشاره کرد و گفت: در این بازدید نیز مقرر شد 
بنیاد مسکن نسبت به تسطیح اراضی و آماده سازی معابر در 
این محدوده اقدام نماید. شهرداری نیز در روند صدور پروانه 
ساخت مالکان در این شهرک تسریع کند. همچنین از مالکان 
اراضی در این شهرک نیز خواسته شد جهت توسعه شبکه آب 
و برق در این محدوده، همزمان با صدور پروانه ساخت نسبت 

به تشکیل پرونده برق و آب نیز اقدام کنند.

فرماندار بندر خمیر تاکید کرد
تسریع در صدور پروانه ساخت شهرک لشتغان توسط شهرداری

شهرستان
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یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردین :
خوش بینی درباره آینده می تواند باعث شــود انگیزه 
خوبی برای ادامه زندگی پیدا کنید، اما همچنان از این 
که در حال حاضر چه اتفاقی دارد می افتد پریشــان و 
هراسان هستید. شما ممکن است تمایل زیادی برای این داشته باشید 
که تمرکز خود را روی یک موقعیت عاطفی حساس بگذارید که واقعا 
امروز این توجه شما مفید واقع خواهد شد. فقط به یاد داشته باشید که 
مثبت اندیشی اکنون بسیار برای شما موثر خواهد بود تا زمانیکه حس 

معمول خود را در پیشرفت و ترقی از دست نداده اید.
  اردیبهشت :

ایســتادگی که در هفته آینده بــا آن مواجهه خواهید 
شــد اکنون برای لحظاتی خود را نشان خواهد داد و 
خوشــبختانه اکنون شما فرصت این را دارید که آن را 
به موقعیت بهتری تبدیل کنید. ممکن است شما کاملا مطمئن باشید که 
در مسیر درستی قرار گرفته اید، حتی اگر شرایط کنونی این اعتقاد شما 
را تایید نکنند که امور کاری در حال پیشرفت کردن هستند. اعتماد به 

نفس شما بهترین دارایی شما در این زمان هستند.
  خرداد :

ممکن است از شدت احساســات خود اذیت شوید، 
اما حاضر هم نیســتید که از آنها دست بکشید. ممکن 
اســت از این بترسید که نتوانید از این موقعیت دشوار 
راه فراری بیابید و با وجود اینکه عطارد منطقی – سیاره حاکم شما- 
امروز فعال است، شــما هنوز توانایی این را ندارید که واکنش های 
احساســی خود را منطقی جلوه دهید. از جنگیدن دست بکشید، از 

تجربه های خود استفاده کنید و از آنهایی که داشته اید درس بگیرید. 
  تیر :

احتمالا امروز ذهن شــما پر از ایده های ناب است، و 
مایل هستید که بیشتر آنها را برای خودتان نگه دارید 
و به کسی نگویید. این سستی شما نیست، شما می دانید 
که اندیشــیدن شما درست است. این فقط به خاطر این است که شما 
به برنامه های خود اعتماد ندارید که برای زمان اصلی مناسب باشند. 
تا زمانیکه آماده نیســتید، فکر نکنید که مجبور هستید حتما چیزی 

بگویید.
  مرداد :

ملاقات با یکی از دوستان و یا یکی از آشنایان سابق 
می تواند احساس اعتماد به نفس را در شما بالا ببرد. به 
نظر می رسد که اطمینان دیگران اکنون به شما بیشتر از 
این است که شما راجع به خودتان دارید. این به این خاطر نیست که 
اعتماد به نفس شما ضعیف است؛ موضوع این است که شما واقعا نیاز 
به این دارید که سعی کنید با شخص دیگری غیر از کسانی که از شما 

انتظاراتی دارند ملاقات کنید. 
 شهریور :

امروز ممکن اســت به قضاوت خود اطمینان نداشته 
باشــید، و به نظر می رسد این امر شدنی باشد. اینکه از 
امکانات خود اطمینان داشته باشید،  یک چیز است، و 
کاملا متفاوت است که حقیقت اینکه واقعا چه اتفاقی می افتد را نادیده 
بگیرید. اگر چه سیاره حاکم شما با ژوپیتر مهربان و بی پروا در یک 
ردیف قــرار گرفته اند تا روحیه دیگران را تقویت کنید، ذهن منطقی 
شما با اخبار خوبی پر اســت. صبور باشید؛ نظم و ترتیب به زودی 

باز خواهد گشت.
 مهر :

شــما درک می کنید که باید آنچه را که قبلا آغاز کرده 
بودید تمام کنید، اما ممکن اســت وسوسه شوید که با 
عجله و شتاب پله ها را با پرش رد کنید. قضاوت شما 
آنقدرها هم که فکر می کنید آشکار و واضح نیست. پس پیشرفت خود 
را کند کنید. عقب انداختن واکنش هایتان وقت اضافی در اختیار شما 
قــرار می دهد برای اینکه عملی بودن کارها و برنامه هایتان را قبل از 
اینکه وارد کار شوید بررسی کنید. کمتر عجله داشتن باعث می شود 

کمتر احساس نگرانی کنید.
 آبان :

ماه نشــان شما بر دل و قلب شــما برای تمایلات تان 
ظاهر می شود، اما این باعث نمی شود که بخواهید امروز 
احساسات تان را با کسی تقسیم کنید. شما معمولا عادت 
دارید که احساســات خود را از دیگران پنهان کنید زیرا فکر می کنید 
که اگر احساسات خود را بیان کنید باعث می شود دیگران احساس 
خوبی نداشته باشند. اما می توانید سیاست متفاوتی اتخاذ کنید. درباره 

اینکه چه می خواهید صحبت کنید، اما همیشه از نتایج جدا بمانید. 
   آذر :

امروز سیاره حاکم شما ژوپیتر با عطارد زیرک ملاقات 
می کند، شــما را به تمرکز کردن روی وظایف روزانه 
زندگی خود دعوت می کند. شما با اینکه در محیط خود 
چه اتفاقات ضروری می افتد سر و کار دارید، حتی اگر تفریح کمتری 
نسبت به رویا دیدن راجع به آینده داشته باشید. با این وجود، هیچ کس 
نمی تواند افکار شما را در ذهن تان بخواند، پس می تواند جستجوی 
خود را درباره تصورات پنهان ادامه دهید تا زمانیکه شــما همچنین 

احساسات اصلی خود را اینجا و اکنون پنهان کنید.
 دی :

امروز شما ضرورتا در آن حالتی نیستید که دیگران یا 
دوستان نزدیک شما در آن قرار دارند. معنی این حرف 
این نیست که می خواهید متفاوت باشید؛ فقط موضوع 
این است که شما اکنون عقیده محکم و استواری راجع به چیزی دارید 
که بر موضوع حل نشــده ای تاکید می کند. متاسفانه، هر چقدر بیشتر 
تلاش کنید که به این اختلافات دامن بزنید، احتمال جدایی بیشــتر 
می شود. یکدفعه شما می فهمید که این جدایی نیازی به این ندارد که 

همین الان اصلاح شود، خودش به موقع درست خواهد شد.
  بهمن :

اتصال فلســفی عطارد- ژوپیتر در ســیاره شما دیده 
می شود، و باعث می شــود  ذهن شما بیشتر تحریک 
شود. هر فکر کوچکی که برای هوشیاری بیان می شود 
آبشــاری از ایده ها را به ذهن شما می ریزد. شما نمی توانید براحتی 
جزییات را درباره نجات جهان از روزتان جدا کنید. ســعی نکنید که 
امروز فکر خــود را محدود کنید، بنگرید که چگونه چیزهای خیلی 

کوچک براحتی با چیزهای بزرگ ترکیب و هماهنگ می شود.
  اسفند : 

حس ششــم شما به شما می گوید که هفته آینده ممکن 
است کمی  تنبل باشید،  پس سعی می کنید که هر زمانیکه 
توانســتید زمانی را برای استراحت بگذارید. متاسفانه، 
ممکن اســت ذهن شما بسیار سریع عمل کند که شما نتوانید جریان 
ایده هایی که در آن وجود دارد را آهسته کنید. سعی نکنید که جلوی 
هیچ کــدام از این افکار را بگیریــد و آن را حتما عملی کنید. فقط 
افکاری که به ذهن شــما می رسند را مشاهده کنید، مطمئن باشید که 
بهترین مفاهیم گم نخواهد شد. شما آنها را در یکی دو روز آینده به یاد 

خواهید آورد، و یکباره انرژی تان آرام خواهد گرفت.
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سرویس ســلامت // رئیس مرکز مدیریت 
بیماری هــای واگیــر وزارت بهداشــت 
درخصوص موضوع لخته شدن بر اثر تزریق 
واکسن آســترازنکا که چند روزی است با 
انتشــار اخباری در فضای مجازی موجب 

نگرانی مردم شده است، توضیح داد.
مدیریت  مرکــز  رئیس  گویــا  محمدمهدی 
بیماری های واگیر وزارت بهداشــت، درمان 
و آموزش پزشــکی با بیان اینکه واکسن یک 
ماده بیولوژیک است که وقتی وارد بدن انسان 
می شــود واکنش هایی در پی خواهد داشت، 
اظهار داشت: مهمترین و ارزشمندترین واکنش 
بدن به واکسن، ایجاد ایمنی است که احتمال 
ابتلا به آن بیماری در فرد کاهش پیدا می کند 
تا حدی که ممکن است به صفر هم برسد. وی 
با بیان اینکه همه واکسن های دنیا دارای برخی 
عوارض جانبی هستند، توضیح داد: از جمله 
عوارض خفیف می توان به تب، سردرد، درد 

در محل تزریق، تهوع و اســتفراغ اشاره کرد، 
همچنین برخی عوارض هم که شدیدتر هستند 
به هنگام استفاده از واکسن ممکن است به ندرت 
در افــراد رخ دهد اما به دلیل رخداد نادر آنها 
در برنامه های واکسیناسیون بعد از بررسی های 
دقیق علمی، درمورد استفاده یا عدم استفاده از 
آنها در سطح جهانی تصمیم گیری می شود.گویا 
در ادامه با اشــاره به اینکه واکسن آسترازنکا 
عارضه نادری دارد که ممکن است باعث لخته 
شــدن خون در برخی از عروق حیاتی و مهم 
بدن همچون عروق مغز، قلب و اندام ها شود، 
عنوان کرد: تمام عوارض مربوط به واکسن های 
کرونا در کشــور در سطح استانی و کشوری 
جمع آوری و تجزیه و تحلیل می شوند.به  گفته 
رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت 
بهداشت، چنانچه عارضه ای بیش از حد مورد 
انتظار رخ داده باشــد، کمیته کشوری بررسی 
عوارض واکسن تصمیم گیری می کند.وی در 

ادامه مطرح کرد: در رابطه با واکسن آسترازنکا 
در ابتدای امر اطلاع رســانی صورت گرفته 
است که افراد ســنین باروری از این واکسن 
اســتفاده نکنند و دلیل این موضوع هم همان 
عارضه یعنی احتمال لخته شدن خون مطرح 
شده بود، این موضوع توسط معاون بهداشت 
وقت وزارت بهداشت اعلام و در دستورالعمل 
وزارت بهداشــت اطلاع رســانی شده است، 
همچنین توصیه شده اســت که افراد زیر 50 
سال تا حدامکان از واکسن های دیگر استفاده 
کنند و دلیل امر هم توضیح داده شــده است.
گویا در پایان تصریح کرد: متأســفانه برخی 
افراد به دلیل اخذ ویزا برای مسافرت به بعضی 
از کشورها متقاضی تزریق واکسن آسترازنکا 
هستند و علی رغم توصیه های جدی مأموران 
بهداشتی خواهان دریافت این واکسن هستند 
که بدیهی است احتمال وقوع چنین عوارضی 

هرچند بسیار نادر اما غیرمعمول نیست.

توضیح وزارت بهداشت
 درباره موضوع لخته شدن بر اثر تزریق واکسن آسترازنکا 

طرح : بیتا هوشنگی

سرویس سلامت // خیلی ها می گویند ســرما خورده اند یا 
آنفولانزا گرفته اند. تشخیص قطعی این حالت ها و تفریق آن ها 
از اومیکرون حتی برای پزشــکان سخت است. اما با خواندن 
 این مطلب می توانید ببینید کــه احتمالا به اومیکرون مبتلا

 شده اید یا نه.
امی روبــاخ، مجری برنامه رادیویی معروف »صبح بخیر آمریکا« 
چند روزی به دوستانش گفت که کمردرد دارد. او فکر می کرد که 
مشکل از برنامه ورزشی و دویدن های روزانه اش است. اما، چند 
روز بعد، حتی با مصرف مســکن علائم از بین نرفتند. به پزشک 
مراجعه کرد و متوجه شــد که آزمایش کووید-1۹ او مثبت شده 
اســت. در واقع درد و کوفتگی بدون علت عضلات یکی از علائم 
کرونا است. اما چرا این مهم است: نوع اومیکرون - و به طور کلی 
همه انواع  کووید 1۹- می تواند به حالت پنهان باشد و بدون اینکه 
افراد بدانند بیمار هستند در بدن آن ها باشد و دیگران را هم آلوده 

کند. آنچه بخصوص درباره نوع اومیکرون مهم است این است که 
بیماری با این ســویه جدید اغلب به علائم معروف کووید 1۹ یا 
»سه علامت کلاسی کووید 1۹ « منجر نمی شود. این سه علامت 
کلاسیک که حالا شاید همه جهانیان با دیدن آن ها متوجه بیماری 
کووید 1۹ شــوند عبارتند از ســرفه، تب و از دست دادن حس 

چشایی و بویایی یا تغییر در طعم ها و بوها
اخیراً انجمن متخصصان داخلی آمریکا فهرســتی از علائمی را 
منتشر کرده است که ممکن است نشانه هایی از ابتلا به کووید-1۹ 
باشــد بدون اینکه افراد حتی از بیماری خود اطلاع داشته باشند. 
البته وجود هر یک از این علائم به تنهایی به معنای ابتلای شما به 
این بیماری نیست اما با دیدن آن ها باید به این بیماری شک کنید 

این حالت ها است:
اگر احساس کسالت و بی حالی بدون دلیل مشخص دارید

احساس شــبیه به سرماخوردگی یا آنفولانزا دارید که کمی با این 
بیماری ها که قبلا گرفته اید فرق دارد

اگر موهای شما به مقدار زیاد در حال ریزش است
اگر همه خانواده با هم بیمار شدند

اگر مشکلات گوارشی داشتی که علت مشخص نداشت
عفونت چشم بدون دلیل

اگر جوش یا عفونت عجیب روی انگشتان پا داشتید
اما در ضمن ســه علامت اومیکرون هست که تقریبا تشخیص را 

قطعی می کند که عبارتند از:
سردرد بدون دلیل مشخص همراه با علائم کسالت، تعریق شبانه، 
و اســتفراغ و از دست دادن اشتها همراه با احساس کسالت یا بی 

حالی و ضعف

سرویس ســلامت // دبیر کمیته علمی 
کشــوری کرونا گفت: اگــر در مدارس 
نشود  رعایت  بهداشــتی  پروتکل های 
برای  انجام نشــود  و واکسیناســیون 
خانواده هایشان  و  معلمان  دانش آموزان، 
خطرناک خواهد بود و همچنین مدارس 
به کانونی تبدیل می شوند برای تشدید 

پیک کرونای امُیکرون در کشور.
 پس از شناسایی سویه جدید کرونا در ایران 
بســیاری از متخصصان و محققــان درباره 
اوج گیری دوباره کرونا هشدار دادند و به مردم 
توصیه کردند هرچه زودتر دوز سوم واکسن 
کرونا را تزریق کنند و در رعایت پروتکل های 

بهداشتی سهل انگاری نکنند. 
حمیدرضا جماعتی، دبیر کمیته علمی کشوری 
کرونــا، در این باره گفت: کمیته علمی کرونا 
بازگشــت محدودیت هایی مثــل دورکاری 
کارمندان، جلوگیری از حضور افراد در اماکن 
عمومی مثل ورزشگاه ها، کنسرت ها، هتل ها 
و رســتوران ها و... را به ستاد ملی مبارزه با 
کرونا پیشــنهاد داده است. در این ستاد باید 
بررسی شود که به چه نحو این محدودیت ها 

را اعمال کنند.
او افزود: این اقدامات اســتراتژیک باید به 
سرعت اعمال شــود تا بتوانیم جلوی پیک 

بعدی را تا حدود زیادی در کشور بگیریم.
با این همه، در این مدت از ســوی مسئولان 
اقدامات جدی برای جلوگیری از گســترش 
ســویه امُیکرون انجام نشد. افزون بر این که 
محدودیت ها اعمال نشــد، ستاد ملی مقابله 
با کرونا دســتور بازگشــایی مدارس را نیز 
صادر کرد. از طــرف دیگر مردم هم در این 
مدت برای جلوگیری از گســترش بیماری 
همکاری هــای لازم را نداشــتند؛ هم میزان 
رعایت پروتکل های بهداشــتی به زیر 50 
درصد رســید و هم چنــدان از تزریق دوز 

سوم واکسن کرونا اســتقبال نشد. همه این 
موارد دســت به دســت هم داد تا در حال 
حاضر در ابتدای پیک ششــم کرونا بایستیم 
آن هم با گسترش سویه امُیکرون که به گفته 
متخصصان سرعت بالایی در سرایت دارد و 
اگر زمان ابتلا در ســویه دلتا 3 تا 5 روز بود 
اکنون به 1/5 تا 3 روز رســیده است. دبیر 
کمیته علمی کشوری کرونا در این باره گفت: 
چند هفته پیش دربــاره امُیکرون پیش بینی 
کرده و راهکارهایی را ارائه داده بودیم. اگر از 
همان زمان توصیه های ما اجرا می شد، شاید 
الان این مسئله به این شدت اتفاق نمی افتاد. 
به هر حال این توصیه ها مورد بی توجهی قرار 
گرفت و محدودیت ها اعمال نشــد و الان با 
مسئله گسترش انفجاری امُیکرون یا شروع 

پیک جدید در کشور مواجهیم. 
گفت وگوی همشهری آنلاین را با حمیدرضا 
جماعتی، دبیر کمیته علمی کشوری کرونا، در 

ادامه بخوانید: 
اکنون که بــه توصیه های کمیته علمی 
عمل نشد و در ابتدای پیک ششم کرونا 
قرار گرفته ایــم، باید چه اقداماتی انجام 

دهیم؟  
در این شــرایط کاری که ما باید بکنیم این 
است که زدن ماسک باید الزامی باشد. همه 
مردم باید کمک کنند. از مردم می خواهیم تا 
جای ممکن از حضور در اجتماعات بپرهیزند 
و اگر مجبورند بــه مکان های عمومی مثل 
فروشــگاه، اتوبوس، مترو و... بروند حتما 
ماســک بزنند و فاصله  1/5 تــا 2 متر را 
رعایت کنند. شست وشــوی مرتب دست ها 
بــا آب و صابون و محلول های حاوی الکل 
۷0 درصد هم بســیار مهم اســت که حتما 
باید رعایت شود.همچنین توصیه می کنیم از 
حضور در دورهمی ها خودداری کنند و جز 

به ضرورت به سفر نروند؛ چون در مهمانی ها 
و مسافرت ها میزان رعایت پروتکل ها پایین 
اســت و معمولا افراد در ایــن مکان ها به 
کرونا دچار می شــوند و این مسائل می تواند 
خطرساز باشد.مسئله مهم دیگر تزریق دوز 
سوم واکسن کروناست. به همه توصیه می کنیم 
دوز ســوم واکسن را بزنند و اگر کسی را در 
میان دوستان، خانواده و اطرافیان سراغ دارند 
که دوز ســوم را تزریق نکرده است آن ها را 
تشویق کنند حتما این کار را انجام دهند. به 
سنین زیر 18 سال و زیر 12 سال هم توصیه 
می کنیم حتما واکسن تزریق کنند. امُیکرون 
تعداد زیادی از افراد جوان در ســنین 20 تا 
۴0 سال را گرفتار می کند و همچنین کودکان 
و نوجوانان هم به این ســویه مبتلا می شوند. 
الان آماری که در کشور وجود دارد این است 
که حدود 23 درصد افرادی که گرفتار شده اند 
کــودکان و نوجوان بوده انــد و این اهمیت 
واکسیناســیون در این گروه ســنی را نشان 
می دهد. بنابراین به تزریق دوز سوم واکسن 
در افراد بالغ و توصیه به واکسیناسیون در افراد 
زیر 18 سال و همین طور زیر 12 سال توصیه 

اکید داریم.
شما تاکید زیادی دارید افراد از حضور 
در اماکن عمومی و مهمانی ها بپرهیزند 
ولی الان طبق دســتور ســتاد کرونا 

مدارس باز شده، این خطرناک نیست؟
مدارس و دانشگاه ها زیر نظر ستاد ملی مقابله 
با کرونا قرار دارند و تصمیم گیری در این باره 

از این طریق انجام می شود. 
براساس آنچه یونیســف توصیه کرده است 
آخرین جایی که باید در محدودیت ها تعطیل 
شود مدارس هســتند و اولین جایی که بعد 
از رفع محدودیت ها بایــد آغاز به کار کنند 
مدارس هســتند.اما باید به یاد داشته باشیم 

اگر در مدارس پروتکل های بهداشتی رعایت 
نشود و افرادی که وارد مدرسه می شوند ــ 
ـ واکسینه نشوند  یعنی معلمان و دانش آموزان ـ
و از ورود افراد علامت دار جلوگیری نشود، 
حتما بازگشایی  مدارس خطرساز خواهد بود. 
با توجه به آماری که در آمریکا وجود دارد 
حدود 30 تا 35 درصد کودکان و نوجوانان 
در این کشور به این سویه مبتلا شده اند و این 
نشان می دهد این گروه سنی در برابر امُیکرون 
مصون نیستند. بنابراین رعایت نکردن موارد 
پیش گفته باعث می شــود این شرایط برای 
دانش آمــوزان، معلمان و خانواده هایشــان 
خطرناک باشــد و همچنین مدارس تبدیل 
به کانونی شوند برای تشدید پیک کرونا در 

کشور با گسترش واریانت امُیکرون.
امکان بازگشت دورکاری و محدودیت ها 

وجود دارد؟
بله حتما. با توجه به شــرایطی که در کشور 
وجود دارد و ما الان در شروع پیک هستیم 
و براساس مدلی که در کشورهای اروپایی و 
آمریکا گزارش شده است معمولا چند هفته 
)بین 2 تا ۴ هفته یا بیشــتر( طول می کشــد 
پیک امُیکرون به اوج برسد و بعد با توجه به 
اقداماتی که انجام می شود آرام آرام این پیک 
برمی گردد و سیر نزولی پیدا می کند. منظورم 
این اســت هنوز در ابتدای پیک هستیم و با 
توجه به سرعت بالای سرایت امکان برگشت 

محدودیت ها وجود دارد.
برخی برای تزریق دوز ســوم واکسن 
کرونا منتظر واکســن خاصی هستند. 
چطــور می توان مــردم را قانع کرد به 
شعار »بهترین واکسن در دسترس ترین 

واکسن است« اعتماد کنند؟
واکسن هایی که داخل کشور تولید شده  توسط 
سازمان غذا و داروی وزارت بهداشت مورد 

ارزیابــی قرار گرفته اســت. طبق مطالعات 
انجام شــده، همه این واکسن ها کارایی بسیار 
بالا، اثربخشی خیلی خوب و عوارض بسیار 
ناچیزی دارند. بســیاری از این واکســن ها 
همان طــور که قبلا هم گفته ام کارایی شــان 
حتی از آسترازنکا هم بهتر بوده است. یعنی 
اثربخشی واکســن در جلوگیری از بستری 
شــدن و در کاهش میزان مرگ ومیر حتی از 
آسترازنکا هم بهتر بوده است. به همین دلیل 
به مردم اطمینان می دهیم واکسن های داخلی 
اثربخشی بسیار خوبی دارند و با خیال راحت 
از این واکسن ها استفاده کنند.همه واکسن هایی 
که در داخل کشــور تولید شده اند نشان داده 
شده اســت که با قدرت و کارایی بالا حدود 
80 تا 85 درصد می تواند جلوی بســتری 
در بیمارســتان و مرگ را بگیرد بنابراین این 
واکسن ها کارایی لازم را دارد و مردم نباید در 

این مورد نگران باشند. 
با توجه به شــرایط بیماری در کشور، 
ممکن است تجربه تلخ پیک پنجم پیش 
بیاید که در بیمارستان ها با کمبود تخت 

و دارو مواجه شدیم؟ 
تقریبا از 2 هفته پیش کمیته علمی به معاونت 
درمان وزارت بهداشــت توصیه کرد با توجه 
به این که حتما پیــک امُیکرون در چند هفته 
آینده در کشور اتفاق می افتد به مراکز درمانی 

آماده باش بدهنــد. بنابرایــن از نظر تخت، 
سرویس دهی و خدمات پزشکی و پرستاری و 
تهیه داروهای کرونا مشکل و کمبودی نخواهیم 
داشــت. ما در کمیته علمی پروتکل درمانی 
کرونا را به روز کرده ایم که فکر می کنم پنج شنبه 
گذشته به معاونت درمان وزارت بهداشت ابلاغ 
شــد. در این پروتکل درمانی مقرر شده است 
با برپایی کلینیک های سرپایی که از معاونت 
درمان وزارت بهداشت مجوز دارند زمانی که 
با اوج کرونا در کشور مواجهیم درمان سه روزه 
رمدسیویر را در این مراکز انجام  دهیم. از این 
طریق می توانیم از میزان بستری زیاد بیماران 
در بیمارستان جلوگیری کنیم همان طور که در 
پیک پنجم با این روش توانســتیم به بیماران 
خدمــات لازم را ارائه دهیم. خوشــبختانه 
وزیر محترم بهداشت برای تهیه داروها، سرم 
و هماهنگی با مراکز بیمه برای ارائه خدمات 
تمهیدات لازم را اندیشیده اند و آمادگی برای 

مقابله با موارد بحرانی وجود دارد.
امُیکــرون داروهای جدید  برای درمان 

تعیین شده است؟
درمان امُیکرون تفاوتی بــا درمان نوع دلتا 
ندارد و تغییری نکرده اســت. مشــکلی هم 
در تهیــه دارو و روند درمان بیماران مبتلا به 
امُیکرون حتی اگر در زمان پیک بیماری هم 

باشیم، نداریم.

هشدار درباره بازگشایی خطرساز مدارس 

از کجا بدانم کرونا گرفته ام یا سرما خورده ام؟

علائم قطعی و علائم احتمالی ابتلا به اومیکرون

ســرویس ســلامت //  رییس بیمارســتان 
کودکان بندرعباس پس از پیگیری های ایرنا 
درباره یک فایل صوتی منتشر شده در فضای 
مجازی،شیوع کرونا بین کادر درمان، پرستاران 
و دیگر کارکنان این بیمارستان را تکذیب کرد. 
دکتر عبدالمجیــد ناظمی افزود:در صورت مثبت 

شدن تست کرونا چه در بین پرسنل پشتیبانی و 
چه در بین کادر درمان ، طبق پروتکل کشــوری 
پنج روز قرنطینه می شــوند و از حضور آنان در 
محل کار جلوگیری می شود.وی تاکید کرد: در 
مجموع حدود 12نفر از کادر درمان و پشتیبانی 
به کرونا مبتلا شدند که مقررات قرنطینه برای همه 

آنها اجرا شد و حتی یک فرد مبتلا در محل کار 
حاضر نیست.رییس بیمارستان کودکان بندرعباس 
یادآور شــد: در بین بیماران نیز افرادی که مبتلا 
به کرونا باشــند در بخش ویژه و جدا از دیگران 
بستری می شوند.دکتر ناظمی خاطرنشان کرد:البته 
درفصلی هستیم که بیماری تنفسی شایع است اما 

هرکسی که عطسه و ســرفه می کند الزاما مبتلا 
به کرونا نیســت.وی درباره فایل منتشر شده در 
فضای مجازی  نیز تصریح کرد: مطالب طرح شده 
که ابتدا برای یک نفر ارســال شده و پس از آن 
در گروهها منتشر شده دقیق و درست نیست.روز 
یکشنبه فایلی صوتی منسوب به یکی از پزشکان 

بیمارستان کودکان در فضای مجازی منتشر شد که 
در آن اوضاع بیمارستان »تراژیک « توصیف شده 
بود. به گزارش ایرنا؛ در این فایل صوتی آمده 
بود که پرستاران بیمارستان علائم ابتلا به کرونا 
دارند که با وجود بیماری، به دلیل کمبود نیرو 

ناچار به حضور در محل کار هستند.

رییس بیمارستان کودکان 
بندرعباس شیوع کرونا بین 

کارکنان را تکذیب کرد

سرویس سلامت // سازمان بهداشت جهانی اعلام کرد که سویه 
بعدی کووید۱9 که ظهور کند، مُسری تر از اومیکرون خواهد بود، 
اما هیچ تضمینی وجود ندارد که سویه های آینده خفیف تر باشند.

 دکتر »مایک رایان« مدیر برنامه های اضطراری ســازمان بهداشت 
جهانی، در این باره می گویــد: »ویروس قبل از اینکه به یک الگو 

ثابت تبدیل شود به تکامل خود ادامه خواهد داد.«
هفته گذشته حدود 21 میلیون مورد کووید به سازمان بهداشت جهانی 
گزارش شد که رکورد جهانی جدیدی را برای موارد هفتگی از سویه 
اومیکرون که به ســرعت در حال گسترش است به ثبت رساند.در 
حالی که به نظر می رسد اومیکرون نسبت به سویه های قبلی ویروس 
کم خطرتر است، اما حجم انبوه موارد ابتلاء، سیستم های بیمارستانی 

را در بسیاری از کشورها درهم شکسته است.
رایان در ادامه می افزاید: »سویه بعدی قابل انتقال تر خواهد بود زیرا 

باید از آنچه در حال حاضر در گردش است پیشی بگیرد.«
ســوال بزرگ این است که آیا ســویه های آینده کم و بیش شدید 

خواهند بود یا خیر.در این گزارش آمده اســت که احتمالاً ویروس 
همچنان به سویه های خفیف تری تبدیل می شود که افراد را نسبت به 
انواع قبلی کمتر بیمار می کند.علاوه بر این، امکان دارد سویه بعدی 
کووید محافظت واکسن را بیشتر دور بزند و حتی واکسن های موجود 

تأثیر کمتری داشته باشند.

سازمان بهداشت جهانی هشدار می دهد؛
سویه های بعدی کووید ۱۹ در آینده مُسری تر خواهند بود

بیمه و خدمات  // معاون  سرویس سلامت 
گفت:  ایران  سلامت  بیمه  سازمان  سلامت 
بیمه سلامت ایران اعتبارات تصویب شده 
برای درمان ناباروری را در اختیار زوج های 
نابارور تحت پوشش تامین اجتماعی نیز قرار 

می دهد.
مهــدی رضایــی، در خصــوص اقدامات 
سازمان بیمه سلامت ایران در جهت حمایت 
از زوج های نابارور، اظهارداشــت: با هدف 
از سیاســت های جمعیتی، سازمان  حمایت 
بیمه ســلامت ایران در نامه ای به ادارات کل 
بیمه سلامت استان ها؛ نسبت به در نظر گرفتن 
تسهیلاتی برای انعقاد قرار داد با مراکز دولتی 
و خصوصی درباره ارائه خدمات به زوج های 

نابارور تاکید کرده است.
وی افــزود: علت عدم تمایــل برخی مراکز 
درمــان ناباروری برای انعقاد قرار داد با بیمه، 
نا اطمینانی از پایداری منابع، دریافت مبالغی 

بیش از تعرفه هــای مصوب دولت که با عقد 
قرار داد، محدودیت هایی برای این مراکز ایجاد 

می شود.
رضایــی ادامه داد: ســازمان بیمه ســلامت 
پایداری این منابــع را اطمینان می دهد و در 
انعطاف حداکثری را اعمال  پوشش خدمات 
می کند. بیمه سلامت ایران اعتبارات تصویب 
شــده را برای درمان زوج های نابارور تحت 
پوشش تأمین اجتماعی نیز اختصاص می دهد، 
لذا از ابتدای ســال اگر زوجین نابارور تحت 
پوشــش تأمین اجتماعی خدمتی را دریافت 
کردنــد؛ می توانند با ارائه اســناد هزینه ها را 

دریافت کنند.

معاون سازمان بیمه سلامت ایران خبر داد
پرداخت هزینه های درمان ناباروری به بیمه شدگان تأمین اجتماعی 
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ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.
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گروه گزارش//رئیس شــورای اســلامی شــهر 
بندرعباس از تلاش برای رفع مشکل سند مالکیت 
منازل مسکونی در محلات بافت فرسوده این شهر 

خبرداد. 
فاطمه جراره در دیدار با اهالی محله  چاهســتانی های 
بندرعباس اظهار داشــت: هدف از تشکیل جلسات در 
مساجد و دل محلات دیدن و شنیدن مشکلات مردم از 
نزدیک اســت چرا که یکی از انتقاداتی که در سال های 
گذشته وجود داشت همین عدم حضور مسئولین در بین 
مردم بود و بنای شورای ششم بر حضور بین مردم قرار 
گرفته  است که هم مشــکلات ببینیم، هم بشنویم و هم 
از شــهرداری دعوت کنیم تا آن ها هم موضوعات را از 
زبان مردم بشــنوند. وی افزود: زمانی اگر کسی آشنایی 
در شــهرداری یا شورا داشت شاید می توانست کاری را 
پیــش ببرد اما در حال حاضر بنــا را بر روی این قرار 
دادیم که خودمان بین مردم حضور پیدا کنیم و مشکلات 

را خصوصا در بافت فرسوده شهر ببینیم.
رئیس شورای اسلامی شــهر بندرعباس بیان کرد: همه 
شهرداری ها مشکلات خودشــان را دارند و به واسطه 
کارهای عمرانی  که انجام می دهنــد بدهکاری هایی را 
دارند و طبیعی است و تنها مختص شهرداری بندرعباس 
هم نیست لذا مردم نمی پذیرند با بیان مسائلی مانند بدهی  

داشتن کارها را عقب بیاندازیم.
جراره تاکید کرد: ادعا نداریم که می توانیم تمام مشکلات 
محله را حل کنیم اما بعضی از مشکلات مانند سطل زباله، 
روشــنایی پارک و ... حتما باید به صورت روزمره حل 
شود یعنی اگر اینجا مشکل جمع آوری زباله وجود دارد 
و ماشین های مکانیزه مدنظر نمی توانند برای جمع آوری 
زباله تردد کنند و ما بعد از ۴0 ســال نتوانســتیم اینجا 
بازگشایی معبر انجام دهیم اما می توانیم که برنامه ریزی 
کنیم سطحی متناسب با همان ماشینی که باید جمع آوری 
کند بگذاریم که حداقل محیط اطراف مردم آلوده نباشد.

رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس تاکید کرد: سطل 

زباله های مورد نیاز محلات باید تامین شــود و به هیچ 
وجه حتی به اندازه 3 الی ۴ ساعت شاهد دپوی زباله ها 
نباشــیم چرا که ما هم برایمان قابل قبول نیست که کنار 
خانه هایمان زباله دپو شود.وی ادامه  داد: با موضوع سند 
مالکیت منازل محلات بافت فرسوده جلساتی با مسکن 
و شهرســازی برگزار کرده ایم و یکی از محلاتی که در 
آن به صورت آزمایشی عملیات بازگشایی معابر انجام 
شد همین محله چاهستانی ها بود که رضایتمندی مدنظر 
برای مردم اتقاق نیفتاد و مردم همکاری و همراهی را با 
شهرداری و مسکن و شهرسازی انجام دادند اما شیرینی 
بازگشایی که قرار بود مردم بچشند به دلیل ناهماهنگی  
که بعدا در دولت ایجاد شــد محقق نشــد اما بنا است 

مشکل اسناد مالکیت حل شود.
جــراره اظهارداشــت: در بودجه 1۴00 شــهرداری 
بندرعباس یک  ســری موضوعات وجود داشــت یک  
ســری از موضوعات نیز وجود نداشت و اینکه الان ما 

در محــلات حضور پیدا می کنیم برای این اســت که 3 
اولویت اصلی هر محله را مشــخص کنیم و در شــورا 
ردیف بودجه ای برای آن در نظر بگیریم.رئیس شورای 
اسلامی شــهر بندرعباس افزود: بحث چمن مصنوعی 
محله چاهســتانی ها باید در اولویــت قرار بگیرد یعنی 
ما چون یکی از دغدغه هایمان بحث احداث زمین های 
ورزشی بود که از شورای چهارم آغاز شد اما در برخی 
محلات زمین های چمن مســتهلک شده اند و ما که الان 
نمی توانیم ظرفیت های تفریحی جدید در محلات ایجاد 
کنیم می توانیم از امکانات موجود به نحو احسن استفاده 

کنیم.
جراره عنوان کرد: نگاه شورای شهر بندرعباس این است 
که اگر قرار اســت امکانات جدیدی در شهر ایجاد شود 
این امکانات در نزدیکی مناطق محروم باشــد و تمرکز 

شهرداری فقط بر روی منطقه یک نباشد.
رئیس شــورای اســلامی شــهر بندرعباس ادامه  داد: 

یک سری از موضوعات جزو وظایف شهرداری ها نیست 
اما با این وجود برای بحث فاضلاب محله چاهستانی ها 
بررسی هایی می کنیم که اگر امکان اجرای شبکه فاضلاب 
در این محله باشد در اولویت کار شورا و آب  و  فاضلاب 

قرار بگیرد.
 ســید محمدرضا موســوی، عضو شــورای 
شهر:آسفالت محلات حاشــیه ای با جدیت دنبال 

می شود
ســید رضا موسوی در مســجد چهارده معصوم محله 
چاهســتانی ها اظهار کرد: ما در بافت فرســوده اجازه 
حفاری فاضلاب نداریم اما با صحبت ها و رایزنی هایی 
که با شهرداری انجام شده قرار است تا آخر سال حدود 

3۶ کیلومتر حفاری فاضلاب انجام شود.
 وی افزود: تا ســال آینده نیز مناطق بیشتری شامل این 
حفاری ها می شــود در حال حاضر بالغ بر چهل درصد 
شهر بندرعباس شامل بافت فرســوده است که مبحث 

فاضــلاب و حفاری در این محلات هزینه های بســیار 
زیادی را می طلبد.  وی افزود: در مورد بحث آســفالت 
محلات نیز این را بگویم که ما در چندین محله استارت 
کار را زده ایم هر چند با ظرفیت محدود به صورت تکه 

تکه این کار انجام می گیرد.
موســوی عنوان کرد: موضوع دیگری که شورا به دنبال 
پیگیری آن اســت موضوع سند مالکیت است تا مشکل 
سند مالکیت حل نشود آب، برق، گاز و حتی فاضلاب 
به سختی به این مناطق می رسد و شورا در تلاش است 

تا مطالبات مردم را حل و فصل کند.
 حسن سالاری، عضو شورای شهر تاکید کرد : 
بازگشایی معابر مهم ترین دغدغه مردم در بافت 

فرسوده 
حســن ســالاری در مســجد چهارده معصوم محله 
چاهستانی ها اظهار کرد: یکی از وعده های ما در زمان 
انتخابات همین مســئله بود که همواره پای حرف مردم 
بنشینیم و استارت هر شنبه پای حرف مردم را زدیم تا 

شنوای حرف مردم در محلات مختلف شهر باشیم.
وی افزود: کار شورا کار نظارتی و پیگیری دغدغه ها و 
مشکلات مردم  است ما برای حل و فصل مشکلات مردم 
وارد شورا شدیم و این مسیر را برای امیدوار کردن مردم 
به انجام اقداماتی برای کاهش مشکلات دنبال خواهیم 
کرد. عضو شــورای اســلامی شــهر بندرعباس گفت: 
مشکلات متعددی در محلات این شهر وجود دارد که در 
سال های گذشته و به مرور به وجود آمده است، آنطور که 
از زبان مردم شنیدیم مهم ترین مشکل محلات قدیمی و 
بافت فرسوده مانند محله چاهستانی ها مشکل بازگشایی 
معبر اســت. وی تصریح کرد: تا معبر باز نشود مشکل 
فاضلاب در این منطقه حل شــدنی نیســت و منطقه را 
درگیر بسیاری از مشکلات دیگر مانند مشکل آموزشی 
و بهداشتی می کند که شــهرداری و دیگر نهادهای شهر 
باید دست به دســت هم بدهند تا این مشکلات را حل 
کنیم. وی افزود: هدف ما از این جلسات پایه گذاری و 
استارت کار برای حل مشکلات است، تخصیص بودجه 
بین محلات شهر عادلانه نیست و باید نگاه ویژه تری به 

محلات و بافت فرسوده شود.

در دیدار با اهالی محله  چاهستانی های بندرعباس مطرح شد

از حل مشکل اسناد مالکیت در محلات تا بازگشایی معابر بافت فرسوده 

حســن ســالاری: تا معبر باز نشــود مشــکل 
فاضلاب در این منطقه حل شــدنی نیست و 
منطقه را درگیر بســیاری از مشــکلات دیگر 
مانند مشکل آموزشی و بهداشتی می کند که 
شهرداری و دیگر نهادهای شهر باید دست به 
دست هم بدهند تا این مشکلات را حل کنیم

سید رضا موسوی: در بافت فرسوده 
اجــازه حفاری فاضــلاب نداریم اما با 
رایزنی هایــی که با شــهرداری انجام 
شــده قرار اســت تا آخر سال حدود 
36 کیلومتــر حفاری فاضــلاب انجام 

شود

فاطمــه جــراره: نگاه شــورای شــهر 
بندرعباس این اســت کــه اگر قرار 
است امکانات جدیدی در شهر ایجاد 
شود این امکانات در نزدیکی مناطق 
محروم باشد و تمرکز شهرداری فقط 

بر روی منطقه یک نباشد

gmail.commaryammonsef000 @

 مریم منصف/ دریا

ادامه از تیتر یک//
عمده مشکل را صاحبان خانه ها درست کرده و 
البته برخی بنگاه های معاملاتی نیز در این زمینه 
نقش آفرینی کرده اند و به گرانی مســکن دامن 
زده اند. صاحبان منازل هر ســاله افزایشی تا 3 
برابر سال گذشــته را بر میزان رهن و یا اجاره 
اعمال کرده و از مستاجر می خواهند یا قرارداد 
جدید ببندد و یا نسبت به تخلیه واحد اقدام کند. 
هر چند برخی قوانین در راســتای حمایت از 
مســتاجران ابلاغ شــد ؛ اما این قوانین چندان 
اجرایی نشده و همچنان صاحبان منازل هستند 
که پس از پایــان قرارداد، افزایــش بها را به 
دور از میــزان تورم و رعایت اخلاق و انصاف 
اعلام می کنند و البته پس از ناتوانی مستاجران 
در پرداخت نســبت به تخلیــه واحد و اجاره 
در محلات حاشــیه ای و کمتر برخوردار و یا 

واحدهای کوچک تر اقدام می کنند. 
در این زمینــه اما تحویل دولــت به آیت الله 
سیدابراهیم رئیسی نور امیدی در دل مستاجران 
و زوج هــای جوان روشــن کــرد. این دولت 
مهم ترین برنامه خود را تامین مســکن مناسب 
برای مردم ایران در قالب نهضت ملی مســکن 
اعلام و تأکید کرد در پایان دولت سیزدهم چهار 
میلیون مســکن به افراد واجد شرایط تحویل 
می شــود.  پس از کش و قوس فراوان بالاخره 
دستورالعمل های اجرایی مهم ترین طرح دولت 
ســیزدهم نیز ابلاغ شد و حتی برای دختران و 
پسران مجرد نیز با قید برخی شروط مندرج در 
ابلاغیه اجازه ثبت نام در این طرح ملی داده شد. 
مردم بندرعباس نیز پس از اعلام این طرح و با 
عنایت به این مسئله که رئیس جمهور و وزیر 
راه و شهرسازی بارها اعلام کردند برای ساخت 
مسکن باید تمام دستگاه ها و نهادها زمین های 
خود را در اختیار قرار دهند منتظر بودند برای 
اجرای طرح و ثبت نام در آن محلی مناســب 
انتخاب شود، اما در کمال ناباوری محلی برای 
احداث این طرح مهم و زیربنایی اعلام شد که 

در باور هیچ کس نمی گنجد. 
وقتی به سایت ثبت نام طرح نهضت ملی مسکن 
مراجعه کرده و شــهر مورد نظر را بندرعباس 
انتخاب می کنید، تنها امکان ثبت نام در شهرک 
علوی را خواهید داشت. این شهرک با فاصله 
حدود 50 کیلومتری از شهر بندرعباس و دور 
بودن از شهر و امکانات بی شک نمی تواند گزینه 

مناسبی برای طرح ملی مسکن باشد. 
شــهرک علوی بارها از سوی مسئولان وقت 
و استاندار ســابق به محلی برای احداث واحد 
مسکونی برای کارکنان صنایع غرب بندرعباس 
برای کاهش ترافیک در غرب این شهر تبدیل 
شده بود که حال در کمال ناباوری مردم ساکن 
در بندرعبــاس باید این محــل را برای طرح 

نهضت ملی مسکن انتخاب کنند. 
همین امر موجب شد اندک امید مردم به کاهش 
میزان نرخ خرید مسکن و حتی شکستن میزان 
نرخ رهن و اجاره در بندرعباس از بین رفته و 
باز هم این بازار بیش از گذشته حبابی تر شود. 

در اعمــال این بی ســلیقگی و عدم مدیریت 
درســت، مدیرکل راه و شهرســازی اســتان 
هرمزگان در دیدار اعضای شورای شهر برخی 
دلایل را برای عدم اجرای طرح در نزدیکی شهر 
بندرعباس بهانه کرده که نمی توان آن را حاصل 
کار مدیریتــی و کارشناســی در نظر گرفت. 
رضایی مدعی شــده چون طرح مســکن مهر 
پیامبراعظم)ص( بندرعباس طرحی ناموفق بوده 
و برخی مشکلات در این محل همچنان وجود 
دارد، اجازه ندادیم طرح نهضت ملی مسکن در 
نزدیکی شهر بندرعباس اجرایی شده و مسکن 

مهر پیامبراعظم)ص( دومی شکل بگیرد. 
این در حالی است که اگر مشکلی در این مسکن 
مهر وجود داشته باشد، حاصل مدیریت مدیران 
دولــت یازدهم و دوازدهم اســت و این افراد 
نمیتوانند به جای قبول مسئولیت مهم ترین طرح 
دولت سیزدهم را به پای اشتباهات دولت های 
پیشین بسوزانند و مردم را در بحران مسکن فرو 
ببرند. آنچه انتظار می رود این مســئله است که 
در حال حاضر مهم ترین دولت سیزدهم نیازمند 

مدیرانی با تفکر همین دولت است و دولت آیت الله 
رئیسی و اســتاندار هرمزگان نباید اجازه دهند 
طرحی که می تواند مانع افزایش لجام گسیخته 
قیمت مســکن و حتی قیمت رهن و اجاره در 
مرکز مهم ترین شهر اقتصادی ایران اسلامی شود 
و امیــد را در دل مردم دیار خلیج فارس زنده 
کند با ســومدیریت و اجرای نادرست طرح از 
بین برود. آنچه مشخص است این مسئله است 
که تولید مســکن در ۴0 یا 50 کیلومتری شهر 
بندرعباس دردی از دردهای مردم این دیار دوا 
نمی کند و هیچ کمکی به کاهش قیمت مسکن در 
این شهر نخواهد داشت. البته میزان کم استقبال 
از مهم ترین طرح دولت در شهر بندرعباس نیز 
هویدای این مسئله است؛چرا که به گفته مدیرکل 
راه و شهرسازی استان، تاکنون حدود 11 هزار 
نفر در این طرح نام نویسی کرده اند و بسیاری 
از مردم همچنان ترجیح می دهند منتظر بمانند تا 
این طرح بازنگری شــده و نهضت ملی مسکن 
در نزدیکی شــهر بندرعباس و با اســتفاده از 
زمین های دولتی در اختیار، احداث و به مردم 

تحویل شود. 
 اجرای طرح در شهرک علوی، کمکی به 

قیمت مسکن بندرعباس نمی کند 
در همین زمینه با امیــد رنجبر رئیس اتحادیه 
مشــاورین املاک، نمایشــگاه های اتومبیل و 
پارکینگ داران بندرعبــاس گفتگویی ترتیب 
دادیــم تا وی نیــز در خصوص اجــرای این 
طرح در شهرک علوی و آسیب های این طرح 

اطلاعات بیشتری به ما بدهد. 
رنجبر در گفت وگو با خبرنگار ما اظهار داشت: 
یکی از عواملی که منجر به افزایش نرخ اجاره 
بها و قیمت مســکن در شــهر بندرعباس و یا 
حتی در سراسر کشور شــده مسئله عرضه و 
تقاضا اســت. وی افزود: البته عوامل دیگری 
از جمله تورم، افزایش هزینه ســاخت و ساز، 
میزان دستمزد کارگر، تورم ناشی از فشار روانی 
جامعه، قیمت مصالح و برخی دیگر از عوامل 
نیز دســت به دست هم داده اند تا قیمت مسکن 
افزایش یابد. رئیس اتحادیه مشــاورین املاک 

بندرعباس گفت: همانطور که مستحضر هستید 
شهر بندرعباس یک شــهر کاملا مهاجر پذیر 
است و ســالانه افراد زیادی برای یافتن کار و 
شــغل و دلایل دیگر راهی این شهر می شوند 
و موجب می شــوند میزان تقاضا در این حوزه 
افزایش یابد. در حال حاضر هم میزان مراجعه به 
مشاورین املاک زیاد است و اما بنگاه ها مکانی 
برای اجاره ندارند و یا اگر داشته باشند مالکان 
میزان قابل توجهی نرخ اجاره بها درخواســت 

دارند که در توان بسیاری از افراد نیست.
وی ادامــه داد: مالکان نیز برای افزایش قیمت 
دلایل خاص خود را دارند و مدعی می شــوند 
میزان تورم بالا رفته و همیشــه عنوان می کنند 
برای مثال پراید سال گذشته چند قیمت بود و 
امسال قیمت آن چند است و یا قیمت یک آب 
معدنی چه میزان رشد کرده است و بر همین مبنا 

میزان اجاره بها را افزایش می دهند.
رنجبر گفت: مهم ترین مســئله در شرایط فعلی 
تولید مســکن اســتاندارد با بهترین متریال و 
بهترین قیمت با بهترین مکان است تا بتوان میزان 
قیمت های فعلی اجاره و خرید مســکن را در 
شهر بندرعباس شکست.وی ادامه داد: نهضت 
ملی مسکن طرح خوبی است و در همه جای 
این کشور زمین های خوبی در نزدیکی شهرها 
به امر تخصیص یافته اما در شــهر بندرعباس 
متاســفانه شهرک علوی با فاصله زمانی ۴0 یا 
50 کیلومتری در نظر گرفته شده که نمی تواند 
کمکی به قیمت ها در بندرعباس داشــته باشد.
بندرعباس  املاک  مشــاورین  اتحادیه  رئیس 
گفت: مردم جایی منزل و مســکن می خرند که 
دسترسی به امکانات رفاهی و بهداشتی و فضای 
سبز و فضای آموزشــی مناسب وجود داشته 
باشد، اما در شهرک علوی این دسترسی ها یا 

وجود ندارد یا کم است.
وی تصریح کــرد: نکته بعــدی در این زمینه 
مســئله بعد مسافت است. مردم شاغل در شهر 
بندرعبــاس چگونه هر روز چند ســاعت از 
زمان خود را باید صرف رفت و آمد از شــهر 
بندرعباس تا شــهرک علوی کنند و خطرات 
ناشی از مســیر خطرناک را به جان بخرند به 
همین دلیــل می گویم که از ایــن طرح در آن 
شهرک استقبال مناسبی نخواهد شد و نمی تواند 
به وضع قیمت مسکن در بندرعباس کمکی کند.

رنجبر گفت: برای مثال اگر این طرح درشمال 
اتوبان شهید رجایی بندرعباس اجرایی می شد، 
آن زمان شاهد بودیم مردم چه استقبالی می کنند 
و بعد از ساخت این منازل چه جمعیتی در این 
واحدها مســتقر می شوند و چه بار سنگینی از 
دوش میــزان قیمت های فعلــی و عدم توازن 
برداشته می شــود وی گفت :اتحادیه مشاورین 
املاک کاملا با طرح ملی مســکن موافق است 
و بر این علم هستیم که اگر این طرح در محل 
مناسبی اجرایی شــود قیمت ها کنترل بیشتری 

خواهد داشت.
وی در پایــان گفت: امیدواریم با درایت دولت 
ســیزدهم بهترین مکان برای اجرای مهم ترین 
طرح دولت در راستای تامین مسکن مردم در 
نظر گرفته شود تا شاهد کاهش قیمت ها در این 

شهر باشیم.

گروه خبر // مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی 
خلیج فارس گفت: با اعتباری بالغ بر ۳5هزار 
زیرســاختهای  تامین  جهت  ریال  میلیارد 
موردنیاز، ســرمایه گذاری بخش خصوصی 
در منطقه ویژه اقتصادی خلیج فارس شتاب 

بیشتری می گیرد.  
حســن خلج طهرانی مدیرعامــل منطقه ویژه 
اقتصادی خلیج فارس در خصوص اعتباری بالغ 

بر 35هزار میلیارد ریال جهت تامین زیرساختهای 
موردنیاز، ســرمایه گــذاری بخش خصوصی 
توضیح داد: این اعتبار جهت تامین زیرساختهای 
2500هکتار سایت توسعه منطقه ویژه طی بازه 

زمانی ۴الی 5ساله اختصاص یافته است.

وی افزود: این اعتبارات، توسعه زیرساختهای این 
ناحیه، شامل آب، برق و روشنایی، گاز، خطوط 
ارتباطی، جمع آوری آبهای ســطحی و پســت 
برق و … به طورکلــی تمامی نیازهای بخش 
خصوصی برای ورود عملی و سرمایه گذاری در 

منطقه ویژه را تامین می سازد.
از ۴500هکتار مســاحت منطقه ویژه اقتصادی 
صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس، فضایی بالغ 
بر 2500هکتار سایت توسعه، دارای توپوگرافی 
بسیار خشنی است که مدتهاست از لحاظ فراهم 

سازی زیرساختها در دستور کار ایمیدرو و منطقه 
ویژه قرار گرفته است.

حســن خلج طهرانی در این ارتباط نیز گفت: با 
همکاری و موافقت روسای سابق و فعلی ایمیدرو 
با تزریق این اعتبار، رونقی جدی در مسیر جذب 

سرمایه ها ایجاد می شود.
جزییات اجرای طرح تامین زیرساختهای سایت 
توســعه و برنامه زمان بندی، پیــش بینی و به 

ایمیدرو ارائه شده است.
به گزارش فارس ، خلج طهرانی با اشاره به اخذ 
مصوبه کمیته سرمایه گذاری و مصوبه مدیریت ها 
و معاونت های تخصصی، ابراز امیدواری کرد این 

اقدام به سرعت اجرایی شود.
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 جلوی اجرای مهم ترین طرح دولت سیزدهم
 در شهرک علوی گرفته شود


